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Inhoud
Nr. 35 Donderdag 4 maart 1993

Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1361

Voorstel van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 1361

Voorstel van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 1361

Beleidsbrieven
Indiening en verwijzing, blz. 1361

Verslagen
Indiening, blz. 1361

Advies
Indiening en verwijzing, blz. 1362

Verzoekschrift
Indiening en verwijzing, blz. 1362

Geschilberaadslaging van de Vlaamse
Executieve
Indiening en verwijzing, blz. 1362

Adviezen van de Vlaamse Mediaraad
Indiening en verwijzing, blz. 1362

Beslissing van de Geschillenraad
Indiening en verwijzing, blz. 1362

Arresten van het Arbitragehof
Indiening, blz. 1362

Kennisgeving van het Arbitragehof
Indiening, blz. 1362

Schriftelijke vragen (Regl. art. 74)
Indiening, blz. 1363

Samenstelling van een commissie en een
werkgroep
Wijzigingen onder de vaste en plaatsver-
vangende leden, blz. 1363

Interpellaties (Regl. art. 76)
Interpellatie van de heer F. Dewinter tot
de heer L. Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over de betrekkingen met Frans-
Vlaanderen, blz. 1363

Sprekers : de heren F. Dewinter, P.
Van Grembergen, F. Van den Eynde,
S. De Clerck, J. Van Hauthem, minis-
ter-president L. Van den Brande

Interpellatie van de heer F. Wymeersch
tot de heer L. Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over recente uitspraken
van nationale ministers aangaande de
rechtrekking van de transferten in de so-
ciale zekerheid, blz. 1370

Sprekers : de heren F. Wymeersch, P.
Van Grembergen, E. Van Rompuy ,
minister-president L. Van den Brande
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Motie van aanbeveling, blz. 1374
Interpellatie van de heer E. Van Vaeren-
bergh tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over de bevoegd-
heidsafbakening tussen de Staat en het
Vlaams Gewest, blz. 1374

Sprekers : de heren E. Van Vaeren-
bergh, minister-president L. Van den
Brande

Interpellatie van de heer L. Van Nieuwen-
huysen tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over de aan het
Nationaal Fonds voor het Wetenschappe-
lijk Onderzoek toegewezen middelen, blz.
1376

Sprekers : de heren L. Van Nieuwen-
huysen, E. Van Vaerenbergh, minis-
ter-president L. Van den Brande

Interpellatie van mevrouw T. Merckx-
Van Goey tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over de AIDS-
preventie, blz. 1379

Sprekers : mevrouw T. Merckx-Van
Goey , de heren W. Seeuws, E. Van
Rompuy, J. Caudron, minister L. De-
tiège

Interpellatie van de heer A. Denys tot de
heer L. Van den Brande, minister-presi-
dent van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over de verstaatsing van het
Vlaamse bedrijfsleven, blz. 1384

Sprekers : de heren A. Denys, E. Van
Rompuy, H. Candries, L. Barbé, P.
Van Grembergen, minister-president
L. Van den Brande

Motie van aanbeveling, blz. 1391
Regeling van de werkzaamheden, blz.
1391

Bijlagen
Vragen om uitleg, blz. 1393

Nr. 36 Donderdag 4 maart 1993
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1401

Actuele vragen (Regl. art. 75)
Actuele vraag van de heer J. Van Hau-
them tot mevrouw L. Detiège, Vlaamse
minister van Tewerkstelling en Sociale
Aangelegenheden, over vormingsdagen
van de VZW Werklozenwerking in Sint-
Niklaas,  blz. 1401

Actuele vraag van de heer F. Wymeersch
tot de heer N. De Batselier, minister vice-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en Huis-
vesting, over het schoonmaken van onbe-
vaarbare waterlopen in Oost-Vlaanderen,
blz. 1402

Actuele vraag van de heer M. Van Peel
tot de heer N. De Batselier, minister vice-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en Huis-
vesting, over het onderzoek van OVAM
naar de bodemvervuiling op de Linkeroe-
ver
Actuele vraag van mevrouw M. Vogels
tot de heer N. De Batselier, minister vice-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en Huis-
vesting, over de vervuiling van de Imalso-
terreinen op de Linkeroever, blz. 1402

Actuele vraag van de heer F. Dewinter
tot de heer L. Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen,
2002

over Vlaanderen-Europa

Actuele vraag van de heer A. Denys tot
de heer L. Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over Vlaanderen-Europa 2002,
blz. 1404

Actuele vraag van de heer P. Hostekint
tot mevrouw W. Demeester-De Meyer,
Vlaamse minister van Financiën en Begro-
ting, Gezondheidsinstellingen, Welzijn en
Gezin, over de internaten en de semi-in-
ternaten voor jongeren met een licht men-
tale handicap en/of karakterstoornissen,
blz. 1407

Actuele vraag van mevrouw V. Dua tot
mevrouw W. Demeester-De Meyer,
Vlaamse minister van Financiën en Begro-
ting, Gezondheidsinstellingen, Welzijn en
Gezin, over de opvang van daklozen, blz.
1408

Actuele vraag van mevrouw M. Aelvoet
tot de heer T. Kelchtermans, Vlaamse mi-
nister van Openbare Werken, Ruimtelijke
Ordening en Binnenlandse Aangelegen-
heden, over een vierde rijstrook op de E
40 tussen Everberg  en Sterrebeek, blz.
1409

Motie van aanbeveling van de heren F.
Cauwenberghs, H. Lauwers en L. Peeters
tot besluit van de Beleidsnota Toerisme
in Vlaanderen
- 168 (1992-1193) - Nr. 3
Hoofdelijke stemming, blz. 1411

Sprekers : de heren F. Cauwenberghs,
D. Ramoudt, L. Peeters, F. De Man

Motie van aanbeveling van de heer D.
Ramoudt tot besluit van de Beleidsnota
Toerisme in Vlaanderen
- 168 (1992-1193) - Nr. 4
Hoofdelijke stemming. h17. 1413



Regeling 
1456 

4,c) 

Welzijn en 
blz. 1461 

Regeling 
1443 

ondernemin- 

luster 

Motie van aanbeveling van de heer H.
Van Dienderen tot besluit van de Beleids-
nota Toerisme in Vlaanderen
- 168 (1992-1193) - Nr. 5
Hoofdelijke stemming, blz. 1414

Motie van aanbeveling van de heer A.
Denys tot besluit van de op 18 februari
1993 door de heer E. Schuermans gehou-
den interpellatie tot de heer H. Weckx,
Vlaamse minister van Cultuur en Brussel-
se Aangelegenheden, over de BRTN en
zijn werknemers naar aanleiding van het
vernietigen van een beslissing van de ad-
ministrateur-generaal
- 298 (1992-1993) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1416

Sprekers : de heren E. Schuermans,
W.  Ver r eycken ,  A .  Denys ,  W.
Seeuws

Actuele interpellatie (en bijgevoegde ac-
tuele vragen) (Regl. art. 75, 4,~)
Actuele interpellatie van de heer L. Pee-
ters tot mevrouw L. Detiège, Vlaamse mi-
nister van Tewerkstelling en Sociale Aan-
gelegenheden, over de dopingonderzoe-
ken in de wielersport
Actuele vraag van de heer L. Pierco tot
mevrouw L. Detiège, Vlaamse minister
van Tewerkstelling en Sociale Aangele-
genheden, over dopingcontroles bij wiel-
renners, blz. 1417

Sprekers : de heren L. Peeters, L.
Pierco, F. Cauwenberghs, J. Caudron,
minister L. Detiège

Actuele interpellatie van de heer L. Van
Nieuwenhuysen tot de heer H. Weckx,
Vlaamse minister van Cultuur en Brussel-
se Aangelegenheden, over de versprei-
ding van Franstalige programma’s langs
de kabel, blz. 1421

Sprekers : de heren L. Van Nieuwen-
huysen, E. Van Rompuy, F. Van den
Eynde, E. Van Vaerenbergh, V. An-
ciaux, minister H. Weckx

Motie van aanbeveling, blz. 1427
Actuele interpellatie van de heer H.
Olaerts tot de heer H. Weckx, Vlaamse
minister van Cultuur en Brusselse Aange-
legenheden, over de verkoop van VTM-
aandelen aan buitenlandse bedrijven
Actuele interpellatie van de heer H. Van
Dienderen tot de heer H. Weckx, Vlaam-
se minister van Cultuur en Brusselse Aan-
gelegenheden, over de Vlaamse veranke-
ring van VTM, blz. 1427

Sprekers : de heren H. Olaerts, H.
Van Dienderen,  P .  Dewael ,  W.
Seeuws, minister H. Weckx

Interpellaties (Regl. art. 76) (Voortzet-
ting)
Interpellatie van de heer H. Brouns tot
de heer N. De Batselier. minister vice-
president  van de Vlaámse  regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en Huis-
vesting, over de voorstellen van de Inter-
universitaire Commissie tot herziening
van het milieurecht, blz. 1436

Sprekers : de heer H. Brouns en mi-
mster  N. De Batselier

Regeling
1439

van de werkzaamheden, blz.

Nr. 37 Dinsdag 16 maart 1993
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1441

Begroting
Indiening en verwijzing, blz. 1441

Ontwerpen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 1441

Voorstellen van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 1441

Verslag
Indiening, blz. 1441

Moties
Indiening, blz. 1441

Besluiten van de Vlaamse Executieve
Indiening en verwijzing, blz. 1442

Opmerking van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 1443

Aanbeveling van de Sociaal-Economische
Raad van Vlaanderen
Indiening en verwijzing, blz. 1443

Arresten van het Arbitragehof
Indiening, blz. 1443

Kennisgevingen van het Arbitragehof
Indiening, blz. 1443

Schriftelijke vragen (Regl. art. 74)
Indiening, blz. 1443

Samenstelling van een werkgroep
Wijziging onder de plaatsvervangende le-
den, blz. 1443

van de werkzaamheden, blz.

Ontwerp van decreet houdende vaststel-
ling van het Charter van de Werkzoeken-
de
- 224 (BZ 1992) - Nrs. 1 tot 4
Algemene bespreking, blz. 1444

Sprekers : de heer F. Dielens, me-
vrouw M. Aelvoet, de heren A. De-
nys, J. De Roo, minister L. Detiège

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1448

Voorstel van decreet van de heer E.
Schuermans C.S. betreffende een financië-
le tegemoetkoming door het Vlaamse Ge-
west ten behoeve van kleine ondememin-
gen die een beroep doen op erkende ex-
terne consultants  voor managementson-
dersteunende adviesverstrekking
- 215 (BZ 1992) - Nrs. 1 tot 4

Algemene bespreking, blz. 1449
Sprekers : de heren G. Vermassen,
A. Denys, F. Dielens, E. Van Rom-
puy, .P. Van Grembergen, E. Schuer-
mans

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1455

van de werkzaamheden, blz.

Bijlage
Vraag om uitleg, blz. 1457

Nr. 38 Dinsdag 16 maart 1993
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1461

Interpellaties (Regl. art. 76)
Interpellatie van de heer E. Van Vaeren-
bergh tot mevrouw W. Demeester-De
Meyer, Vlaamse minister van Financiën
en Begroting, Gezondheidsinstellingen,
y;lyp6rr Gezin, over de slachtofferhulp,

‘Sprekers : de heren E. Van Vaeren-
bergh, F. De Man, M. Olivier, J. Gey-
sels, W. Verreycken, mevrouw T.
Merckx-Van Goey, minister W. De-
meester-De Meyer

Interpellatie van de heer H. Brouns tot
de heer N. De Batselier, minister vice-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en Huis-
vesting, over de gebrekkige uitvoering van
het afvalstoffenplan
Interpellatie van mevrouw V. Dua tot de
heer N. De Batselier, minister vice-presi-
dent van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Leefmilieu en Huisvesting,
over de uitvoering van het afvalstoffen-
plan
Interpellatie van de heer M. Capoen tot
de heer N. De Batselier, minister vice-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en Huis-
vesting, over de gescheiden inzameling
van afvalstoffen, blz. 1467

Sprekers : de heer H. Brouns, me-
vrouw V. Dua, de heren M. Capoen,
M. Verwilghen, minister N. De Batse-
lier

Regeling
1479

vau de werkzaamheden, blz.

Nr. 39 Woensdag 17 maart 1993

Berichten van verhindering, blz. 1481
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Regeling 
1509 

ondernemin- 

Interpellaties (Regl. art. 76) (Voortzet-
ting)
Interpellatie van de heer M. Maertens tot
de heer T. Kelchtermans, Vlaamse minis-
ter van Openbare Werken, Ruimtelijke
Ordening en Binnenlandse Aangelegen-
heden, over de bouw van de Marina-jacht-
haven aan de Belgische oostkust, blz. 1481

Sprekers : de heer M. Maertens en
minister T. Kelchtermans

Interpellatie van de heer L. Hancké tot
de heer T. Kelchtermans, Vlaamse minis-
ter van Openbare Werken, Ruimtelijke
Ordening en Binnenlandse Aangelegen-
heden, over de problematiek van het Hy-
drografisch Laboratorium, blz. 1485

Sprekers : de heer L. Hancké en mi-
nister T. Kelchtermans

Interpellatie van de heer J. Caudron tot
de heer H. Weckx, Vlaamse minister van
Cultuur en Brusselse Aangelegenheden,
en mevrouw L. Detiège, Vlaamse minister
van Tewerkstelling en Sociale Aangele-
genheden, over de rechten van het kind
in de sportwereld en bepaalde toestanden
in sommige sportbonden, blz. 1488

Sprekers : de heren J. Caudron, L.
Peeters, A. Denys, L. Pierco, me-
vrouw T. Merckx-Van Goey, de heer
D. Van Mechelen en minister H.
Weckx

Motie van aanbeveling, blz. 1497

Interpellatie van de heer L. Dierickx tot
de heer H. Weckx, Vlaamse minister van
Cultuur en Brusselse Aangelegenheden,
over de situatie van de personeelsleden
van de Opera voor Vlaanderen, blz. 1497

Sprekers : de heer L. Dierickx en mi-
nister H. Weckx

Interpellatie van de heer M. Olivier tot
de heer L. Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, en de heer T. Kelchtermans,
Vlaamse minister van Openbare Werken,
Ruimtelijke Ordening en Binnenlandse
Aangelegenheden, over de niet-naleving
door de Vlaamse Executieve van het ver-
drag tussen België en Frankrijk inzake de
verbreding van de Grensleie tussen Deu-
lemont en Menen en het niet-voorzien in
de nodige kredieten tot uitvoering van de
door de Vlaamse Executieve afgesloten
protocollen, blz. 1501

Sprekers : de heren M. Olivier, H.
Van Dienderen, minister T. Kelchter-
mans

Motie van aanbeveling, blz. 1506

Interpellatie van de heer F. Dewinter tot
de heer L. Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over de Euroregio Brussel-Hoofd-
stad - Kent- Wallonië - Nord-Pas-de-Ca-
lais, blz. 1506

Sprekers : de heren F. Dewinter, G.
Annemans, minister-president L. Van
den Brande

van de werkzaamheden, blz.

Nr. 40 Donderdag 18 maart 1993

Berichten van verhindering, blz. 1511

Mededeling van de voorzitter, blz. 1511

Actuele vragen (Regl. art. 75)
Actuele vraag van de heer S. De Clerck
tot de heer L. Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over het bezoek van de mi-
nister-president aan Tsjechië
Actuele vraag van de heer G. Annemans
tot de heer L. Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over het bezoek van de mi-
nister-president aan Tsjechië
Actuele vraag van de heer L. Dierickx tot
de heer L. Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over het bezoek van de minister-
president aan Tsjechië, blz. 1511
Actuele vraag van de heer G. Vermassen
tot de heer L. Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over het akkoord inzake
het Center Parcs-project en het Fenix-pro-
ject, blz. 1514
Actuele vraag van de heer J. Peeters tot
de heer L. Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over de n.v. Plastiflex Europe,
blz. 1515
Actuele vraag van de heer M. Capoen tot
de heer N. De Batselier, minister vice-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en Huis-
vesting, over de invoer van giftig slib uit
Nederland, blz. 1516
Actuele vraag van de heer H. Brouns tot
de heer N. De Batselier, minister vice-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en Huis-
vesting, over de vervuiling van het Maas-
water, blz. 1517
Actuele vraag van de heer E. Beysen tot
de heer T. Kelchtermans, Vlaamse minis-
ter van Openbare Werken, Ruimtelijke
Ordening en Binnenlandse Aangelegen-
heden, over de verdere uitbouw van de
wegeninfrastructuur in de Antwerpse re-
gio, blz. 1517

Actuele vraag van de heer L. Van Nieu-
wenhuysen tot de heer T. Kelchtermans,
Vlaamse minister van Openbare Werken,
Ruimtelijke Ordening en Binnenlandse
Aangelegenheden, over de afwerking van
de weg Pecq-Armentières, blz. 1519
Actuele vraag van de heer H. Lauwers tot
de heer T. Kelchtermans, Vlaamse minis-
ter van Openbare Werken, Ruimtelijke
Ordening en Binnenlandse Aangelegen-
heden, over het onderzoek inzake een
nieuwe bestuursvorm voor de stad Ant-
werpen, blz. 1520
Actuele vraag van de mevrouw M. Ael-
voet tot de heer T. Kelchtermans, Vlaam-
se minister van Openbare Werken, Ruim-
telijke Ordening en Binnenlandse Aange-
legenheden, over overleg met de gemeen-
tebesturen inzake de aanleg van het TGV-
tracé, blz. 1521
Actuele vraag van de heer C. Lisabeth tot
de heer T. Kelchtermans, Vlaamse minis-
ter van Openbare Werken, Ruimtelijke
Ordening en Binnenlandse Aangelegen-
heden, over de werkgroep inzake de door-
storting van de aanvullende personenbe-
lasting, blz. 1522
Actuele vraag van de heer K. Pinxten tot
de heer L. Van den Bossche, Vlaamse
minister van Onderwijs en Ambtenaren-
zaken, over burn-out  bij leraren, blz. 1523

Actuele interpellaties (Regl. art. 77)
Actuele interpellatie van de heer J. Van-
deurzen  tot mevrouw W. Demeester-De
Meyer, Vlaamse minister van Financiën
en Begroting, Gezondheidsinstellingen,
Welzijn en Gezin, over de programmatie-
bevoegdheid inzake zware medische zie-
kenhuisdiensten, blz. 1525

Sprekers : de heer J. Vandeurzen, mi-
nister W. Demeester-De Meyer

Motie van aanbeveling, blz. 1528

Ontwerp van decreet houdende vaststel-
ling van het Charter van de Werkzoeken-
de
- 224 (BZ 1992) - Nrs. 1 tot 4
Hoofdelijke stemming, blz. 1529

Sprekers : de heren S. Platteau, F.
Wymeersch, mevrouw M. Aelvoet

Voorstel van decreet van de heer E.
Schuermans C.S. betreffende een financië-
le tegemoetkoming door het Vlaamse Ge-
west ten behoeve van kleine ondememin-
gen die een beroep doen op erkende ex-
terne consultants  voor managementson-
dersteunende adviesverstrekking
- 215 (BZ 1992) - Nrs. 1 tot 4
Aangehouden stemmingen, blz. 1533

Sprekers : de heren E. Schuermans,
F. Wymeersch

Hoofdelijke stemming, blz. 1533

Motie van aanbeveling van de heren L.
Van Nieuwenhuysen en J. Van Hauthem
tot besluit van de op 4 maart 1993 door
de heer L. Van Nieuwenhuysen gehouden
actuele interpellatie tot de heer H.
Weckx, Vlaamse minister van Cultuur en
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4,c) Regeling 
1626 

Interpellaties 

Brusselse Aangelegenheden, over de ver-
spreiding van Franstalige programma’s
langs de kabel
- 294 (1992-1993) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1534

Sprekers : de heren L. Van Nieuwen-
huysen, E. Van Rompuy, mevrouw
A.-M. Neyts-Uyttebroeck

Motie van aanbeveling van de heren F.
Wymeersch, J. Van Hauthem en L. Van
Nieuwenhuysen tot besluit van de op 4
maart 1993 door de heer F. Wymeersch
gehouden interpellatie tot de heer L. Van
den Brande, minister-president van de
Vlaamse regering, Vlaamse minister van
Economie, KMO, Wetenschapsbeleid,
Energie en Externe Betrekkingen, over
recente uitspraken van nationale ministers
aangaande de rechtrekking van de trans-
ferten in de sociale zekerheid
- 295 (1992-1993) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1536

Sprekers : de heren J. Van Hauthem,
A. Denys

Motie van aanbeveling van de heer A.
Denys tot besluit van de op 4 maart 1993
door de heer A. Denys gehouden interpel-
latie tot de heer L. Van den Brande, mi-
nister-president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over de verstaatsing van
het Vlaamse bedrijfsleven
- 296 (1992-1993) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1538

Sprekers : de heren A. Denys, H.
Candries, E. Van Rompuy , F. Dewin-
ter

Actuele interpellatie en toegevoegde ac-
tuek vraag (Regl. art. 75, 4,~)
Actuele interpellatie van mevrouw M.
Vogels tot mevrouw W. Demeester-De
Meyer, Vlaamse minister van Financiën
en Begroting, Gezondheidsinstellingen ,
Welzijn en Gezin, over de acties van op-
voeders en personeel uit de sectoren ge-
handicaptenzorg, bijzondere jeugdzorg en
kinderopvang
Toegevoegde actuele vraag van mevrouw
T. Merckx-Van Goey tot mevrouw W.
Demeester-De Meyer, Vlaamse minister
van Financiën en Begroting, Gezond-
heidsinstellingen, Welzijn en Gezin, over
het personeelsbeleid in de bijzondere
jeugdzorg en gehandicaptensector, blz.
1540

Sprekers : mevrouw M. Vogels, de he-
ren E. Van Rompuy, J. De Roo, me-
vrouw T. Merckx-Van Goey , de heer
E. Van Vaerenbergh, minister W. De-
meester-De Meyer, minister-president
L. Van den Brande

Actuele interpellatie van de heer E.
Schuermans tot de heer L. Van den Bran-
de, minister-president van de Vlaamse re-
gering, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over de afvloei-
ïngsplannen bij Philips in Hasselt
Toegevoegde actuele vraag van de heer J.

Geysels tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over de Vlaamse
overheidssteun aan Philips-Hasselt , blz.
1549

Sprekers : de heren E. Schuermans,
J. Geysels, J. De Mol, H. Olaerts, G.
Vermassen, minister-president L. Van
den Brande

Motie van aanbeveling, blz. 1554

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1554

Bijlage
Vraag om uitleg, blz. 1557

Nr. 41 Woensdag 31 maart 1993
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1565

Ontwerp van decreet Ontwerp van decreet betreffende het on-
Indiening en verwijzing, blz. 1565 derwijs IV

- 292 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 4
Algemene bespreking, blz. 1597

Sprekers : de heren R. Swinnen, J.
Eeman, J. De Meyer, J. Tavemier,
E. Baldewijns, minister L. Van den
Bossche

Voorstel van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 1565

Voorstellen tot wijziging van het regle-
ment
Indiening en verwijzing, blz. 1565

Verslagen
Indiening, blz. 1565

Motie betreffende een belangenconflict
Indiening en verwijzing, blz. 1566

Moties
Indiening, blz. 1566

Arresten van het Arbitragehof
Indiening, blz. 1566

Kennisgevingen van het Arbitragehof
Indiening, blz. 1566

Schriftelijke vragen (Regl. art. 74)
Indiening, blz. 1566

Ontwerp van decreet tot oprichting van
het Grindfonds en tot regeling van de
grindwinning
- 154 (BZ 1992) - Nrs. 1 tot 5
Algemene bespreking, blz. 1567

Sprekers : de heren V. Vautmans, P.
Van Grembergen, G. Vermassen, J.
Geysels, minister-president L. Van
den Brande

Regeling v a n de werkzaamheden,
blz. 1568

Ontwerp van decreet houdende regeling,
voor het Vlaamse Gewest, van het admi-
nistratief toezicht op de gemeenten
- 280 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 8
Algemene bespreking, blz. 1568

Sprekers : de heer M. Van der Poor-
ten, verslaggever, de heren L. Pierco,
E. Pinoie, P. Tant, L. Dierickx, J.
Tavemier

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1581

Sprekers : de heren A. Denys, P. Van
Grembergen, L. Hancké, F. Dewin-
ter, E. Van Rompuy , minister-presi-
dent L. Van den Brande

Ontwerp van decreet houdende regeling,
voor het Vlaamse Gewest, van het admi-
nistratief toezicht op de gemeenten
- 280 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 8
Algemene bespreking (Voortzetting), blz.
1583

Sprekers : de heren E. Van Vaeren-
bergh, L. Dierickx, P. Tant, J. Taver-
nier, L. Pierco, minister T. Kelchter-
mans

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1590
Sprekers : de heren J. Tavernier, L.
Pierco

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1605

van de werkzaamheden, blz.

Bijlage
Vragen om uitleg, blz. 1627

Nr. 42 Woensdag 31 maart 1993
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1631

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1631

Sprekers : de heren J. Van Hauthem,
J. Geysels

InterpelIaties  (Regl. art. 76)
Interpellatie van de heer A. Denys tot de
heer L. Van den Brande, minister-presi-
dent van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over de rol van de BRTN bij de
uitzending van Vlaanderen-Europa 2002
Interpellatie van de heer J. Geysels tot de
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heer L. Van den Brande, minister-presi-
dent van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over de BRTN-uitzending Vlaan-
deren 2002, blz. 1631

Sprekers : de heren A. Denys, J. Gey-
sels, F. Dewinter, J.-P. Van Rossem,
E. Van Rompuy , F. Van den Eynde,
minister-president L. Van den Brande

Motie van aanbeveling, blz. 1640

Voorstel van resolutie van de heer J. Van
Hauthem betreffende de motie, goedge-
keurd in de Franse Gemeenschapsraad op
18 maart 1993 met betrekking tot een be-
langenconflict als gevolg van het voorstel
van decreet van de heren H. Suykerbuyk
en E. Van Vaerenbergh CS., houdende de
mogelijkheid voor de gemeenten het
woonrecht aan bepaalde voorwaarden te
onderwerpen
- 311 (1992-1993) - Nr. 1
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 1640

Sprekers : de heren J. Van Hauthem,
A. Denys, H. Suykerbuyk

Regelin
5

van de werkzaamheden,
blz. 164
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40e vergadering Donderdag 18 maart 1993

VOORZITTER : de heer L. Van-
velthoven
- De notulen van de jongste vergade-
ring worden ter tafel gelegd.
- De vergadering wordt geopend om
14.02 uur.
De voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

BERICHTEN VAN VERHINDE-
RING

J. Caubergs, L. Nelis-Van Liedeker-
ke, J. Timmermans, F. Vermeiren :
gezondheidsredenen ;

P. Deprez : buitenslands ;

G. Bossuyt, H. Coveliers, J. Devol-
der, P. Dewael, J. Laverge, J. Le-
clercq, G. Moens, M. Smet, L. Tob-
back, J. Valkeniers : ambtsverplich-
tingen ;

H. Suykerbuyk : familieverplichtin-
gen.

MEDEDELING VAN DE VOOR-
ZITTER

De voorzitter : Dames en heren, ge-
let op het groot aantal actuele vragen
verzoek  ik  u de  reg lementa i re
spreektijd te eerbiedigen.

ACTUELE VRAGEN (Regl. art.
79

Actuele vraag van de heer S. De
Clerck tot de heer L. Van den Bran-
de, minister-president van de Vlaam-
se regering, Vlaamse minister van
Economie, KMO, Wetenschapsbe-
leid, Energie en Externe Betrekkin-
gen, over het bezoek van de minister-
president aan Tsjechië

Actuele vraag van de heer G. Anne-
mans tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse
regering, Vlaamse minister van Eco-
nomie, KMO, Wetenschapsbeleid,
Energie en Externe Betrekkingen,
over het bezoek van de minister-pre-
sident aan Tsjechië

Actuele vraag van de heer L. Die-
rickx tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse
regering, Vlaamse minister van Eco-
nomie, KMO, Wetenschapsbeleid,
Energie en Externe Betrekkingen,
over het bezoek van de minister-pre-
sident aan Tsjechië

De voorzitter : Aan de orde zijn de
samengevoegde actuele vragen van
de heren De Clerck, Annemans en
Dierickx tot de heer L. Van den
Brande, minister-president van de
Vlaamse regering, Vlaamse minister
van Economie, KMO, Wetenschaps-
beleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over het bezoek van de mi-
nister-president aan Tsjechië

De heer De Clerck heeft het woord.

De heer S. De Clerck : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister-pre-
sident, collega’s, naar aanleiding van

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 40
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Berichten van verhindering
Mededeling van de voorzitter
Bezoek minister-president aan Tsjechië

het recent bezoek van de minister-
president aan Tsjechië zou ik graag
een aantal vragen stellen.

Mijnheer de minister-president, wel-
ke waren de precieze objectieven van
uw bezoek.

Ten tweede, heeft u de bedoeling om
een verdrag af te sluiten tussen
Vlaanderen en de onafhankelijke re-
publiek Tsjech% of gaat het eerder
om een vorm van uitwisselingspro-
gramma, e e n samenwerkingsak-
koord ? Ik had graag vernomen of u
nu reeds inspeelt op de komende mo-
gelijkheid om een verdrag af te slui-
ten. Ik stel vast dat men erin geslaagd
is om uw bezoek te herleiden tot een
klassieke communautaire Belgische
rel. Terwijl u in Tsjechië verblijft en
twee andere personen op u te wach-
ten staan in Namen, is het toch moge-
lijk dat er een rel ontstaat.

Mijnheer de minister-president,
graag had ik van u enige toelichting
gekregen.

De voorzitter : De heer Annemans
heeft het woord.

De heer G. bernans : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister-pre-
sident, collega’s, tijdens het bezoek
van de minister-president aan Tjse-
chië heeft zijn collega Klaus zich over
de interne Belgische verhoudingen
uitgelaten. Minister-president Van
den Brande doet dat ook regelmatig
en wordt omwille van zijn uitspraken
soms op het matje geroepen. Hoewel
wij de heer Klaus  niet op het matje
kunnen roepen, vragen wij ons toch
af wat hem geïnspireerd heeft om
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verklaringen over een al dan niet uni-
taire Belgische staat af te leggen. De
heer Klaus is bijzonder slecht ge-
plaatst om de eenheid van België en
de niet-separatistische Belgische
staatsstructuur te bepleiten. Beschikt
u over informatie waaruit zou kun-
nen blijken dat Belgische diplomatie-
ke kanalen, waaronder de Belgische
ambassade te Praag, de heer Klaus
verzocht hebben zulke verklaringen
af te leggen ?

Mijn vermoeden is dat hetzij de am-
bassade in Praag, hetzij sommige an-
dere kringen rechtstreeks vanuit
Brussel de heer Klaus tot die verkla-
ringen hebben genoopt.

Mijnheer de minister-president, heeft
u bepaalde aanwijzingen in die rich-
ting ?

De voorzitter : De heer Dierickx
heeft het woord.

De heer L. Dierickx : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister-pre-
sident, door uw collega, Vaclav
Klaus, werd verklaard dat de split-
sing van België nog absurder zou zijn
dan de splitsing van Tsjechoslovakije.
Dit staat in De Standaard te lezen.
Ik wil graag weten of hij deze uit-
spraak inderdaad heeft gedaan. Bo-
vendien wil ik er nog volgende be-
schouwing aan toevoegen.

Wanneer door een persoon van het
niveau van de heer Klaus wordt ge-
zegd dat een scheiding van België
nog absurder zou zijn, houdt zulks in
dat hij ook de scheiding van Tsjecho-
slovakije absurd vindt. Via andere
massa-media en niet via de BRTN,
want die heeft zich al te omzichtig
over de houding van de Tsjechoslova-
ken uitgedrukt in een uitzending van
Panorama, namelijk in Oostenrijk en
ook in Frankrijk heb ik vernomen dat
ook heel veel gewone Tsjechen en
Slovaken de scheiding absurd vinden.
Wanneer nu zelfs de Tsjechische Luc
Van den Brande zegt de splitsing ab-
surd te vinden, is dat een zeer belang-
rijke uitspraak. Ik zou dus graag ver-
nemen of hij dat inderdaad heeft ge-
zegd en hoe u als minister-president
tegenover deze uitspraak staat.

Ik zou ook graag vernemen of de
Vlaamse regering op de hoogte is van
de evolutie van de economische toe-
stand onder andere in Slovakije.
Weet de Vlaamse regering hoe het in
het Slovakije na de scheiding bijvoor-
beeld met de persvrijheid is gesteld ?

Ik meen dat een volledige informatie
van de politieke verantwoordelijken
van dit land en van de bevolking over
die zogenaamde fluwelen scheiding
hoogstnoodzakelijk is.

De voorzitter : Minister-president
Van den Brande heeft het woord.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Mijnheer de voorzitter, colle-
ga’s, ik zal pogen binnen het normale
tijdsbestek te antwoorden alhoewel
toch een hele reeks vragen werden
gesteld die een ietwat bredere toe-
lichting vergen.

Allereerst wil ik de precieze draag-
wijdte van mijn bezoek weergeven.
Voor de recente gebeurtenissen in
het toenmalige Tsjechoslovakije,
meer bepaald in mei 1992, had ik
contact met de toenmalige minister
van Economie om tot een aantal af-
spraken te komen tussen Tsjechoslo-
vakije en Vlaanderen. Deze contac-
ten zijn steeds blijven bestaan. Wij
voelden ons niet gehinderd door de
interne evolutie binnen de Tsjechi-
sche en de Slovaakse Republiek. De-
ze contacten hadden ook plaats in het
verlengde van het bezoek van minis-
ter De Batselier in 1992, dat een aan-
zet gaf tot onder andere een samen-
werking op economisch vlak.

Ik heb het bezoek aan Tsjechië afge-
legd van zondagavond tot dinsdag-
avond. In het kader van een econo-
misch bezoek - want dat was het
wezenlijke kader - hebben wij de
gelegenheid gehad een uitgebreid ge-
sprek te voeren met de Tsjechische
premier, Vaclav Klaus, met de minis-
ter van Buitenlandse Zaken, de mi-
nister voor Privatiseringen, de minis-
ter voor Economie, de minister van
Handel en Industrie, de vice-minister
van Financiën en de gouverneur van
de Tsjechische centrale bank. Wij
hebben ook nog een aantal andere
contacten gehad. Ik ben op een bij-
zonder hartelijke manier onthaald.

De wijze waarop het bezoek werd
voorbereid en de inhoud van de ge-
sprekken was van die aard dat ik niet
veel tijd nodig had om aan te geven
wat Vlaanderen is en wie de Vlamin-
gen zijn.

Er werd dus bevestigd wat ik in de
voorbije periode had aangevoeld,
met name dat niet alleen door de po-
litieke beleidsverantwoordelijken
maar ook vanuit het economisch le-
ven in Vlaanderen, een prioritaire in-
teresse werd geuit voor samenwer-
king met de Tsjechische Republiek.

Als minister-president van de Vlaam-
se regering en minister van Economie
moet ik niet passief toekijken maar
zelf een aantal initiatieven nemen. Ik
heb gisteren in de commissie trou-
wens verklaard dat er in de toekomst
behalve met staten ook met belang-
rijke regio’s zoals Baden-Würtem-
berg en Catalonië akkoorden moeten
worden gesloten. Ik hoop - en dit
is een van de redenen waarom de
Vlaamse regering het Sint-Michiels-
akkoord positief benadert - dat het
Sint-Michielsakkoord in de grond-
wettelijke teksten en wetswijzigingen
kan worden teruggevonden zodat we
binnen het kader van onze bevoegd-
heden verdragen kunnen afsluiten.

Dit bezoek stond in het teken van de
economische samenwerking. Vermits
ik er evenwel van overtuigd ben dat
een sociale markteconomie de beste
economische basis vormt - ik weet
dat de heer Klaus dit misschien min-
der genuanceerd stelt als ik - is een
samenwerkingsakkoord alleen rele-
vant als er in partnership een echte
economische activiteit wordt ontwik-
keld tussen Vlaanderen en Tsjechië.

De Tsjechische regering meent dat
akkoorden met lidstaten en regio’s
van belang zijn, maar dat het belang-
rijkste zich op het terrein afspeelt.
We hebben op verschillende vlakken
concrete aspecten kunnen bespre-
ken. Mijnheer de voorzitter, als u het
goedvindt, zal ik in een raadsbrief
een overzicht geven van onze werk-
zaamheden en de resultaten die hier-
uit zijn voortgevloeid.

Of een verdrag in het vooruitzicht
wordt gesteld, zal blijken uit de invul-
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ling van onze contacten. De moge-
lijkheid is reëel, maar ik zal zelf afwe-
gen of een verdrag nuttig is. Zoals
bij elke verdragsevolutie zijn er ver-
schillende stappen. Allereerst wordt
er een intentie geuit en vervolgens
wordt er een gemeenschappelijke
verklaring opgesteld. Deze is in ons
geval reeds ondertekend. We zullen
nu de concrete mogelijkheden na-
gaan. Ik heb overigens altijd ge-
meend - en ik heb dat gisteren ook
in de commissie verklaard - dat het
verdragsrecht een buitengewoon be-
langrij ke principiële aangelegenheid
is voor Vlaanderen. De externe rela-
ties omhelzen evenwel veel meer ma-
teries. Men mag het verdragsrecht
niet identificeren met een inhoudelijk
goed buitenlands beleid.

Ik wil duidelijk stellen dat ik met
geen enkele van mijn gesprekspart-
ners, met premier Klaus noch met de
andere ministers, heb gesproken over
de interne Belgische aangelegenhe-
den. Dit was niet de draagwijdte van
mijn bezoek. Mijn gesprekspartners
zijn verantwoordelijk voor de Tsje-
chische Republiek, ik ben verant-
woordelijk voor Vlaanderen.

De heer Klaus heeft zijn uitspraken
gedaan na een lang gesprek met mij.
Wij hebben ondermeer gesproken
over de toetreding van Tsjechië tot
de Europese Gemeenschap. De heer
Klaus heeft aan een aantal Tsjechi-
sche en Vlaamse journalisten ver-
klaard dat hij geen scheiding aan-
raadde aan België noch aan Vlaande-
ren. Deze uitspraak is volledig voor
zijn rekening. Mijnheer Annemans,
ik antwoord duidelijk dat deze uit-
spraak een persoonlijke mening
weergaf van de heer Klaus. Na onze
contacten denk ik dat heel wat Tsje-
chen en Slovaken er aan twijfelen of
de scheiding wel de beste oplossing
was. Wij hoeven hierover geen oor-
deel te vellen. Op de persconferentie
van dinsdagnamiddag heb ik ver-
klaard dat ik akte heb genomen van
de verklaringen van de heer Klaus.
Ik heb letterlijk gezegd en ik citeer :
Met een knipoog en met grote waar-
dering voor de schrijver Franz Kafka
is het misschien niet toevallig dat hij
een Tsjech is, gegeven de uitspraak
van de heer Klaus. Einde citaat.
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Het punt dat aan de orde is, kan der-
halve niet in relatie worden gebracht
met de gesprekken die wij hebben
gevoerd. Wij moeten onze eigen con-
clusies trekken. De agenda van
Vlaanderen wordt niet bepaald door
wat in Tsjechië over een aantal din-
gen wordt gezegd en gedacht. Wij
hebben onze eigen evolutie en wij
zijn de politieke verantwoordelijken
die moeten aangeven wat al of niet
aangewezen is. Men moet dit com-
munautaire punt niet op het conto
van de verklaringen van de heer
Klaus plaatsen, met wie ik trouwens
een zeer hartelijk en open gesprek
had. De evolutie van de Belgische
staatsstructuur is immers enkel onze
eigen zaak en er moet dus geen link
tussen de twee worden gelegd. Volle-
digheidshalve heb ik ten aanzien van
de publieke opinie in Tsjechië wel
gezegd dat men moet ophouden te
stellen dat diegenen die hun land en
in Vlaanderen opkomen voor de
grootst mogelijke autonomie een se-
paratistische houding aannemen. Wij
zijn voorstanders van deze grote au-
tonomie en wij zijn ervan overtuigd
dat het Sint-Michielsakkoord een be-
langrijke stap in die richting is en dat
er nog andere zullen volgen. Met be-
trekking tot de Belgische ruimte ge-
loven wij dat de belangrijke besluit-
vorming in Europa en de invulling
van Vlaanderen in de toekomst de
Belgische context zullen bepalen.
Ten aanzien van de publieke opinie
ter plaatse heb ik gezegd dat vermits
wij niet uitgaan van een idee die de
scheiding in zich draagt maar wel de
grootst mogelijke autonomie van de
belangrijkste deelstaat verdedigt, on-
ze Waalse landgenoten moeten be-
grijpen dat het Belgische gegeven re-
kening moet houden met de econo-
mische, culturele en sociale kracht
van Vlaanderen. Wanneer zij in de
toekomst de spelregels die ook wij
moeten respecteren, overtreden, ne-
men zij het risico op zich dat er in
een toekomstig Belgisch staatsver-
band moeilijkheden ontstaan.

De voorzitter : De heer
heeft het woord.

Annemans

De heer G. Annemans : Mijnheer de
voorzitter, er is wat discussie geweest
over het protocolaire  niveau waarop

Bezoek minister-president aan Tjechië

de minister-president in Tsjechië
werd ontvangen.

Mijnheer de minister-president, werd
u als staatshoofd ontvangen of niet ?
Het is wel duidelijk dat u niet het
staatshoofd van een soevereine staat
bent. Uw trouwbetuiging aan het
Belgisch feit verzekert er ons overi-
gens van dat u ook niet van plan bent
om het te worden. In Laken kan men
dus gerust zijn.

Ik blijf beweren dat men in Belgische
unitaire kringen, of beter in Bel-
gische diplomatieke kringen zeer
alert geweest is voor de sterke sym-
boliek die uitging van uw keuze om
onmiddellijk na uw verklaringen over
het confederalisme betrekkingen aan
te knopen met Tsjechië en, of Slowa-
kije. Vanwege die symboliek staat
mijn fractie ten volle achter de ver-
dere uitbouw van die betrekkingen
met Tsjechië en liefst ook met Slowa-
kije. Die symboliek is niet ontsnapt
aan de unitaire instellingen, maar
evenmin aan het Vlaams Blok.

Mijnheer de minister-president, mag
ik u aanmoedigen om nog meer naar
Praag te gaan en u verzoeken ook
Bratislava niet te vergeten.

De voorzitter : De heer Dierickx
heeft het woord.

De heer L. Dierickx : Mijnheer de
minister-president, u hebt blijkbaar
het interview met de heer Wilfried
Martens in Knack van gisteren gele-
zen.

Beweren dat wij onze mening niet
mogen zeggen over wat gebeurt in
andere landen, is nogal bevreem-
dend. Ik geloof dat wij onze mening
mogen zeggen over wat er in Joego-
slavië gebeurt, in de ex-Sovjetunie en
ook in Tsjechoslovakije,  vooral dan
omdat er zo vaak naar wordt verwe-
zen. In onze kleiner wordende we-
reld moet steeds meer worden verwe-
zen naar wat in andere landen ge-
beurt. Onze wereld wordt een dorp.
Mijnheer de minister-president, op
mijn vraag hebt u echter niet geant-
woord. Mijn vraag luidde : Heeft
mijnheer Klaus die sterke uitdruk-
king gebruikt, die genoteerd werd in
De Standaard ? Heeft hij gezegd dat
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een splitsing van België nog absurder
zou zijn dan de splitsing van Tsjecho-
slovakije ? Heeft De Standaard de
waarheid geschreven of is wat in De
Standaard werd gepubliceerd on-
waar ? Heeft mijnheer Klaus zijn
standpunt met redenen omkleed ?
Het zou ook voor ons interessant
kunnen zijn om kennis te nemen van
deze redenen.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Mijnheer de voorzitter, ik was
zelf niet aanwezig op het ogenblik dat
de heer Klaus deze uitspraak heeft
gedaan. Ik kan dus niet toetsen wat
in één van onze vooraanstaande
Vlaamse kranten werd neergeschre-
ven. Ik ga er van uit dat deze krant
en ook andere kranten de waarheid
getrouw weergeven. Wat De Stan-
daard schrijft, zal dus wel met de
waarheid overeenstemmen. Ik heb
de uitlating echter zelf niet gehoord.

Mijnheer Dierickx, u moet mijn
woorden niet verdraaien. Wij kunnen
vanzelfsprekend onze mening geven
en wij moeten onze mening geven
over alles wat in Europa en in de
wereld gebeurt. Wel heb ik opge-
merkt dat elkeen moet afwegen
waartoe hij of zij constitutioneel ge-
roepen en gelegitimeerd is. Zo sim-
pel is dat.

Mijnheer Annemans, het bezoek is
op een uitstekende wijze verlopen en
alle contacten vonden in uitstekende
omstandigheden plaats. U suggereert
dat de zaken op instigatie van de Bel-
gische ambassadeur in een bepaalde
richting zouden zijn geëvolueerd. Ik
kan u echter verzekeren dat de Bel-
gische ambassadeur op een buitenge-
woon voorbeeldige en concrete ma-
nier het bezoek heeft voorbereid. Hij
heeft me in staat gesteld om op 36
uren tijd de heer Klaus en alle be-
langrijke ministers van de Tsjechi-
sche regering te ontmoeten. Daar-
voor heb ik ter plekke mijn waarde-
ring uitgesproken en ik heb eveneens
mijn opvatting te kennen gegeven
over de rol van onze Belgische am-
bassadeurs, die het koninkrijk verte-
genwoordigen in het algemeen en,
voor wat onze regio betreft, ook
Vlaanderen in het bijzonder.
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Mijnheer Dierickx, wat u met uw al-
lusie op het vraaggesprek met de
heer Wilfried Martens bedoeld, is mij
niet duidelijk.

De heer L. Dierickx : Dat kunt u le-
zen in Knack, mijnheer de minister-
president. (Hilariteit bij verscheidene
leden)

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer G. Ver-
massen tot de heer L. Van den Bran-
de, minister-president van de Vlaam-
se regering, Vlaamse minister van
Economie, KMO, Wetenschapsbe-
leid, Energie en Externe Betrekkin-
gen, over het akkoord inzake het
Center Parcs-project en het Fenix-
project

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Vermassen
tot de heer Van den Brande, minis-
ter-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Econo-
mie, KMO, Wetenschapsbeleid,
Energie en Externe Betrekkingen,
over het akkoord inzake het Center
Parcs-project en het Fenix-project.

De heer Vermassen heeft het woord.

De heer G. Vermassen : Mijnheer de
voorzitter, het zal u wellicht bekend
zijn dat enige weken geleden enkele
moeilijkheden waren ontstaan bij de
realisatie van het Center Parcs-pro-
ject op het grondgebied van Maasme-
chelen  en deels ook op dat van Dil-
sen-Stokkem. De redenen van die
moeilijkheden zijn u ook bekend.

Ik dacht dat op de vergadering met
alle betrokken partijen die op 3 fe-
bruari 1993 plaatsvond alle plooien
glad werden gestreken zoals aan de
buitenwereld is kond gemaakt. Tot
mijn verrassing verneem ik een paar
dagen geleden dat er een nieuwe kink
in de kabel zou zijn gekomen doordat
sommige partijen aan de tafel afspra-
ken hebben gemaakt, maar deze niet
willen bekrachtigen met een onderte-
kening .

Mijnheer de minister-president, werd
op 3 februari afgesproken dat de aan-
gegane engagementen zouden wor-
den ondertekend ?

Zo ja, kan u mij dan zeggen welke
partij niet wil ondertekenen en waar-
om zij dat niet wil ?

De voorzitter : De
heeft het woord.

minister-president

Minister-president L. Van den Bran-
de : Mijnheer de voorzitter, colle-
ga’s, zoals u weet, is er op een be-
paald ogenblik een moeilijkheid ge-
rezen tussen het ene project en een
gedeelte van het Fenix-project. Wij
hebben alles in het werk gesteld om
tot een oplossing te komen, zodat het
ene het andere project niet zou in
gedrang brengen.

Daartoe hadden gesprekken plaats
tussen Center Parks en KS in aanwe-
zigheid van onze vertegenwoordi-
gers. De Vlaamse regering had im-
mers gepland dat dit probleem moest
worden opgelost.

Mijns inziens ligt er een goede af-
spraak voor die inhoudt dat weder-
zijds wordt rekening gehouden met
de fasering van de uitvoering van de
betrokken projecten.

Op deze vergadering werd uitdrukke-
lijk gesteld dat een aantal punten nog
concreter moesten worden ingevuld.
Men is daar thans mee bezig. Mijn-
heer Vermassen, sta mij toe u te zeg-
gen dat geen enkel van de aanwezige
groepen erop heeft aangedrongen om
een geformaliseerd ondertekend sa-
craal akkoord ter zake uit te werken.
Er werden afspraken gemaakt en wij
gaan er dan ook van uit dat zij geho-
noreerd worden. Wij zullen ons daar
trouwens voor inzetten.

Ik herhaal het : het ene project
brengt het andere niet in het ge-
drang. Indien er nog enkele prakti-
sche moeilijkheden zijn, zullen zij
worden weggewerkt, zodat men tot
een samenhang kan komen in het be-
lang van de versteviging van de Lim-
burgse economie en ook van de
werkgelegenheid.

De voorzitter : De heer
heeft het woord.

Vermassen

Bezoek minister-president
Center Parcs-project

aan Tjechië
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De heer G. Vermassen : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister-pre-
sident, moet ik er dan van uitgaan
dat de berichten als zou er wel een
document ondertekend worden uit
de lucht zijn gegrepen ?

Minister-president L. Van den Bran-
de : Mijnheer de voorzitter, sta mij
toe aan collega Vermassen te zeggen
dat ik geen enkele indicatie heb dat
iemand erop heeft aangedrongen om
een formele verklaring te onderteke-
nen. Ik zie dit echter niet goed in.
Na de beoordeling van de verschil-
lende onderdelen van onder meer het
Fenix-project hoeven wij geen hand-
tekeningen te plaatsen ; wij moeten
evenmin protocollen afsluiten. Als
Vlaamse regering zullen wij, na on-
derzoek zowel op het vlak van de
ruimtelijke ordening en van een aan-
tal vergunningen als inzake de indie-
ning van dossiers, die eventueel on-
der de expansiedecreetgeving vallen,
daartoe overgaan. Maar, in dit geval
wilden wij weten of er een afspraak
mogelijk was tussen de twee intiatief-
nemers en groepen, noch min noch
meer.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer J. Peeters
tot de heer L. Van den Brande, mi-
nister-president van de Vlaamse re-
gering, Vlaamse minister van Econo-
mie, KMO, Wetenschapsbeleid,
Energie en Externe Betrekkingen,
over de n.v. Plastillex Europe

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Jan Peeters
tot de heer Van den Brande, minis-
ter-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Econo-
mie, KMO, Wetenschapsbeleid,
Energie en Externe Betrekkingen,
over de nv. Plastiflex Europe.

De heer Peeters heeft het woord.

De heer J. Peeters : Mijnheer de mi-
nister-president , enkel jaren geleden
kregen vele Kempische bedrijfslei-
ders een brief van de toemalige KS-
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MitlisteT-presidetlt  L. Van den Brande (CVP) werd druk ondervraagd tijdens het
wekelijkse vragenuurtje ; er waren verschillende actuele vragen over zijn bezoek
aan Tsjechië, het Center Parcs-project  en de n.v.  Plastiflex-Europe

manager Geyselinck, waarin expliciet
werd gewezen op de mogelijke finan-
ciële en logistieke ondersteuning en
voordelen indien zij hun bedrijf, ge-
vestigd in de Kempen, naar de Lim-
burgse reconversiezones zouden
overhevelen. Deze middelen zouden
hen ter beschikking worden gesteld
uit de KS-reconversiepot.

Er werd toen vanuit de Kempen eer-
der krachtdadig gereageerd tegen de-
ze strategie en tegen deze nauwelijks
verholen Limburgse verleidingsdans
om, op overheidskosten, bloeiende
bedrijven vanuit een economisch
noodgebied naar een ander evenzeer
economisch noodgebied te verhui-
zen. Dat de Kempen de laatste maan-
den vrij zwaar door rampspoed is ge-
troffen, hoeft geen betoog : eenieder
kent het dossier DAF waardoor in de
Kempen een 1.000 tot 1.200 perso-
nen werkloos zijn geworden ; er is
het dossier PRB in Balen ; er zijn de
afdankingen bij Philips-Turnhout en
in het laatste half jaar de sluiting van
de Britse basis in de Kempen.

Ik meen dat ik u niet verder moet
overtuigen.

Center Parcs-project
Plastiflex Europe

De laatste weken wordt de Zuider-
kempen geconfronteerd met een ge-
lijkaardig, hoewel minder flagrant
dossier van de n.v. Plastiflex Europe
te Herentals. Dit is een bloeiend
Kempisch bedrijf dat een tweetal
maanden geleden volledig door
brand werd verwoest en dat prospec-
teert voor beschikbare Kempense be-
drijfsterreinen om het bedrijf op-
nieuw op te bouwen.

Wij stellen nu echter vast dat het be-
drijf dreigt te verhuizen naar Berin-
gen-Paal. Volgens de directie ligt de-
ze beslissing zo goed als vast en heb-
ben de Limburgse reconversietussen-
komsten daarin een belangrijke rol
gespeeld.

Dit betreuren wij.

Mijnheer de voorzitter, sta mij toe
twee vragen te stellen.

Ten eerste, staat de minister als, po-
litiek voogd over de aanwending van
de reconversiegelden voor Limburg,
achter de strategie dat de verhuis van
bedrijven naar andere economische
reconversiezones moet worden
bevorderd ?
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Ten tweede, - voor Plastiflex Euro-
pe is het waarschijnlijk reeds te
laat -, maar zal de minister stappen
ondernemen om een dergelijke aan-
wending van overheidsgelden in de
toekomst te vermijden ?

De betrokken zones hebben nood
aan een tewerkstellings-  en reconver-
siebeleid en zijn niet gebaat met een
transferpolitiek waardoor de bedrij-
ven naar de meest biedende worden
gelokt.

De voorzitter : De
heeft het woord.

minister-president

Minister-president L. Van den Bran-
de : Mijnheer de voorzitter, de NV
Kempense Steenkoolmijnen is een
naamloze vennootschap. Ik heb bij
de KS gevraagd of er contacten zijn
geweest met de NV Kempense Steen-
koolmijnen en of er een participatie
in het vooruitzicht werd gesteld. Men
verzekerde mij dat dit niet het geval
was. Het is mij dan ook niet duidelijk
op welke informatie de heer Peeters
zich beroept. Er zou een transferpo-
litiek worden gevoerd, bedrijven
worden van de ene reconversiezone
naar de andere gelokt. De heer Pee-
ters stelt dat wij voor een dergelijke
strategie behoedzaam moeten zijn. Ik
ben het ermee eens dat het geen zin
heeft bedrijven van de ene streek
naar de andere te lokken, maar de
overheid kan dit niet verhinderen. Ik
kan trouwens een aantal voorbeelden
aanhalen van bedrijven die, omwille
van hogere tegemoetkomingen of bij-
komende mogelijkheden, uiteindelijk
de ene vestigingsplaats boven de an-
dere verkiezen. Dit behoort tot het
economische beleid van de betrok-
ken onderneming. Tot op heden is er
in dit dossier evenwel geen enkele
aanwijzing bekend die in die richting
wijst.

De voorzitter
het woord.

: De heer Peeters heeft

De heer J. Peeters : Mijnheer de
voorzitter, ik dank de minister voor
zijn antwoord en neem akte van het
feit dat hij erop zal toezien dat de
reconversiegelden niet worden ge-
bruikt om transfers van het ene eco-

nomische rampgebied naar het ande-
re te organiseren. Ik neem dan ook
aan dat hij erover zal waken dat wij
in de toekomst niet meer met derge-
lijke dossiers zullen worden gecon-
fronteerd.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer M. Ca-
poen tot de heer N. De Batselier,
minister vice-president van de
Vlaamse regering, Vlaamse minister
van Leefmilieu en Huisvesting, over
de invoer van giftig slib uit Nederland

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Capoen tot
de heer De Batselier, minister vice-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en
Huisvesting, over de invoer van giftig
slib uit Nederland.

De heer Capoen heeft het woord.

De heer M. Capoen : Mijnheer de
minister, mijn vraag betreft inder-
daad de invoer van giftig slib uit Ne-
derland onder het etiket bodemver-
rijkende compost.

De jongste weken zijn heel wat land-
bouwers het slachtoffer geworden
van een frauduleuze invoer van een
produkt dat onder het mom van com-
post, biomest, bodemverrijkende ele-
menten, natte compost en andere
werd ingevoerd. Die landbouwers
zijn aan het produkt gekomen via tus-
senpersonen, meestal mensen die in
de veevoedernijverheid werkzaam
zijn. Bij verschillende landbouwers is
dit produkt reeds ingewerkt in de
grond.

Ik heb drie vragen.

Ten eerste, hoe is het mogelijk dat
zoiets kan gebeuren ? Die invoer ge-
beurt onder valse papieren, want na
analyse is gebleken dat het hier in-
derdaad gaat om giftig slib.

Ten tweede, wat moet er gebeuren
met die landbouwgronden waar het
produkt reeds is ingewerkt ?

En ten derde, gezien het een produkt
is dat normaal niet mag worden ge-
stort is de vraag en de vrees bij veel
landbouwers : welke straffen hangen
er ons boven het hoofd ?

Ik had graag op die concrete vragen
een antwoord gekregen, mijnheer de
minister.

De voorzitter : Minister De Batselier
heeft het woord.

Minister N. De Batselier : Mijnheer
Capoen, de in-, uit- en doorvoer van
afvalstoffen wordt geregeld door de
bijzondere wet en is een nationale
materie en wordt geregeld door het
koninklijk besluit van 1987. De cel
Leefmilieu bij de federale minister
van Leefmilieu is bevoegd voor het
afleveren van deze vergunningen.
Het invoeren van dergelijke afval-
stoffen zonder vergunning is een
overtreding die strafbaar is, op grond
van de wet van 9 juli 1984. Op het
federale vlak is men op wetgevend
vlak voldoende uitgerust om de nodi-
ge maatregelen te treffen.

Op de vraag wat er dient te gebeuren
als giftig slib op landbouwgronden
werd ingewerkt, kan ik antwoorden
dat indien op basis van onderzoek op
het terrein de giftigheid werd aange-
toond en indien er risico’s zijn voor
milieu of gezondheid, de landbouwer
op basis van artikel 21 van het afval-
stoffendecreet kan worden verplicht
tot het nemen van de nodige sane-
ringsmaatregelen. Als hij dat niet
doet, kan OVAM ambsthalve de sa-
nering opleggen. U weet echter dat
we voor dit laatste op juridisch vlak
niet erg sterk staan. Natuurlijk zal de
landbouwer de kosten van deze
maatregelen kunnen verhalen op de
verkoper van de compost die aan-
sprakelijk is voor de gevolgen van
zijn frauduleuze praktijken.

De voorzitter : De heer Capoen heeft
het woord.

De heer M. Capoen : Mijnheer de
voorzitter, ik noteer dat ik mij moet
wenden tot mevrouw Onkelinx voor
deze materie.

Ik wijs er de minister echter op dat
de draagwijdte van dit voorval toch
niet mag worden onderschat. In land-

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 40
18 maart 1993

Plastiflex Europe
Invoer van giftig slib uit Nederland 1516



Capoen 

dage 
recy- 

Batselier, 

vice- 	 ac- 

mi-
nister Ruim-
telijke 

bouwmiddens stelt men zich al niet
te positief op tegenover compost.
Landbouwers zijn eerder achterdoch-
tig op dat vlak. Straks zal men ook
worden geconfronteerd met het pro-
bleem van de recuperatie en de recy-
clage voor de afzet van compost bij
de landbouwers. Ik kan u verzekeren
dat dergelijk voorval deze afzet
zwaar hypothekeert. Ik vraag hem
dan ook zijn departement de op-
dracht te geven het nodige te doen
om dergelijke toestanden in de toe-
komst te voorkomen.

De voorzitter : Minister
heeft het woord.

De Batselier

Minister N. De Batselier : Mijnheer
Capoen, ik ben het daar mee eens,
maar het blijft alleszins een verant-
woordelijkheid van het federale ni-
veau, behalve wat betreft het inbren-
gen van afval op de bodem zonder
vergunning. Dat is natuurlijk ook
strafbaar op basis van het decreet
over de milieuvergunning.

Het lijkt mij in dit geval nog weinig
zinvol de landbouwer zelf te sanctio-
neren. Als ik de wet op de letter toe-
pas, ben ik bevoegd om deze land-
bouwer, die in feite het slachtoffer is
van heel deze bedoening, te straffen.
De oorzaak ligt echter bij de invoer-
der en bijgevolg is het de nationale
minister van Milieu die het nodige
moet doen.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer H. Brouns
tot de heer N. De Batseher, minister
vice-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Leefmi-
lieu en Huisvesting, over de vervui-
ling van het Maaswater

president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en
Huisvesting, over de vervuiling van

De voorzitter : Aan de orde is de ac-

het Maaswater.

tuele vraag van de heer Brouns tot
de heer De Batselier, minister vice-

De heer Brouns heeft het woord.

De heer H. Brouns : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister, re-
cent verschenen er in de pers weer
berichten over de vervuiling van de
Maas. Tijdens het weekend van 13
en 14 maart 1993 werd door het
meetstation in Eijsden -Nederlands
Limburg opnieuw vastgesteld dat de
Maas ernstig vervuild was. De vast-
stellingen waren van die aard dat het
station besliste om het water niet
meer als drinkwater te gebruiken.
Daarom werd door de dienst Rijks-
waterstaat een klacht tegen onbeken-
den ingediend. Het verslag van de
Rijkswaterstaat vermeldt dat de ver-
vuiling zou voortspruiten uit de lo-
zing van bepaalde stoffen in België.
Deze vaststelling is ook belangrijk
voor ons omdat België dit water ook
gebruikt in de recreatie en in de tuin-
bouw. Is de minister op de hoogte
van deze vervuiling en is zij ook vast-
gesteld door Belgische meetstations ?
Zo ja, kan hij de gegevens dan door-
geven zodat tijdig maatregelen kun-
nen worden genomen om irrigatie-
projecten te beschermen. Het Maas-
water wordt, ondermeer ook in mijn
eigen gemeente, gebruikt voor de be-
vloeïing van land- en tuinbouwperce-
len. Zal de minister initiatieven ne-
men om nieuwe vervuiling te voorko-
men ?

De voorzitter : Minister De Batselier
heeft het woord.

Minister N. De Batselier : Mijnheer
de voorzitter, op 9 en 10 maart 1993

dellijk  gebeurd. De stoffen di-isopro-

detecteerde  de Rijkswaterstaat in zijn

pylether en

permanent meetstation te Eijsden in-
derdaad een aantal verontreinigende

dichloorpropaan, die

stoffen. Die stoffen waren afkomstig
uit Frankrijk, maar vooral uit Wallo-

men in Nederland heeft gevonden,

nië. Volgens afspraak had de Vlaam-

zijn zeer vluchtig waardoor men er

se drinkwatermaatschappij Antwerp-
se Waterwerken -de AWW onmid-
dellijk  verwittigd moeten worden
door de Nederlandse instanties, na-
melijk  door het Rijksinstituut voor de
zuivering van afvalwater, het RIZA.
Bij vroegere calamiteiten gebeurde
dit ook effectief, toch om nog onbe-
kende redenen is dat nu niet onmid-

vlug moet bij zijn om ze te meten.
Tributylfosfaat is veel minder vluch-
tig maar goed biodegradeerbaar. Dat
betekent dat deze stof bij de huidige
temperaturen snel wordt afgebroken.
De toxiciteit van dat produkt is nage-
noeg nihil. Misschien is dat de reden
waarom men de vervuiling niet heeft
gemeld, maar zeker ben ik daar niet
van.

De tweede reeks vragen van de heer
Brouns lijkt mij belangrijker voor het
beleid, structureel gezien toch. Het
is zo dat wij met Nederland onder-
handelen om een permanent meet-
station operationeel te maken op de
Maas. Het RIZA onderzoekt mo-
menteel het nut van zo’n meestation
op het noordelijk eindpunt van de
Grensmaas. Wij hebben ondertussen
met het RIZA al een afspraak ge-
maakt om het Aqua-alarmsysteem en
de Vlaamse milieudatabank onder-
ling te verbinden. Zeer binnenkort
zal de Vlaamse overheid dus ook de
meetgegevens van het station te Eijs-
den on-line beschikbaar hebben. U
weet ook dat de gegevens van het
VMM-waterkwaliteitsmeetnet in Ne-
derland openbaar zijn. De publikatie
om de twee jaar van die gegevens in
een rapport waarborgt de openbaar-
heid. De vervuilers bevinden zich of-
wel in Wallonië ofwel in Frankrijk.
Ik zal dus nogmaals aan mijn Waalse
collega Lutgen vragen maatregelen te
nemen opdat het Maaswater in de
toekomst van dergelijke calamiteiten
wordt gevrijwaard.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer E. Beysen
tot de heer T. Kelchtermans, Vlaam-
se minister van Openbare Werken,
Ruimtelijke Ordening en Binnen-
landse Aangelegenheden, over de
verdere uitbouw van de wegeninfra-
structuur in de Antwerpse regio

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Beysen tot
de heer Kelchtermans, Vlaamse mi-
nister van Openbare Werken, Ruim-
telijke  Ordening en Binnenlandse
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Aangelegenheden, over de verdere
uitbouw van de wegeninfrastructuur
in de Antwerpse regio.

De heer Beysen heeft het woord.

De heer E. Beysen : Mijnheer de
voorzitter, door de openstelling van
de havenweg  is op een indringende
manier aangetoond dat de Antwerp-
se regio nood heeft aan de uitbouw
van haar wegeninfrastructuur. Des-
betreffend zou ik aan de minister een
aantal vragen willen voorleggen.

Ten eerste, waarom blijft de minister
zich verzetten tegen de rechtstreekse
aansluiting van de Liefkenshoektun-
nel op de E 17 en waarom blijft de
minister voorstander van een tolhef-
fing voor de Kennedytunnel ? Is deze
heffing ingegeven door financiële of
door verkeerstechnische overwegin-
gen ?

Ten tweede, is deze aansluiting tech-
nisch realiseerbaar en wat zijn de
kosten en baten ervan ?

Ten derde, is voor de heffing van tol
aan de Kennedytunnel een afzonder-
lijk decreet nodig en kan er wel tol
worden geheven op een infrastruc-
tuurwerk  dat reeds financieel is afge-
schreven ?

Ten slotte, is de minister van oordeel
dat de Antwerpse bevolking en de
Antwerpse regio worden gediscrimi-
neerd door het feit dat alleen aan de
Kennedytunnel tol wordt geheven en
elders niet ?

De voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

Minister T. Kelchtermans : Mijnheer
de voorzitter, dames en heren, de
verbinding die de heer Beysen be-
doelt, namelijk de verbinding tussen
de gewestweg 49, Antwerpen-Zelza-
te tot de E 17 volgens het tracé van
de grote ring rond Antwerpen, de zo-
genaamde R 2, is wel opgenomen in
het huidig gewestplan. Ik heb begre-
pen dat de heer Beysen aandringt op
de invoering.

Ten tweede, een dergelijke weg -
dit wordt ook duidelijk op het ge-
kleurde kaartje - maakt deel uit van

een route die, vertrekkend vanuit
Rotterdam langs het Antwerpse ha-
vengebied, een directe verbinding
geeft via de El7 met Gent en Nord-
Pas-de-Calais en bijgevolg een deel
vormt van een internationaal wegen-
raster dat grote werkgelegenheidszo-
nes en haven- en industriegebieden
bedient.

Momenteel gebeurt de verbinding
met de El7 via de gewestweg num-
mer 49 en een deel van de ring, de
Rl, op de Linkeroever. Dit betekent
voor het verkeer dat via de El7 rich-
ting Gent rijdt, een omweg van 9 ki-
lometer op een totale afstand Rotter-
dam-Liefkenshoektunnel-Gent van
ongeveer 160 kilometer, wat de om-
weg toch enigszins relativeert.

De gewestweg nummer 49 is inder-
daad nog geen autoweg. Men heeft
wel de beslissing tot de ombouwing
genomen. Zo werkt men aan de aan-
leg  van  een kleine industrieweg
langsheen de gewestweg. Mijnheer
Beysen, u bent voldoende vertrouwd
met de situatie. Indien het u interes-
seert, kan ik dit aan de hand van dit
kaartje (de minister toont een kaart)
illustreren. Bovendien is men ook be-
zig met de studie van de inrichting
van een ongelijkvloerse kruising tus-
sen het gedeelte van de ring Rl, ver-
bonden met de gewestweg nummer
49 en de Linkeroever. De totale kost-
prijs van deze beperkte verbeterin-
gen met het oog op de omschakeling
van gewest- naar autoweg en een be-
tere doorstroming door de aanleg van
ongelijkvloerse kruisingen wordt ge-
raamd op ongeveer 350 miljoen
frank.

Wil men de omweg van 9 kilometer
wegwerken door een rechtstreekse
verbinding door het doortrekken van
de ring naar de E17, R2 genaamd,
moet men rekenen op een investe-
ringskost van 2,8  miljard frank tegen
1996. Daarbovenop komt dat de
werken, voorbereiding en uiteindelij-
ke uitvoering, vier jaar in beslag zou-
den nemen. Volgens een kosten-ba-
tenanalyse zou de opbrengst van zo’n
investering zelfs onvoldoende zijn om
de interestlasten te dragen.

Ik vind dus dat wij nu voorrang moe-
ten geven aan de omschakeling van

de gewestweg nummer 49 naar auto-
weg en de verbetering van de aanslui-
ting opdat men, de omweg van 9 ki-
lometer niet meegerekend, een direc-
te verbinding heeft met de Liefkens-
hoektunnel.

Er zal ongetwijfeld een decretale re-
geling voor de heffing van tolgelden
nodig zijn.

De heer E. Beysen : Dat
boeiende discussie worden !

zal een

Minister T. Kelchtermans : U moet
niet vooruitlopen op het plezier !

Ik antwoord op de vraag die u heeft
gesteld, zonder bijbedenkingen van
mijnentwege.

U vraagt zich af hoever het staat met
dit dossier en waaruit het idee van
een tolheffing is ontstaan. De reden
hiervan is het reuzegroot financieel
probleem in de Liefkenshoektunnel.
De tolheffing betekent dus een alter-
natieve financiering, waardoor wij
via een globale benadering een ge-
meenschappelijke oplossing willen
bieden voor beide tunnels, vooral
wat de trafiek betreft. Daaromtrent
werd nog geen beslissing genomen,
deze voorstellen blijven in het dossier
aanwezig op studieniveau en zijn uit-
drukkelijk voorwerp van de mobili-
teitsstudie die in samenwerking met
de minister van Verkeer als opdracht
is geformuleerd voor de regio Ant-
werpen. Uit deze studie zal eveneens
blijken dat er mogelijkheden bestaan
om de verkeersstromen beter te
oriënteren. Ik herhaal dat er omtrent
dit tweede gedeelte geen concrete be-
slissing werd genomen.

De voorzitter : De heer Beysen heeft
het woord.

De heer E. Beysen : Ik ben het er
niet mee eens dat men nu voorrang
verleent aan een secundaire oplos-
sing omdat men er rekening mee
moet houden dat door het voortdu-
rend uitstellen van de aansluiting van
de Liefkenshoektunnel op het inter-
nationaal wegennet, de factuur
steeds duurder wordt, ondanks de
door de minister aangehaalde cijfers.

In 1988 bedroeg de raming van de uit
te voeren investeringen 1,3  miljard
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frank. Ik verneem zopas dat deze ra-
ming voor de realisatie van de
werken in 1996 intussen is opgelopen
tot 2,8  miljard frank. Ik hoop dat de
minister inderdaad het voornemen
heeft om de aansluiting van de Lief-
kenshoektunnel op het internationaal
wegennet rond het jaar 1996 te reali-
seren. Beter laat dan nooit !

Wat het aspect van de tolheffingen
betreft, blijft de vraag of er tol mag
worden geheven op infrastructuur-
werken die reeds zijn afgeschreven ?
Deze vraag heeft belang met het oog
op het decreet dat desbetreffend
door u werd aangekondigd.

Deze infrastructuur werd immers
door de gemeenschap betaald. Meent
u dat via een tolheffing een tweede
betalingswijze kan worden ingevoerd
om de financiering van een ander in-
frastructuurwerk te kunnen waarbor-
gen dat op een ander principe is ge-
bouwd, namelijk door middel van al-
ternatieve financieringen ? Het suc-
ces van deze alternatieve financiering
werd reeds gehypothekeerd door het
niet aansluiten van de weg op het
internationaal wegennet.

Minister T. Kelchtermans : De bijko-
mende vragen en overwegingen vor-
men een debat op zichzelf. De oorza-
kelijkheid van een aantal bijkomende
infrastructuurwerken wordt in recht-
streeks verband brengt met het gerin-
ge succes van de Liefkenshoektun-
nel. Dit is trouwens de essentie van
het hele dossier van de Liefkens-
hoektunnel.

U zal wellicht begrijpen dat ik geen
standpunt kan innemen in deze zaak
vermits ik deze causaliteit betwist.

De tolheffing kan worden ingevoerd
wanneer de Vlaamse Raad daartoe
de machtiging verleent, zeker wan-
neer men in de toekomst de moge-
lijkheid voorziet dat het beheer over
de Liefkenshoektunnel door het
Vlaams Gewest moet worden waar-
genomen om de problemen als ge-
heel een financiële oplossing te ge-
ven. Ik onderstreep nogmaals dat de
Vlaamse Raad hierin het laatste
woord heeft.
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De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer L. Van
Nieuwenhuysen tot de heer T. Kelch-
termans, Vlaamse minister van
Openbare Werken, Ruimtelijke Or-
dening en Binnenlandse Aangelegen-
heden, over de afwerking van de weg
Pecq-Armentières

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Van Nieu-
wenhuysen tot de heer Kelchter-
mans, Vlaamse minister van Openba-
re Werken, Ruimtelijke Ordening en
Binnenlandse Aangelegenheden,
over de afwerking van de weg Pecq-
Armentières.

De heer L. Van Nieuwenhuysen :
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de
minister, hoewel dit feit niet de kran-
tekoppen haalde, kwamen wij vorige
week toch te weten dat u een ak-
koord sloot met uw Waalse collega
van Openbare Werken, minister
Grafé. Dit akkoord voorziet aan
Waalse kant in de afwerking van
twee kilometer nog aan te leggen weg
van de Al7 tussen Kortrijk en Dotte-
nijs. Op die manier wordt de weg
Brugge-Kortrij k-Doornik eindelijk
afgewerkt. Dit vind ik een zinvol en
economisch verantwoord feit voor
zowel de Kortrijkse als de Doornikse
regio.

Als tegenprestatie zou u erin hebben
toegestemd de weg Pecq-Armentiè-
res af te werken. Deze weg vormt
een snelle verbinding tussen de nu
Waalse enclave in West-Vlaanderen,
namelijk Komen en de rest van He-
negouwen. Deze verbinding werd al
in de jaren zeventig door de Walen
gevraagd. Zij zien met lede ogen hoe
de Komense bevolking sociaal-eco-
nomisch nog steeds sterke banden
met West-Vlaanderen onderhoudt,
onder meer op cultureel en familiaal
vlak. Die weg werd om twee redenen
nog niet afgewerkt. Ten eerste, om-
dat het nut ervan nogal twijfelachtig
lijkt, maar ten tweede, vooral omdat
de Franstaligen tot nu toe altijd ge-

Wegeninfrastructuur
Pecq-Armentières

in de Antwerpse regio

weigerd hebben hun wettelijke ver-
plichtingen na te komen inzake de
betaling van de werkingskosten voor
de Vlaamse school in Komen. Mijn
vraag ligt dan ook voor de hand.

Betekent uw toezegging om van de
weg Pecq-Armentières toch werk te
maken dat de Walen van hun kant
ook verbintenissen aangaan inzake
dit Komense schooltje ?

Zijn er ook toezeggingen gedaan in
verband met de door de Vlaamse
school destijds aangevraagde uitbrei-
dingswerken ? Er zijn nu namelijk al
meer dan vijftig leerlingen, en er is
dus een nijpend plaatsgebrek. De
vergunning werd trouwens onlangs
nog afgewimpeld.

In verband met de weg zelf wil ik nog
graag weten of het traject dat in 1980
werd gepland, nog steeds geldt ? De
kranten die vorige week aandacht be-
steedden aan het onderwerp zijn daar
nogal onduidelijk over. Sommige
spreken van alternatieve mogelijkhe-
den, andere beweren dat het traject
onveranderd blijft. Als het oude plan
wordt gevolgd, betekent dit dat de
gemeente Wervik als het ware in
tweeën wordt gekliefd en dat een ge-
deelte ervan aan de Waalse kant van
de weg zal liggen, wat de verfran-
singsdruk zal doen toenemen. Wat
doet u met de bezwaren van het ge-
meentebestuur ? Ik vernam ook via
de pers dat de burgemeester van
Wervik niet bepaald tevreden is met
deze gang van zaken. Wat doet u bo-
vendien met de bezwaren vanuit de
landbouwsector ? Er gaat toch een
tweetal hectare goede landbouw-
grond verloren. Komt daarrond  een
milieueffectrapport of een landbouw-
effectrapport tot stand ? Bovendien
vraag ik mij ook af of er geen alterna-
tieven zijn in die zin dat men de be-
staande weginfrastructuur tussen Ko-
men en Moeskroen en Henegouwen
verbetert door daar goede tweevaks-
wegen van te maken.

Ten slotte vraag ik mij af of er in uw
besprekingen ook sprake was van de
verbindingen waarop de Voerenaars
die lijdzaam moeten toezien hoe
Voeren, vooral door het probleem
van het openbaar vervoer, stilaan
wordt geïsoleerd van de rest van Lim-
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burg, al lang wachten. Zijn er al be-
sprekingen gevoerd inzake een ver-
betering van de infrastructuur al-
daar ?

De voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

ook argumenten naar voren brengen.
Verbeteringen of aanpassingen aan
de bestaande wegen in plaats van de
omleiding langs Menen en de verbin-
ding met de A 19, is de slechtste in-
vestering die men kan doen en het is
problemen zoeken op termijn. Deze
optie wordt dus niet langer in over-
weging genomen.

digd een onderzoek te laten voeren
naar een aangepaste bestuursvorm
voor Antwerpen. Dit wordt gemeen-
zaam het defusie-debat genoemd. Ik
had graag op dat vlak de stand van
zaken geweten.

Minister T. Kelchtermans : Mijnheer
de voorzitter, de beslissing waar de
heer Van Nieuwenhuysen naar ver-
wijst, heeft geen grote krantekoppen
gehaald. Dat was ook niet de bedoe-
ling. De rationaliteit heeft het ge-
haald op de politieke benadering van
het dossier in het verleden.

De kalender van het protocol zal
strikt worden gerespecteerd. Tussen
beide zijden is er permanent overleg.

In de schoot van het schepencollege
van de stad Antwerpen is volgens mij
over dit thema ook een werkgroep
opgericht. Bij mijn weten is die ech-
ter nog niet gecontacteerd door om
het even welke andere studiegroep
die door u is opgericht.

De verbinding naar Voeren is niet ter
sprake gekomen.

De voorzitter : De heer Van Nieu-
wenhuysen heeft het woord.

Het voorwerp van het protocol tus-
sen het Waalse en het Vlaamse Ge-
west is de gelijktijdige uitvoering van
de voltooiing enerzijds van de A 17
op het Waalse grondgebied , het tra-
ject Doornik- Kortrijk waar ik het
grote economische belang van onder-
streep, en anderzijds van het vak van
de gewestweg N 58 als verbinding
tussen Komen en de A 19. Het gaat
niet over de vroegere verbinding
Pecq-Armentières. Het gaat eigenlijk
om een omleiding rond Menen. Er
werd geen enkele relatie gemaakt
met een mogelijke subsidiëring van
een Vlaamse school. Ik heb terzake
ook geen enkele bevoegdheid.

De heer L. Van Nieuwenhuysen : Ik
stel vast dat die vermenging van ap-
pelen en peren vroeger wel is ge-
beurd. Volgens mij is het bijzonder
erg dat de absolute voorwaarde, na-
melijk geld voor de Vlaamse school,
nu wordt ingeslikt en dat daardoor
die onwettelijke toestand in Komen
blijft voortbestaan zonder dat de
Vlaamse regering daaraan iets doet.

Mijn vraag is dan ook of die opdracht
reeds is toegewezen, en zo ja, aan
wie ? Wat is de omschrijving van de
opdracht ? In welke mate zal het
schepencollege daarbij worden be-
trokken, of is het er al bij betrok-
ken ? Wenst het schepencollege
daarop in te gaan ? Zal u de timing
van vier maanden die u heeft aange-
kondigd kunnen aanhouden ?

De voorzitter : De minister heeft het
woord.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Voor de verbinding Komen-A 19 via
de omleiding van Menen wordt het
tracé gevolgd zoals het op het gewest-
plan staat. U heb terecht op een aan-
tal mogelijke problemen gewezen.
Omtrent deze verbinding werd door
mijn administratie van de Wegenin-
frastructuur , de buitendienst West-
Vlaanderen een uitgebreide tracéno-
ta opgesteld waarin ondermeer de
bezwaren van het gemeentebestuur
van Wervik en deze van de land-
bouworganisaties aan bod komen.
Als gevolg daarvan werd een variante
voorgesteld op het gewestplan. Het
is mijn bedoeling om deze variante
te bespreken met het gemeentebe-
stuur van Wervik, met de betrokken
landbouworganisaties en andere be-
langhebbenden. Wij zullen onderzoe-
ken of dit geen beter tracé is dan het
huidige in het gewestplan opgeno-
men traject. De milieueffectrappor-
tering zal daaromtrent ongetwijfeld

Actuele vraag van de heer H. Lau-
wers tot de heer T. Kelchtermans,
Vlaamse minister van Openbare
Werken, Ruimtelijke Ordening en
Binnenlandse Aangelegenheden,
over het onderzoek inzake een nieu-
we bestuursvorm voor de stad Ant-
werpen

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Lauwers tot
de heer Kelchtermans, Vlaamse mi-
nister van Openbare Werken, Ruim-
telij ke Ordening en Binnenlandse
Aangelegenheden, over het onder-
zoek inzake een nieuwe bestuurs-
vorm voor de stad Antwerpen.

Minister T. Kelchtermans : Mijnheer
de voorzitter, collega’s, het is juist
dat conform de wet van 1976 een be-
perkte offerteaanvraag werd uitge-
schreven om een beter inzicht te heb-
ben over de vraag of deze ideeën ook
in de praktijk kunnen worden omge-
zet. Tijdens het debat in de Vlaamse
Raad bleek er trouwens bij de ver-
schillende politieke partijen ook heel
wat sympathie te bestaan voor dit on-
derzoek. Deze beperkte offerteaan-
vraag heeft ondertussen tot een aan-
tal inschrijvingen geleid. Gelet op de
gunningscriteria, de naleving van de
wettelijke bepalingen en ook een
gunstig advies vanwege de inspectie
van Financiën zal deze opdracht door
mij worden toegewezen aan de meest
gunstige regelmatige inschrijving,
met name de NV VB Consultants.

De studie zal de volgende opdrachten
behelzen :

Ten eerste, een onderzoek naar de
opportuniteit en haalbaarheid van
een defusie.

De heer Lauwers heeft het woord.

De heer H. Lauwers : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister, col-
lega’s, het is nu ongeveer twee maan-
den geleden dat u heeft aangekon-

Ten tweede, een onderzoek naar de
opportuniteit en de noodzaak van
een bovengemeentelijke structuur
met aandacht voor de rol van het pro-
vinciale niveau.

Ten derde, een onderzoek naar ver-
gelijkbare studies in het buitenland.
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Ten vierde, een inventarisatie en ook
voorstellen met betrekking tot de te
wijzigen wetgeving in functie van de
gekozen alternatieve oplossingen.

De onderzoeksopdracht zal op een
volstrekt onafhankelijke manier wor-
den uitgevoerd en in het kader daar-
van zal er dus de medewerking ge-
vraagd worden aan alle betrokken
partijen en het stadsbestuur in het
bijzonder. De offerte voorzag in een
vaste termijn en wij zijn ervan over-
tuigd dat een debat op basis van deze
studie in de door u geciteerde perio-
de mei-juni zal kunnen worden ge-
houden.

openbaar gemaakt ? Gemandateer-
den van Agalev hebben in een aantal
gemeenten de notulen van het sche-
pencollege erop nagelezen en kwa-
men tot de bevinding dat er nergens
een spoor van dit overleg kan terug-
gevonden worden.

De voorzitter : De minister heeft het
woord.

tus 1991, de ten lasteneming van de
bijkomende kosten voor de onder-
tunneling te Lembeek niet toelaat.
Bovendien beschikt de staat momen-
teel niet over mogelijke financie-
ringsbronnen en zal hij daarover in
de toekomst evenmin beschikken.
De minister besluit dat een bijko-
mende financiering door de federale
overheid niet kan overwogen wor-
den.

Minister T. Kelchtermans : Mijnheer
de voorzitter, dames en heren, colle-
ga Aelvoet verwijst naar het overleg
met de burgemeesters van de ge-
meenten die betrokken zijn bij de
aanleg van de hogesnelheidslijn. Dit
overleg heeft plaatsgevonden op 11
februari 1993. Alle gemeenten, op
twee verontschuldigingen (Zaventem
en Drogenbos) na, waren op dit over-
leg aanwezig. Tijdens deze vergade-
ring heb ik enerzijds de stand van
zaken toegelicht en anderzijds ge-
peild naar de reakties van de ge-
meenten over de problemen in ver-
band met het tracé.

Op die manier kreeg ik een klaar ant-
woord op de bijkomende vraag van
Lembeek.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Bijgevolg beschik ik nu over alle ele-
menten om van zodra het dossier bij
de administratie is neergelegd en op
mijn kabinet is beland, het aan de
Vlaamse regering ter beslissing voor
te leggen.

De voorzitter : Mevrouw Aelvoet
heeft het woord.

Actuele vraag van mevrouw M. Ael-
voet tot de heer T. Kelchtermans,
Vlaamse minister van Openbare
Werken, Ruimtelijke Ordening en
Binnenlandse Aangelegenheden,
over overleg met de gemeentebestu-
ren inzake de aanleg van het TGV-
tracé

Ik vat de conclusie van dit overleg
samen.

Mevrouw M. Aelvoet : Mijnheer de
minister, uw antwoord bevat een
aantal belangrijke elementen. Ik had
er inderdaad geen idee van dat het
dossier-Lembeek zo nadrukkelijk
aan de orde is geweest. Twee zaken
zijn nu zeer duidelijk.

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van mevrouw Aelvoet tot
de heer Kelchtermans, Vlaamse mi-
nister van Openbare Werken, Ruim-
telij ke Ordening en Binnenlandse
Aangelegenheden, over overleg met
de gemeentebesturen inzake de aan-
leg van het TGV-tracé.

Ten eerste, werd er een overzicht op-
gesteld van de stand van zaken met
betrekking tot de definitieve techni-
sche uitwerking van het project in de
gemeenten.

Mevrouw Aelvoet heeft het woord.

Mevrouw M. Aelvoet : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister, col-
lega’s, ik heb vernomen dat er eind
februari, een overleg heeft plaats ge-
vonden tussen uzelf, de NMBS en de
gemeenten die het tracé van de hoge-
snelheidslijn raken. Ik zou u graag
drie vragen stellen.

Ten eerste, is dit overleg eenmalig of
is het voor herhaling vatbaar ?

Ten tweede, welk soort beslissingen
worden op soortgelijk overleg geno-
men ?

Ten derde, worden de eventuele be-
slissingen op een of andere wijze

Vervolgens werd onderzocht welke
weerslag de beslissing van 24 juli 1991
van de Vlaamse regering in verband
met de ondertunneling te Lembeek,
op andere gemeenten zou hebben.
Men was de mening toegedaan dat
men voor gelijkwaardige problemen,
gelijkwaardige oplossingen moest
vinden. Op uitdrukkelijk verzoek van
de gemeente Halle werd op deze ver-
gadering beslist dat men aan de na-
tionale overheid zou vragen of de
NMBS bijkomende middelen, buiten
het SST-fonds, zou vrijmaken. De
vergadering ging ervan uit dat het
SST-fonds een solidariteitsfonds voor
alle gemeenten was. Ik heb deze brief
aan de minister van Verkeerswezen
verstuurd. Hij heeft mij op 8 maart
1993 geantwoord. Ik zal de belang-
rijkste passus uit zijn antwoord sa-
menvatten. De federale minister ver-
klaart dat de overeenkomst over het
SST-fonds dat de Belgische staat met
de NMBS had afgesloten op 7 augus-

Ten eerste, wanneer u ingaat op de
problematiek van Lembeek zal u on-
getwijfeld ter zake ook te maken krij-
gen met een aantal vragen van ande-
re gemeenten.

Ten tweede, de Vlaamse regering
zou hebben gepoogd na te gaan of er
geen bijkomend nationaal geld ter
beschikking kon worden gesteld,
waarop de nationale regering duide-
lijk heeft laten verstaan dat daarvoor
geen geld is.

Aldus komt er ook duidelijkheid ten
opzichte van Lembeek. De politieke
conclusie zal zijn dat er in Lembeek
geen tunnel wordt gebouwd.

Steeds meer meeruitgaven geraken
stilaan bekend. Naar aanleiding van
een andere vraag van mijnentwege
heb ik vernomen dat voor het eerste
deel van het tracé een meeruitgave
van meer dan 20 miljard frank is ge-
pland. Dat zal uiteindelijk tot gevolg
hebben dat het binnenlands open-
baar vervoer zal moeten inboeten
voor de realisatie van het TGV-pro-
ject.  Maar dat zeggen wij reeds onon-
derbroken sinds 1983 !
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De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

stel werd aangevat dat ertoe strekt
tot geregelde doorstortingen aan de
gemeenten te komen.

Actuele vraag van de heer C. Lisa-
beth tot de heer T. Kelchtermans,
Vlaamse minister van Openbare
Werken, Ruimtelijke Ordening en
Binnenlandse Aangelegenheden,
over de werkgroep inzake de door-
storting van de aanvullende perso-
nenbelasting

Begin februari heeft de minister het
initiatief genomen om aan de ge-
meenten een aantal gegevens te vra-
gen in verband met de doorstortingen
van het jaar 1992 teneinde die te ver-
gelijken met de desbetreffende ra-
mingen.

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Lisabeth tot
de heer Kelchtermans, Vlaamse mi-
nister van Openbare Werken, Ruim-
telijke Ordening en Binnenlandse
Aangelegenheden, over de werk-
groep inzake de doorstorting van de
aanvullende personenbelasting.

Er werd ook een initiatief genomen
tot oprichting van een technische
werkgroep tussen de gewesten en het
ministerie van Financiën om deze
problematiek te bestuderen, meer in
het bijzonder om hiervoor een struc-
turele oplossing te zoeken.

Mijnheer de minister, welke conclu-
sies kunt u eventueel reeds trekken
uit de door de gemeenten verstrekte
gegevens, die waarschijnlijk alleen
handelen over het jaar 1992 ?

Zoals aangekondigd hebben we op
24 februari 1993 een instructie naar
de gemeenten gezonden waarin staat
dat de gemeenten het gerecupereer-
de bedrag moeten inschrijven op de
begroting 1993 bij de eerstvolgende
begrotingswijziging en dit onder de
rubriek die verwijst naar de vorige
dienstjaren. Op deze manier kan sa-
men met het rekeningsresultaat voor
1992 ook deze recuperatie in de ge-
wijzigde begroting voor 1993 worden
opgenomen.

De heer Lisabeth heeft het woord.

De heer C. Lisabeth : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister, col-
lega’s, de terugvordering begin 1993
van de 5 miljard frank ten nadele van
de gemeenten heeft in elk geval de
woede van diezelfde gemeenten op-
gewekt.

Wat is de stand van zaken van de
technische werkgroep die werd opge-
richt ? Welke zijn de vooruitzichten
inzake de verdere werkzaamheden
van die werkgroep.

De voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

Het enige voordeel dat er misschien
aan vastzit, is dat de hele problema-
tiek van de doorstortingen van de
aanvullende personenbelasting op-
nieuw in alle scherpte is blootgelegd.
Het is een problematiek die trouwens
reeds gedurende jaren aanleiding
geeft tot discussie tussen de gemeen-
ten en het nationale ministerie van
Financiën.

Minister T. Kelchtermans : Mijnheer
de voorzitter, geachte collega’s, wij
hebben op 1 februari 1993 bij alle
gemeenten van het Vlaamse Gewest
informatie opgevraagd conform de
afspraak van eind januari, begin fe-
bruari 1993. We wilden de precieze
invloed nagaan van de recuperatie
vanwege de nationale minister van
Financiën op de begrotingen van de
gemeenten. Er werd onderzocht of
de doorstortingen inzake personen-
belasting groter of lager waren dan
de ingeschreven begrotingsramingen.
Op deze manier kon het probleem
onder controle worden gehouden.
Onze vraag werd ruimschoots beant-
woord door de gemeenten weliswaar
niet altijd even volledig - zodat we
een vrij correct beeld hebben van de
toestand bij de gemeenten.

De technische werkgroep heeft reeds
een drietal vergaderingen gehouden.
Op 19 maart 1993 vergadert deze
werkgroep voor een vierde en hope-
lijk laatste maal. Ik hoop dat er op
deze bijeenkomst definitieve conclu-
sies kunnen worden getrokken. In ie-
der geval, het onderhavige voorstel
van de Vlaamse regering houdt in via
een stelsel van maandelijkse voor-
schotten een structurele oplossing
voor de financiële problemen te bie-
den en bijgevolg geregelde inkom-
sten te waarborgen zodat een doel-
matige planning mogelijk wordt. Zo-
dra de concrete voorstellen in mijn
bezit zijn, zal ik ze u bezorgen.

De voorzitter : De heer Lisabeth
heeft het woord.

Mijnheer de minister, de laatste we-
ken heeft het waarschijnlijk op uw
kabinet moties geregend vanwege de
verschillende gemeenten.

Ik meen dan ook dat het ogenblik is
aangebroken om eindelijk komaf te
maken met de problematiek inzake
doorstortingen, in het bijzonder met
de fluctuaties die zich inzake die
doorstortingen voordoen.

Ter informatie van de Raad kan ik
meedelen dat vorige week in de com-
missie voor de Financiën van de Ka-
mer de bespreking van een wetsvoor-

In veel gemeenten liggen de werke-
lijk ontvangen doorstortingen hoger
dan de begrotingsraming. De situatie
is globaal genomen nog beter wan-
neer eveneens rekening wordt gehou-
den met de onroerende voorheffing.

De heer C. Lisabeth : Uit de gege-
vens voor 1992 blijkt dat de situatie
van de werkelijke ontvangsten en van
de doorstortingen iets gunstiger zijn
dan de ramingen. Niettemin - en
een aantal gemeenten hebben deze
gegevens spontaan gegeven - neemt
het probleem van de nog hangende
invorderingsrechten soms schrikwek-
kende proporties aan. Tussen 1986
en 1992 kan men ten minste een ver-
dubbeling vaststellen. Wordt deze
problematiek nu of in de toekomst
nog door de werkgroep besproken ?
Dit probleem, dat in verband kan
worden gebracht met de problema-
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Samenvattend kan worden gesteld
dat in veel gevallen het surplus van
de personenbelastingen niet volstaat
om de begrotingsramingen te halen.
Wanneer men evenwel de personen-
belasting samen neemt met de onroe-
rende voorheffing kan men in vele
gevallen spreken van een compensa-
tie van de recuperatie.
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tiek van de teruggevorderde 5 miljard
frank, wordt steeds erger. Wordt er
aan gedacht om die terugvordering
ongedaan te maken ? Of overweegt
men een oplossing door het actualise-
ren van het genummerde koninklijk
besluit 202 in verband met de nog
hangende invorderingsrechten ?

De voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

Minister T. Kelchtermans : Ik zal op
de vergadering van 19 maart 1993 uit-
drukkelijk vragen dat, indien deze
problematiek onvoldoende werd be-
handeld, zij toch als discussiepunt in
de conclusie voorkomt.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer K. Pinxten
tot de heer L. Van den Bossche,
Vlaamse minister van Onderwijs en
Ambtenarenzaken, over bum-out bij
leraren

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Pinxten tot
de heer Van den Bossche, Vlaamse
minister van Onderwijs en Ambtena-
renzaken, over burn-out  bij leraren.

De heer Pinxten heeft het woord.

De heer K. Pinxten : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister, in
de uitzending van NV De Wereld van
vorige week werd er gefilmd in een
aantal klaslokalen en werden er een
paar leerkrachten ondervraagd. Uit
deze vrij aangrijpende reportage
bleek aan de ene kant dat er bij de
leerlingen blijkbaar een grote school-
moeheid heerst en dat aan de andere
kant veel leerkrachten gedemoti-
veerd zijn. De makers van dit docu-
ment hebben natuurlijk een vrij ex-
treem scenario uitgekozen, wellicht
om de bedoeling van de uitzending
duidelijk te maken. Ik ben mij ervan
bewust dat zij er niet naar hebben
gestreefd een gemiddeld beeld op te
hangen van de Vlaamse leerkracht en
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de Vlaamse leerling in het middel-
baar onderwijs. De bedoeling van de
makers is zeer goed tot uiting geko-
men. Iedereen weet dat het probleem
van schoolmoeheid en demotivatie
niet nieuw is. Ik herinner mij dat u
enkele jaren geleden samen met uw
voorganger, wijlen minister Coens,
daarover een interview hebt gegeven
aan het weekblad Knack.  Het pro-
bleem is dus niet nieuw, maar dat
neemt niet weg dat de uitzending er
opnieuw de aandacht op heeft geves-
tigd. Het feit dat het gaat over een
bestaand probleem mag echter niet
betekenen dat het aan onze en uw
aandacht kan ontsnappen. Uit een
studie van de universiteiten van Gent
en Brussel over het project school-
moeheid blij kt op wetenschappelijke
basis dat wat in de uitzending van NV
De Wereld werd getoond ook effec-
tief bestaat. Men stelde vast dat een
vijfde van de leerlingen schoolmoe is.
Uitgaande van die vaststellingen wil
ik u vragen of u daar als minister van
Onderwijs vat op hebt. U kent het
probleem ongetwijfeld. Indien u er
vat op hebt, wat onderneemt u dan
binnen het kader van uw bevoegd-
heid en mogelijkheden om het im-
mense probleem van enerzijds de
schoolmoeheid en anderzijds de de-
motivatie aan te pakken ?

De voorzitter : De minister heeft het
woord.

Minister L. Van den Bossche : Mijn-
heer de voorzitter, ik ga akkoord met
de uitspraak van de vraagsteller dat
het hier om een extreme situatie
ging. Het lijkt mij dat de uitzending
eerder een spectaculair dan wel een
objectief-informatief karakter had.
Ze valt eerder te verklaren door het
verlangen van de makers om in de
actualiteit te komen dan door hun
streven om een juist beeld op te han-
gen. Dat is natuurlijk een hoogstper-
soonlijke interpretatie. De getoonde
klassituaties en de geïnterviewde le-
raars gaven voor wie met de pedago-
gische wereld vertrouwd is een beeld
van leerkrachten die niet opgewassen
zijn tegen groepen ongemotiveerde
leerlingen. Ik wil dus vooraf zeggen
dat het uitermate voortvarend is om
de door de uitzending gewekte in-
druk te generaliseren. Met andere

leerkrachten voor de klas zouden de
getoonde klassituaties zonder enige
twijfel een ander beeld hebben gege-
ven. Zij zouden normale maar welis-
waar niet erg enthousiaste leerlingen
hebben getoond. De verlenging van
de leerplicht tot achttien jaar, inge-
steld door wijlen de heer Coens, ge-
koppeld aan de goede bedoeling tot
herwaardering van onder andere het
beroepsonderwijs, met initiatieven
zoals werkplaatsklassen, hebben het
probleem van de schoolmoeheid van
de leerlingen niet kunnen oplossen.
De verlenging van de leerplicht heeft
dit probleem integendeel als het ware
gekwadrateerd. Het probleem van de
schoolmoeheid stelt zich vooral in het
beroepsonderwijs, in mindere mate
in het technisch onderwijs en in nog
mindere mate in het algemeen vor-
mend onderwijs.

Dit hangt waarschijnlijk grotendeels
samen met het begrip tijd zoals het
ervaren wordt door de leerlingen. In
het AS0 is een leerling door de band
meer bereid om minder aangename
dingen te aanvaarden in functie van
een te verwachten beloning in de tijd,
terwijl in het beroepsonderwijs de di-
recte relatie tussen wat nu gebeurt en
wat nu aangenaam of onaangenaam
is, veel groter is.

Misschien moet - ik heb daar her-
haaldelijk voor gepleit en zal op-
nieuw mijn woorden wikken en we-
gen opdat de pers in een poging om
de werkelijkheid te vereenvoudigen
mijn uitspraak niet anders zou inter-
preteren - de dialoog ten gronde
over de verlenging van de leerplicht
worden heropend. Ofwel moet de
leerplicht tot 16 jaar in overweging
worden genomen ; ofwel moet bin-
nen de opleidingsvormen BSO/TSO
gezocht worden naar oplossingen in
samenwerking met de nijverheid zo-
dat de opleidingen meer inspelen op
de onmiddellijke belangstellingssfeer
en de motivatie van de leerlingen. Ik
meen dat dit de enige mogelijke weg
is om de leerplicht tot 18 jaar te hand-
haven en terzelfder tijd gedeeltelijk
een antwoord te formuleren op het
probleem van de schoolmoeheid.

Dat betekent echter ook dat het on-
derwijs niet alleen voor oplossingen
kan zorgen. Niemand kan ontkennen
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dat de verlenging van de leerplicht
een sociaal edelmoedige maatregel
was. In de mate van het mogelijke
moet hij dus maximalistisch worden
gehandhaafd. Men zal echter even-
min kunnen ontkennen dat ondanks
de huidige actiemiddelen het pro-
bleem ingevolge de leerplichtverlen-
ging nog is gegroeid. Sommige jonge-
ren keren inderdaad op reeds jeugdi-
ge leeftijd de school de rug toe en
brengen dit ook duidelijk in hun ge-
drag, noem het wangedrag, tot ui-
ting.

Er is bovendien het fenomeen van de
veranderde normen in onze samenle-
ving. Zowel in de familiekring als in
de maatschappij zijn de normen ver-
legd. De ouders staan anders tegen-
over de school en weigeren de school
te steunen in haar opvoedkundige
werkzaamheden. Zij weigeren dus
verlengstuk te zijn van wat door de
school inzake opvoeding wordt aan-
gereikt. Sommige gebeurtenissen -
ouders lopen bijvoorbeeld naar de
rechtbank omwille van 5 bladzijden
straf - doen bij mij vragen rijzen
over de wijsheid van de ouders. Mijns
inziens wordt een schoolsituatie voor
de leerkracht onmogelijk omdat zijn
autoriteit wordt ondergraven door de
wijze waarop ouders al dan niet rea-
geren, met het gevolg dat hij nog on-
mogelijk goed kan functioneren. Me-
dewerking van de ouders is dus nodig
en hier kan ik alleen maar prediken
en hopen dat het niet in de woestijn
is.

Het is ook juist dat, wanneer in het
gezin geen enkele norm meer wordt
gehanteerd, een leerling in een cul-
tuurvervreemdende situatie terecht-
komt wanneer hij zich in de school
plots moet richten naar normen en
zich moet inpassen in een keurslijf.
Het kan dan ook niet anders dan dat
daaruit een conflict ontstaat. Ik blijf
er bij dat tucht in een school noodza-
kelijk is, maar slechts houdbaar is
mits de medewerking van de ouders.

Niet alle leerkrachten behoren tot de
burn-outfiguren, die trouwens be-
perkt in aantal zijn. Ik geef echter
toe dat het, hoe dan ook, een pro-
bleem is. Ik betreur dat er precies

extreme situaties in de media worden
aangehaald en veralgemeend. Het
gedragspatroon van de leerlingen in
een klassituatie is overigens de resul-
tante van het schoolklimaat en de
wijze van optreden van de betrokken
leraar ten aanzien van zijn leerlingen.
Ik kom daar straks op terug wanneer
ik het zal hebben over de voornoem-
de uitzending zelf.

Er moet een duidelijk onderscheid
worden gemaakt tussen het burn-out-
syndroom en de tuchtsituatie in de
klas. De beelden in het programma
kunnen evengoed een klassituatie
weergeven van een beginnende leer-
kracht als van een oudere leerkracht
die het na jaren niet meer ziet zitten.

Er zijn leerkrachten, die zoals som-
mige mensen in de nijverheid, wel in
het bezit zijn van het vereiste diplo-
ma maar hun taak niet aankunnen.
Dergelijke leerkrachten zijn niet be-
kwaam om hun pedagogische taak te
blijven vervullen. Ik besef dat de op-
leiding in de toekomst misschien
meer belang moet hechten aan de
menselijke waarden. Dat is een uit-
daging voor de nieuwe lerarenoplei-
ding.

De uitspraak van het Arbitragehof
blijf ik betreuren ; het tuchtprobleem
wordt er nog scherper door. Deze
uitspraak bevat misschien een extre-
me juridische wijsheid, maar zet de
leerkrachten in een onmogelijk par-
ket.

Wanneer leerlingen in de loop van
het schooljaar op hun achttiende ver-
jaardag de school mogen verlaten en
niet langer verplicht zijn zich dage-
lijks aan te melden, hoe kan een leer-
kracht tegenover deze jonge mensen
zijn gezag dan nog laten gelden ?

Persoonlijk ben ik van oordeel dat de
directeur die in het betrokken pro-
gramma nogal buiten spel blijft, dich-
ter bij deze kwestie betrokken moet
worden. Het is zijn pedagogische ver-
antwoordelijkheid om de tuchtsitua-
tie ten aanzien van de leerlingen con-
structief te begeleiden en de betrok-
ken leerkrachten te steunen, te hel-
pen en zo nodig te sanctioneren. De
wijze waarop de betrokken dame op-
treedt tegenover haar leerlingen, be-

vat, naar mijn mening, alle ingrediën-
ten voor het uitlokken van een tucht-
conflict. De wijze waarop ze de taken
controleert en waarop ze een dialoog
aangaat over het niet maken van ta-
ken, getuigt van een totale afwezig-
heid van normen en rechte-lijn-gevol-
gen. Zij duldt leerlingen op plaatsen
die niet te rijmen zijn met een nor-
maal klasgebeuren en daardoor
maakt ze het zichzelf onmogelijk. Zij
duldt gebrul bij de aanvang van de
les en aarzelt om de pedagogische
maatregelen te nemen die zich nor-
malerwijze opdringen. Daaruit leid ik
af dat ze niet opgewassen is voor haar
taak als leerkracht. Dat is mijn be-
perkte mening, waaraan ik geen ver-
dere gezagsmaatregelen wil koppe-
len. Ik denk dat zij dat zelf even zo
aanvoelt, want ze komt naar school
met angst voor de steeds terugkeren-
de tuchtproblemen. Het gaat hier dus
niet om een burn-outprobleem, maar
om een tuchtprobleem dat zo oud is
als het onderwijs zelf.

Ook het optreden van de leraar
noopt mij tot een gelijkaardige con-
clusie. Ik heb zo mijn vragen bij zijn
kledij en bij de manier waarop hij zijn
contact met de leerlingen laat verloe-
deren. De leerlingen staan reeds in
de klas aan te schuiven om bij het
eerste belteken naar buiten te stor-
men. Hier rijst duidelijk ook een
tuchtprobleem.

De voorzitter : De heer Pinxten heeft
het woord.

De heer K. Pinxten : Mijnheer de mi-
nister, ik dank u voor dit zeer open-
hartige antwoord.

Onze fractie houdt vast aan de leer-
plicht tot 18 jaar, maar is tevens ge-
wonnen voor de piste die u sugge-
reert voor het secundair beroepson-
derwijs, waar de problemen zich vol-
gens de geciteerde studie het scherpst
stellen. Het lijkt ons wenselijk dat het
onderwijs daar iets dichter bij het ar-
beidsproces wordt gebracht.

De
ten

voorzitter : Het incident is geslo-
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ACTUELE INTERPELLATIES
(Regl. art. 77)

Actuele interpellatie van de heer J.
Vandeurzen tot mevrouw W. De-
meester-De Meyer, Vlaamse minis-
ter van Financiën en Begroting, Ge-
zondheidsinstellingen, Welzijn en
Gezin, over  de  programmatiebe-
voegdheid inzake zware medische
ziekenhuisdiensten

dat werd uitgebracht door de Vlaam-
se Adviescommissie voor ziekenhui-
zen en andere vormen van medische
verzorging en begeleiding. Ik weet
ook dat u onmiddellijk het intiatief
heeft genomen om in overleg te tre-
den met de nationale minister over
maatregelen die op het nationaal ni-
veau zouden moeten genomen wor-
den.

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele interpellatie van de heer Van-
deurzen tot mevrouw Demeester-De
Meyer, Vlaams minister van Finan-
ciën en Begroting, Gezondheidsin-
stellingen, Welzijn en Gezin, over de
programmatiebevoegdheid inzake
zware medische ziekenhuisdiensten.

De  heer  Vandeurzen  heef t  he t
woord.

De heer J. Vandeurzen (op de tribu-
ne) : Mijnheer de voorzitter, me-
vrouw de minister, geachte collega’s,
met mijn actuele interpellatie in ver-
band met de bevoegdheden van de
Vlaamse Gemeenschap inzake de
programmatie van zware medische
diensten wil ik op een bescheiden wij-
ze bijdragen tot het openen en verrui-
men van het debat over de noodzake-
lijke planning en programmatie van
ziekenhuisdiensten en zware medi-
sche diensten.

de bevoegdheid tot programmatie
van zware medisch-technische dien-
sten moet worden beoordeeld op ba-
sis van artikel 5, paragraaf 1, van de
bijzondere wet van 8 augustus 1980.
In deze wet wordt uitdrukkelijk be-
paald dat de basisregelen betreffende
de programmatie en betreffende de
financiering van infrastructuur, met
inbegrip van de zware medische ap-
partuur, alsook de erkenningsnor-
men - voor zover deze een weerslag
kunnen hebben op deze vermelde be-
voedgheden - nationale materie
blijven. Uit de samenlezing van een
aantal artikels van de gecoördineerde
ziekenhuiswet blijkt zonder enige
twijfel dat de zware medische appara-
ten en de zware medisch-technische
diensten het voorwerp kunnen uitma-
ken van een programmering. Dit ge-
beurde onder meer met de hemodia-
lyseapparaten. Bij koninklijk besluit
van 6 maart 1979 werd een morato-
rium op het erkennen van dergelijk
zware medische apparatuur inge-
voerd. Bij koninklijk besluit van 4
april 1991 werd dit moratorium opge-
heven. In toepassing van artikel 44,
laatste lid van de gecoördineerde zie-
kenhuiswet, heeft de Koning een
aantal erkenningsnormen voor de
dialysecentra voor de behandeling
van chronische nierinsufficiëntie
vastgelegd, doch hierbij werd geen
programmatie voorzien.

Met u ben ik ervan overtuigd dat het
absoluut noodzakelijk is om te ko-
men tot een veel betere planning en
programmatie v a n  d e  ziekenhuis-
voorzieningen in ons land. In feite
bestaat er op dit gebied, en zeker op
het gebied van de planning van zware
medisch-technische diensten, een
zeer onduidelijk beleid. Omwille van
kwalitatieve argumenten, maar ook
omwille van de financiële toestand
van de ziekteverzekering, is het abso-
luut noodzakelijk dat deze program-
matie en planning zo snel mogelijk
realiteit worden.

Mijn interpellatie is vooral geïnspi-
reerd door het feit dat het formele
standpunt dat door u werd ingeno-
men en onder andere verwoord werd
in uw omzendbrief van 16 november
- en nu blijkbaar ook expliciet in uw
conceptennota - een fundamentele
wijziging betekent ten opzichte van
de houding van de vroegere gemeen-
schapsministers.

Aanleiding tot deze interpellatie zijn
de omzendbrief van 16 november
1992 van de minister gericht aan de
voorzitters van de raden van bestuur
van de algemene ziekenhuizen en het
krantebericht in De Standaard van 11
maart 1993 met een eerste commen-
taar op de conceptennota Gezond-
heidszorg van minister Demeester-
De Meyer. In haar omzendbrief kon-
digt de minister expliciet een morato-
rium aan voor de erkenning van dien-
sten voor nierdialyse en hartcathete-
risatie als zware medisch-technische
diensten. Het kranteartikel sugge-
reert dat een dergelijk moratorium
scheeftrekkingen in de geldstroom
van de ziekteverzekering bevordert.

Het is niet de bedoeling van mijn in-
terpellatie om specifiek de problema-
tiek van de erkenning van de dien-
sten voor hemodialyse te behande-
len. Het voorbeeld van de diensten
voor hemodialyse noem ik illustra-
tief, omdat het hier precies gaat over
een zware medisch-technische dienst,
waarvoor destijds een nationaal mo-
ratorium werd ingesteld dat later
door de nationale minister werd op-
geheven. Door haar omzendbrief van
16 november heeft de Vlaamse minis-
ter gemeend in Vlaanderen een
nieuw moratorium te moeten afkon-
digen. Dit moratorium geldt niet
voor de Franse of Duitstalige Ge-
meenschap.

Het is uiteraard niet de bedoeling in
het kader van mijn bondige interpel-
latie deze problematiek ten gronde
uit te diepen. Bij wijze van inleiding
volstaat het eraan te herinneren dat

Bovendien is door het invoeren van
een eenzijdig, zelfs tijdelijk Vlaams
moratorium een merkwaardige toe-
stand gecreëerd : aan de Vlaamse
ziekenhuizen wordt de mogelijkheid
ontnomen om nog een nieuwe dienst
voor nierdialyse op te richten, terwijl
in andere landsgedeelten nog erken-
ningen worden toegekend. Als men
daarbij overweegt dat de scheeftrek-
kingen  in de uitgaven van de ziekte-
verzekering onder meer worden ver-
oorzaakt door de kwantitatieve aan-
wezigheid van zware medische dien-
sten in de verschillende landsgedeel-
ten, dan ligt het voor de hand dat
hier een situatie is ontstaan die, al-
leen al vanuit deze overweging, toch
de nodige aandacht verdient.

Mevrouw de minister, ik weet dat uw
beslissing, zoals vervat in uw om-
zendbrief van 16 november 1992, on-
der meer het gevolg is van een advies

De vragen die bij dit alles rijzen zijn,
mijns inziens, van tweeëlei aard.
Eerst en vooral is er de vraag naar

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 40
18 maart 1993 Yrogrammatlebevoegdheid inzake zware medische ziekenhuisdiensten 1525



er-
me- 

opportuniteitsoverwe- 

financieringsme- 

financie- 

voldoet 

Vandeurzen

de juridische grondslag van het gewij-
zigde standpunt van de minister. De
koninklijke besluiten waarin de er-
kenningsnormen voor de zware me-
disch-technische diensten zijn vervat,
geven aan de gemeenschapsminister
geen bevoegdheid om ter zake nog
bij komende opportuniteitsoverwe-
gingen, zoals een regionale spreiding
en dergelijke, te maken bij het erken-
nen van diensten. Integendeel. In het
hierbovenvermelde voorbeeld van
koninklijk besluit met betrekking tot
de dialysecentra voor de behandeling
van chronische nierinsufficiëntie,
wordt duidelijk aangegeven dat dege-
ne die aan de erkenningscriteria vol-
doet, wordt erkend. De nationale
overheid heeft van haar bevoegdheid
tot programmatie dienaangaande
geen gebruik gemaakt. Een vroeger
bestaand nationaal moratorium werd
zelfs expliciet opgeheven.

Ofschoon er uiteraard een verschil is
tussen een moratorium en een echt
programmatorisch beleid, impliceert
de beslissing van de gemeenschaps-
minister om althans tijdelijk geen en-
kele dienst meer te erkennen, ook al
v’oldoet  die aan de voorwaarden, dat
hij bevoegd is om ook op het pro-
grammatorische vlak bij komende
voorwaarden te stellen voor het als
dusdanig erkennen van een zware
medisch-technische dienst door de
Vlaamse Gemeenschap.

Hierbij rijzen er echter vragen met
betrekking tot de juridische situatie
van degenen die, overtuigd zijnde
van het feit dat zij zodra zij aan de
voorwaarden zouden voldoen op een
erkenning mochten rekenen, thans
moeten vaststellen dat de gemeen-
schapsminister een ander standpunt
wordt ingenomen. Sommige zieken-
huizen hebben investeringen gedaan
om een erkenning inzake hartcathe-
terisatie te bekomen. Nu stellen zij
echter vast dat deze verwachting
vooralsnog niet kan worden ingelost.

Kortom, het lijkt mij dus zeer nuttig
dat iedereen op de hoogte is van de
juridische elementen die de houding
van de gemeenschapsminister kun-
nen funderen wanneer een morato-
rium wordt afgekondigd.

Een tweede reeks vragen heeft be-
trekking op de opportuniteit van het
door de minister ingenomen stand-
punt. Een ernstige programmatie en
planning zijn slechts mogelijk wan-
neer voorafgaandelijk ook een aantal
belangrijke randvoorwaarden vooraf-
gaandelijk zijn vervuld. Een aantal
van deze randvoorwaarden kunnen
niet door de minister worden inge-
vuld. U kan wel, in overleg met de
nationaal bevoegde minister, initia-
tieven ontwikkelen opdat er in ons
land uiteindelijk een ernstig, objec-
tief en regionaal gespreid program-
matiebeleid zou kunnen worden ge-
voerd.

Een van de meest voor de hand lig-
gende randvoorwaarden die op het
ogenblik niet is gerealiseerd, heeft
betrekking op de financieringsme-
chanismen die thans voor de zieken-
huizen gelden. Een eerlijke program-
matie, gebaseerd op de constructieve
medewerking van de ziekenhuizen is
op een ogenblik niet mogelijk en zelfs
moeilijk bespreekbaar. De financie-
ringswijze van de ziekenhuizen laat
dit niet toe. Op het ogenblik dat de
meeste ziekenhuizen kampen met
ernstige exploitatieverliezen, zijn zij
geneigd die medische activiteiten te
ontwikkelen die het best worden ge-
honoreerd. Enerzijds denk ik hierbij
aan de diensten voor hemodialyse of
hartchirurgie, anderzijds aan de dag-
hospitalisatie- of revalidatiediensten.

Bovendien is de financiering veel te
eenzijdig op medische prestaties af-
gestemd en wordt er geen rekening
gehouden met de noodzakelijke ver-
pleegkundige verzorging. Zonder
een herijking van het financierings-
stelsel kan er mijns inziens geen spra-
ke zijn van een voor de ziekenhuisbe-
heerders aanvaardbare planning.

Een tweede randvoorwaarde heeft
betrekking op de erkennings- en
eventueel programmatienormen, zo-
als vervat in de diverse koninklijke
besluiten. In het koninklijk besluit
van 27 oktober 1989 met betrekking
tot de erkenning van diensten voor
medische beeldvorming waarin een
MNR kan worden opgesteld, lees ik
bijvoorbeeld dat het ziekenhuis, gele-
gen moet zijn in een stad die meer
dan 65.000 inwoners telt. De relevan-

tie van een dergelijk criterium voor
de erkenning van een apparaat in de
medische beeldvorming is voor mij
een compleet raadsel. Als dergelijke,
naar de in het ziekenhuis behandelde
pathologie totaal irrelevante criteria,
de erkenningsnormen blijven beheer-
sen, is het onmogelijk een program-
matiebeleid te voeren.

Zonder de volledigheid na te streven,
beperk ik mij tot het formuleren van
een laatste randvoorwaarde. Een
toestand waarbij het nationale niveau
verantwoordelijk is voor de financie-
ring, en de gemeenschappen elk au-
tonoom een programmatie van de
zware medisch-technische diensten
kunnen organiseren, lijkt mij on-
houdbaar. Een dergelijk systeem cul-
tiveert de scheeftrekking in de uitga-
ven van het Riziv. Zonder mij uit te
spreken over de noodzakelijkheid om
de uitgaven in de gezondheidszorg
naar de gemeenschappen over te he-
velen - een debat dat geregeld op-
nieuw de politieke actualiteit haalt -
meen ik dat er op zeer korte termijn
een aantal maatregelen noodzakelijk
zijn. De vraag rijst of een morato-
rium, zoals thans voor sommige dien-
sten wordt afgekondigd bij gebrek
aan maatregelen, wel opportuun is.

Mijnheer de voorzitter, hiermee
schetste ik de context van mijn vra-
gen. Het was niet mijn bedoeling de
minister over de grond van de zaak
en over haar pleidooien voor meer
plannning en programmatie te bekri-
tiseren. Het was wel mijn bedoeling
informatie te krijgen over de argu-
menten die haar ertoe brengen om,
in afwachting van de realisatie van
een aantal randvoorwaarden voor
planning en programmatie, toch een-
zijdig een aantal initiatieven te ne-
men.

Mijn vragen aan
ook de volgende

de minister zijn dan

Is de Vlaamse Gemeenschap binnen
de huidige wetgeving bevoegd om in
Vlaanderen een autonome program-
matie van ziekenhuisdiensten of zwa-
re medisch-technische diensten of
een moratorium te organiseren ?

Worden door deze autonome pro-
grammatie, die federaal niet is ge-
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coördineerd,  de scheeftrekkingen in
de geldstroom van het Riziv niet ge-
stimuleerd ? (Applaus)

therapie, dialyse en hartcatheterisa-
tie, niet de verwachte resultaten op-
levert.

De voorzitter : Minister Demeester
heeft het woord.

Minister W. Demeester-De Meyer
(op de tribune) : Mijnheer de voorzit-
ter, ik dank de heer Vandeurzen voor
zijn interpellatie en ik feliciteer hem
voor zijn maiden speech in dit
Vlaamse parlement (Applaus)

De VAZA schrijft het volgende, ik
citeer : Men is ervan uitgegaan dat
elk ziekenhuis een gepland investe-
ringsbeleid zou voeren, dat rekening
houdt met de behoeften van de pa-
tiënten en de financiële rendabiliteit.
Dit blijkt in de praktijk niet steeds te
gebeuren.

De heer Vandeurzen heeft het over
het bericht van 16 november 1992 dat
ik, op basis van diverse adviezen die
mij werden verstrekt door de VAZA,
de Vlaamse Adviescommissie voor
ziekenhuizen en andere vormen van
medische verzorging en begeleiding,
heb gestuurd naar de ziekenhuizen.

Erkenningsnormen alleen - die
geen programmatorische elementen
in zich dragen - zijn niet bij machte
om een wildgroei van diensten te ver-
hinderen. . . Ook de normen inzake
minimum activiteitsniveau na een
overgangsperiode, zijn niet in staat
om het opstarten van nieuwe dien-
sten tegen te gaan. Einde citaat.

Ik zal u uitleggen hoe dit advies tot
stand is gekomen. In februari 1992,
op een ogenblik dat de jonge Vlaam-
se regering aantrad, bracht de VA-
ZA een advies uit over zware me-
disch-technische diensten : hartca-
theterisatie-fasering in de besluitvor-
ming en algemene evaluatie der nor-
men. De VAZA meldt mij in dit ad-
vies dat zij de optie, die is genomen
in het koninklijk besluit van 18 april
1991 met betrekking tot de erken-
ningsnormen van hartcatheterisatie-
diensten, betreurt en pleit ervoor zo
snel mogelijk programmatorische
normen in te voeren.

Tot zover enkele elementen uit de
brief van VAZA van maart 1992.

In april 1992 bezorgt de VAZA mij
een advies met betrekking tot de al-
gemene evaluatie van erkenningsnor-
men voor chronische dialysediensten.
De VAZA zegt daarin onder meer
dat er in Vlaanderen geen behoefte
is aan nieuwe chronische hemodialy-
sediensten en dat er programmatie-
critera dienen te worden opgesteld.

reglementering inzake hartcatheteri-
satiediensten. Intussen heb ik via de
administratie aan de verschillende
ziekenhuizen, die bezig waren met de
voorbereiding van de oprichting van
een nierdialysecentrum, het advies
van de VAZA meegedeeld. Ik heb
die ziekenhuizen toen ook tot voor-
zichtigheid aangemaand. Ik heb op
dat ogenblik trouwens ook aan de
VAZA, aan de voorzitter en de on-
dervoorzitter, gezegd dat men mij
niet zou moeten vragen de centra, die
op dat moment functioneerden, niet
te erkennen. Ik vind dat men het
recht heeft om op voorhand te weten
waar men aan toe is. Ik heb dus via
de inspectie, de geneesheren-inspec-
teurs, laten weten dat een zekere
voorzichtigheid aan de dag moest
worden gelegd. Via de omzendbrief
van november 1992 heb ik er dan de
ziekenhuizen willen over informeren
dat deze problematiek was voorge-
legd aan minister Moureaux en dat
ik, in afwachting van een beslissing
hieromtrent, mij van nieuwe beslis-
singen inzake erkenning zou onthou-
den. Inmiddels heeft minister Mou-
reaux trouwens een advies gevraagd
aan de Nationale Raad voor zieken-
huisvoorzieningen over de noodzaak
al of niet een moratorium inzake dia-
lysediensten in te voeren.

Het koninklijk besluit van 18 april
1991 zou leiden tot het ontstaan van
te veel diensten, wat, omwille van
een te grote spreiding van patiënten-
aantallen, dan weer ten nadele uitvalt
van de kwaliteitsgeneeskunde.

Ik ben op dat advies niet onmiddellijk
ingegaan. Ik was trouwens van me-
ning dat ik mij, gelet op mijn geringe
ervaring, nog meer moest laten voor-
lichten.

In maart van 1992 richt de VAZA
mij een tweede brief waarin wordt
geschreven dat de ombuiging van
programmering van de zware me-
disch-technische apparatuur naar er-
kenning van zware medisch-techni-
sche diensten op het vlak van radio-

De VAZA zegt ook dat het noodza-
kelijk is om nu beperkende maatre-
gelen in te voeren, ook in het belang
van de ziekenhuizen die anders node-
loze investeringen zullen doen voor
de oprichting van een hemodialyse-
dienst. De onmiddellijke invoering
van een moratorium wordt noodza-
kelijk geacht. Dit advies bevat tevens
concrete voorstellen tot programma-
tie- en aangepaste erkenningsnor-
men. Ik moet zeggen dat ik toen een
langdurig gesprek heb gehad met de
voorzitter en de ondervoorzitter van
de VAZA. Het rapport dat zij toen
hebben gemaakt, aansluitend bij de
verschillende gegevens die mij schrif-
telijk werden toegestuurd, heeft op
mij een bijzonder sterke indruk ge-
maakt. Ik heb dit advies dan ook
overgemaakt aan de federale minis-
ter van Volksgezondheid, de heer
Moureaux. De VAZA werkt op dit
ogenblik, op mijn verzoek, aan een
voorstel tot aangepaste alternatieve

Nu wil ik heel graag ook concreet
antwoorden op de vragen die u hebt
gesteld. In verband met de bevoegd-
heden van de gemeenschappen, ver-
wijs ik hierbij naar de bijzondere wet
van 8 augustus 1980. Overeenkom-
stig deze wet behoort het beleid be-
treffende de zorgenverstrekking in en
buiten de verplegingsinrichtingen tot
de bevoegdheid van de Vlaamse Ge-
meenschap. Dat is dus een duidelijk
principe. Op dit principe zijn er vol-
gens de bijzondere wet een aantal uit-
zonderingen, maar die uitzonderin-
gen moeten dan ook restrictief wor-
den geïnterpreteerd. Ook het Arbi-
tragehof  bevestigt deze stelling. De
Vlaamse Gemeenschap beschikt dus
duidelijk over een bevoegdheid inza-
ke erkenningsnormen en kan bijvoor-
beeld aanvullende erkenningsnor-
men uitvaardigen, zonder er evenwel
enige financiering voor te kunnen ge-
ven of eisen. Dit laatste gebeurt trou-
wens niet, aangezien het hanteren
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van strengere normen door de ge-
meenschap integendeel een financië-
le besparing is voor het nationaal
budget. De Vlaamse Gemeenschap
reduceren tot een loutere uitvoerder
van de nationaal besliste regels druist
helemaal in tegen de tekst en de geest
van de bijzondere wet. Op basis van
de bevoegdheden die de bijzondere
wet aan de gemeenschap verleent,
kan zij derhalve bij de toepassing van
de nationaal uitgevaardigde erken-
ningsnormen in de koninklijke beslui-
ten van 4 april 1991 - dat over de
dialyse - en 18 april 1991 - dat over
de hartcatheterisatie - strengere cri-
teria hanteren.

In dezelfde besluiten wordt gepreci-
seerd dat dialyse-apparatuur enkel
mag worden geïnstalleerd in of door
een dienst die als een zwaar medisch-
technische dienst is erkend en dat uit-
rusting voor hartcatheterisatiedien-
sten voor invasief onderzoek of inter-
ventionele cardiologie niet mag wor-
den geïnstalleerd indien de betrok-
ken dienst niet erkend is door de be-
voegde Vlaamse minister. Deze rege-
len zijn gebaseerd op artikel 44 van
de ziekenhuiswet.

Het hanteren van strengere normen
is ook inhoudelijk én beleidsmatig ge-
motiveerd, gezien de hoger geciteer-
de adviezen van de VAZA. Ook de
Waalse gezondheidsraad betreurt het
ontbreken van kwantitatieve pro-
grammatienormen - maar doet er
toch niets aan - en voegt er aan toe
dat alleen de federale minister de
wildgroei van diensten kan tegen-
gaan. Voor de verschillende benade-
ring van Vlaanderen en Wallonië,
moet ik wel verwijzen naar de eigen
autonomie, de eigen inzichten. Het
zou bovendien uitermate onlogisch
en ineffectief zijn om bij de federale
minister te pleiten voor het op korte
termijn invoeren van een algemeen
moratorium, en tegelijkertijd elk
kandidaat-ziekenhuis reeds een er-
kenning te verlenen nog alvorens er
een standpunt werd ingenomen over
dit algemeen moratorium.

Over de tweede vraag betreffende de
scheeftrekkingen in de geldstromen
van het RIZIV zou ik het volgende
willen meedelen.

Vlaamse Raad
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Het is correct dat de ongelijke geld-
stromen in de gezondheidszorg onder
meer worden veroorzaakt door
kwantitatieve verschillen in de aan-
wezigheid van zware medisch-techni-
sche diensten. Iedereen erkent dat.
Het zou volgens ons echter kortzich-
tig zijn én niet in het belang van de
Vlaamse bevolking, noch in het be-
lang van de Vlaamse ziekenhuizen,
om deze reden in Vlaanderen in te
stemmen met een duidelijk overtal
van medisch-technische diensten.
Budgettair gezien is het geen oplos-
sing dat Vlaanderen de Waalse of
Brusselse gewoonte van overcon-
sumptie inzake medisch-technische
prestaties over zou nemen. Men mag
niet vergeten dat de tekorten op het
Riziv-budget ook voor bijna 60 per-
cent te laste komen van de Vlaamse
bevolking.

De erkenningsvoorwaarden bevatten
zowel voor de dialysediensten als
voor de diensten voor hartcatheteri-
satie zeer concrete normen inzake
het te behalen activiteitsniveau per
dienst, namelijk het aantal dialyses
per jaar en het aantal hartcatheterisa-
ties per jaar.

Erkende diensten verliezen hun er-
kenning indien zij vanaf hun tweede
of derde activiteitsjaar dit activiteits-
niveau niet halen.

De Vlaamse overheid bewijst de zie-
kenhuizen geen dienst door het verle-
nen van erkenningen voor diensten
waarvan nu reeds vaststaat dat een
aantal van hen na drie tot vier jaar
zal moeten sluiten.

De zware financiële inspanningen die
dan werden geleverd - zowel door
de ziekenhuizen zelf als door de sub-
sidiërende overheid - zouden dan
volkomen verloren gaan en nutteloos
worden. Artsen, verpleegkundig en
technisch personeel zouden hun
werkterrein zien verdwijnen.

Het belangrijkste argument voor de
Vlaamse bevolking is het risico van
ernstig kwaliteitsverlies in deze hoog-
technologische en gespecialiseerde
diensten.

Alle experts ter zake, zowel in bin-
nen- als in buitenland, zijn het erover
eens dat een dialyse- of hartcatheteri-

satiedienst een minimum aantal pa-
tiënten per jaar moet behandelen -
de minimum kritische massa -, niet
alleen om economische redenen,
maar vooral om hun gespecialiseerde
kennis en know how te kunnen be-
houden en voortdurend te kunnen
aanpassen aan nieuwe inzichten.

Kwaliteitsverlies op dit vlak is in het
nadeel van de Vlaamse patiënten en
leidt op langere termijn tot meer me-
dische complicaties en pathologieën
en dus tot meer sociaal en menselijk
leed, enerzijds, en tot meer uitgaven
in de gezondheidszorg, anderzijds.

Door mijn beleid houd ik ook reke-
ning met deze lange-termijneffecten,
in het belang van de Vlaamse bevol-
king .

Ik zal er bij de federale minister, be-
voegd voor de Volksgezondheid, blij-
ven op aandringen dat zo spoedig
mogelijk een aangepaste reglemente-
ring wordt uitgevaardigd op natio-
naal vlak, in overeenstemming met
de inzichten die ik hier heb ver-
woord.

Als Vlaams minister, bevoegd voor
de erkenningen en dus voor de kwa-
liteitsgaranties, zal ik echter mijn vol-
le verantwoordelijkheid blijven ne-
men. (Applaus)

De voorzitter : De heer Vandeurzen
heeft het woord.

De heer J. Vandeurzen : Mijnheer
de voorzitter, ik dank de minister
voor haar antwoord. Ik moet echter
vaststellen dat de Vlaamse en de
Waalse Gemeenschap een verschil-
lende kijk hebben op de bevoegdhe-
den. Wij zullen een motie van aanbe-
veling indienen waarin wij pleiten
voor het organiseren van een pro-
grammatiebeleid door samenspraak
van de federale overheid met de ge-
meenschappen.

Motie van aanbeveling

De voorzitter : Door  de  he ren
Hancké, Candries en Van Rompuy
werd tot besluit van deze actuele in-
terpellatie een met redenen omklede
motie van aanbeveling aangekon-
digd. Ze moet uiterlijk 24 uur na de

Programmatiebevoegdheid inzake zware medische ziekenhuisdiensten 1528



(Ja) 

W. 

Voorzitter

sluiting van de vergadering zijn inge-
diend .

De Raad zal zich daarover tijdens
een volgende openbare vergadering
moeten uitspreken.

Het incident is gesloten.

ONTWERP VAN DECREET hou-
dende vaststelling van het Charter
van de Werkzoekende
- 224 (BZ 1992) - Nrs. 1 tot 4

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het amen-
dement van de heer Laverge op arti-
kel 2 houdende wijziging van artikel
3 van het charter.

Wordt het amendement gesteund ?
CJa)

Dewinter F.
Dillen M.
Eeman J.
Flamant E.
Gabriels J.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Kempinaire A .
Neyts-Uyttebroeck A.-M.
Peeters W.
Pierco L.
Raes R.
Ramoudt D.
Spinnewyn J .
Taelman W.
Van den Eynde F.
Van Hauthem J.
Van houtte M.
Van Mechelen D.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Walleghem R.
Vergote F.
Verhofstadt G.
Verlinden A.
Verreycken W.
Verwilghen M.
Wierinckx R.
Wymeersch F.

NEEN hebben geantwoord
Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

147 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
44 leden hebben ja geantwoord ;

101 leden hebben neen geantwoord ;
2 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Annemans G.
Anthuenis G.
Beysen E.
Bosman R.
Bril L.
Buisseret X.
Chevalier P.
Cordeel M.
Cortois W.
Daems R.
De Croo H.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeulenaere J.
Denys A.
Deswaene R.

Aelvoet M.
Anciaux V.
Ansoms J.
Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Creyf S.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
De Roo J.
Derycke E.
De Seranno J.
Desmet P.
Detiège L.
Didden M.
Dielens F.

Dua V.
Dupré J.
Geysels J.
Ghesquière F.
Goossens W.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Landuyt R.
Lauwers H.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Maertens M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moors C.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Sarens F.
Schellens A.
Schiltz H.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Tant P.
Tavernier J.
Taylor J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Ulburghs J.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vankeirsbilck E.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Parys T.
Van Peel M.
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mede- 

aangeno- 

(Ja) 

Voorzitter

VB-Kamerlid J. Van Hauthem, mede-
indienaar van de motie van aanbeve-
ling over de verspreiding van Fransta-
lige programma’s langs de kabel

Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verleyen 1.
Vermassen G.
Vogels M.
Weckx H.
Weyts J.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Platteau S.
Standaert L.

Het
men.

amendement is niet aangeno-

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het amendement van de
mevrouw Aelvoet op artikel 2 hou-
dende wijziging van artikel 10 van het
charter.

Wordt het amendement gesteund ?
CJa)
Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

148 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

9 leden hebben ja geantwoord ;
137 leden hebben neen geantwoord ;
2 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Aelvoet M.
Barbé L.
Dua V.
Geysels J.
Maertens M.
Tavernier J.
Ulburghs J .
Van Dienderen H.
Vogels M.

NEEN hebben geantwoord :

Anciaux V.
Annemans G.
Ansoms J.
Anthuenis G.
Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Beysen E.
Bosman R.
Bourgois M.
Breyne P.
Bril L.
Brouns H.
Buisseret X.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Chevalier P.
Cordeel M.
Cortois W.
Creyf S.
Daems R.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Croo H.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeester-De Meyer W.
Demeulenaere J.
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.

Denys A.
De Roo J.
Derycke E.
De Seranno J.
Desmet P.
Deswaene R.
Detiège L.
Dewinter F.
Didden M.
Dielens F.
Dillen M.
Dupré J.
Eeman J.
Flamant E.
Gabriels J.
Ghesquière F.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goossens W.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Kempinaire A.
Landuyt R.
Lauwers H.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moors C.
Neyts-Uyttebroeck A.-M.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Peeters W.
Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Raes R.
Ramoudt D.
Sarens F.
Schellens A.
Schiltz H.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Spinnewyn J .
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Taelman W.
Tant P.
Taylor J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
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stem- 

Char- 

Lauwers 

Ziehier het resultaat van de stem-
ming voor de aangelegenheden be-
doeld in Grondwetsartikel 107qua-
ter : 

aangeno- 

Voorzitter

Van den Brande L.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B .
Van den Eynde F.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.

Dan is artikel 2 aangenomen.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het ontwerp van decreet
houdende vaststelling van het Char-
ter van de Werkzoekende.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Desmet P.
Detiège L.
Dielens F.
Dupré J.
Ghesquière F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Landuyt R.

Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hauthem J.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vankeirsbilck E.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Mechelen D.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Walleghem R.
Van Wambeke H.
Vergote F.
Verhofstadt G.
Verleyen 1.
Verlinden A.
Vermassen G .
Verreycken W.
Verwilghen M.
Weckx H.
Weyts J.
Wierinckx R.
Wymeersch F.

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat van de stem-
ming voor de aangelegenheden be-
doeld in Grondwetsartikel 59bis :

Lauwe&  H.
Lenssens J .

149 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
93 leden hebben ja geantwoord ;

1 lid heeft neen geantwoord ;
55 leden hebben zich onthouden.

143 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
90 leden hebben ja geantwoord ;

1 lid heeft neen geantwoord ;
52 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Anciaux V.
Ansoms J.
Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Bourgois M .
Breyne P.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Chevalier P.
Cortois W.
Creyf S.
De Batselier N.
De Bremaeker J.

Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moors C.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Sarens F.
Schellens A.
Schiltz H.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Tant P.
Taylor J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B .
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vankeirsbilck E.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Platteau S.
Standaert L.

Het amendement is niet aangeno-
men.

Het lid dat zich heeft onthouden,
wordt verzocht de reden voor zijn
onthouding kenbaar te maken.

De heer Platteau heeft het woord.

De heer S. Platteau : Mijnheer de
voorzitter, ik heb een stemafspraak
met de heer Jan Leclercq.

De voorzitter : Geen opmerkingen
meer ? (Neen)

De Clerck S.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
De Roo J.
Derycke E.
De Seranno J.
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werkloosheidsreglemen- 

.Daarom 

Degenen 

degenen 

J. 

Voorzitter

Van Wambeke H.
Verleyen 1.
Vermassen G.
Weckx H.
Weyts J.

NEEN heeft geantwoord :

Goossens W.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Aelvoet M.
Annemans G.
Anthuenis G.
Barbé L.
Beysen E.
Bosman R.
Bril L.
Buisseret X.
Cordeel M.
Daems R.
De Boeck A.
De Croo H.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeulenaere J.
Denys A.
Deswaene R.
Dewinter F.
Dierickx L.
Dillen M.
Dua V.
Eeman J.
Flamant E.
Gabriels J.
Geysels J.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Kempinaire A.
Maertens M.
Neyts-Uyttebroeck A.-M.
Peeters W.
Pierco L.
Platteau S.
Raes R.
Ramoudt D.
Spinnewyn J.
Standaert L.
Taelman W.
Tavernier J.
Ulburghs J.
Van den Eynde F.
Van Dienderen H.
Van Hauthem J.
Van houtte M.
Van Mechelen D.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Walleghem R.
Vergote F.

Verhofstadt G.
Verlinden A.
Verreycken W.
Verwilghen M.
Vogels M.
Wierinckx R.
Wymeersch F.

Dientengevolge neemt de Raad het
ontwerp van decreet aan, het zal aan
de Vlaamse regering worden overge-
zonden.

Reden voor onthouding ?

De heer Wymeersch heeft het woord.

De heer F. Wymeersch : Mijnheer de
voorzitter, het Vlaams Blok heeft
zich onthouden om volgende rede-
nen. Wij vinden dit charter uiteraard
een lovenswaardig initiatief . Wij
zouden het echter beter hebben ge-
vonden dat er initiatieven zouden zijn
uitgewerkt zodat er op termijn min-
der werkzoekenden zouden zijn. Uit
het terwerkstellingsdebat dat over
veertien dagen zal worden gehouden
zal blijken dat de meerderheid ge-
bukt gaat onder het juk van de natio-
nale overheid.

In een antwoord op een amendement
aan collega Laverge hebt u zelf ge-
zegd dat de werkloosheidsreglemen-
tering een nationale bevoegdheid is.
Er is echter nergens sprake van een
verplichting voor de werkzoekenden
een beroepsopleiding te volgen ten-
einde terug ingeschakeld te kunnen
worden in het arbeidscircuit .Daarom
hebben wij het amendement niet
goedgekeurd. Degenen  die zich niet
aan die opleidingen onderwerpen,
moeten niet verwachten over dezelf-
de rechten te beschikken als degenen
die zich daaraan wel onderwerpen.

In artikel vijf wordt duidelijk genivel-
leerd. In een periode van werkloos-
heid lijkt het meer aangewezen dat
eerst werk wordt verschaft aan de
Vlaamse bevolking. Het is de taak
aan de overheid om eerst de eigen
mensen aan een menswaardig be-
staan te helpen. Het verstrekken van
een arbeidsplaats hoort daar bij. Dat
is een uitvoering van het eigen volk
eerst principe van het Vlaams Blok.
(Applaus bij het VB)

De voorzitter :
heeft het woord.

Mevrouw Aelvoet

Mevrouw M. Aelvoet : Mijnheer de
voorzitter, bij de bespreking van het
voorstel van decreet hebben wij reeds
duidelijk gemaakt waarom wij ons bij
de stemming zouden onthouden. Ik
wil hier de kern van de zaak nog even
aanraken.

Momenteel is bij de VDAB het in de
vorm van een decreet gieten van het
Charter van de Werkzoekende niet
het grootste probleem. De proble-
men die zij ondervinden bij de uit-
voering van het begeleidingsplan van
nationaal minister Smet zijn veel gro-
ter. Daar heeft de VDAB te kampen
met een negatief imago dat opnieuw
de richting uitgaat van een repressie
van de werkzoekenden.

In dat verband vinden wij het erg dat,
in tegenstelling tot wat het Vlaams
Blok hier zojuist heeft gezegd, in het
artikel 10 wel degelijk wordt gespro-
ken over een vormingsplicht terwijl
iedereen weet dat er een enorme ar-
beidsreserve is van ongeveer één mil-
joen mensen. Er is zelfs een reserve
van hooggeschoolden die geen werk
vinden. Er bestaat het probleem van
het verdringen van laaggeschoolden
door hooggeschoolden. Het heeft
geen zin personen opleidingen op te
leggen wanneer zij geen perspectief
hebben om arbeid te vinden. Bij zeer
veel laaggeschoolden bestaat er een
grote bereidwilligheid tot werken. Zij
willen geen opleidingen volgen waar-
van zij weten dat ze voor hen geen
oplossing zullen bieden. Dat is een
groot minpunt in dit charter.

Wij vinden anderzijds dat een aantal
principes die daarin zijn bevestigd
wel degelijk positief zijn. De grote
problematiek in dit verband is echter
dat ze niet afdwingbaar zijn. De hui-
dige situatie maakt dit meer dan dui-
delijk. Wij vinden het dan ook cy-
nisch om hier in deze context het
over een vormingsplicht te hebben
terwijl het recht op arbeid niet eens
kan worden gegarandeerd. Om die
reden wensten wij ons te onthouden.
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Schuer- 

ad- 

VISO. 

bedrijfvrien- 
delijk 

stem- 

VOORSTEL VAN DECREET van
de heer E. Schuermans C.S. hetref-
fende een financiële tegemoetkoming
door het Vlaamse Gewest ten behoe-
ve van kleine ondernemingen die een
beroep doen op erkende externe con-
sultants voor managementsonder-
steunende adviesverstrekking
- 215 (BZ 1992) - Nrs. 1 tot 4

Aangehouden stemmingen

De voorzitter : Aan de orde zijn de
aangehouden stemmingen over arti-
kel 5 en het amendement van de heer
Verreycken hierop en over het amen-
dement van de heer Verreycken op
het opschrift van het voorstel van de-
creet van de heer Schuermans C.S.
betreffende een financiële tegemoet-
koming door het Vlaamse Gewest
ten behoeve van kleine ondernemin-
gen die een beroep doen op erkende
externe consultants voor manage-
mentsondersteunende adviesver-
strekking.

De  heer  Schuermans  heef t  he t
woord.

De heer E. Schuermans : Mijnheer
de voorzitter, collega’s, ik denk dat
de heer Verreycken met zijn amende-
ment geen inhoudelijke wijziging
voorstelt. Volgens ons kunnen wij
dan ook een tekstcorrectie aanbren-
gen, wat eigenlijk op hetzelfde zou
neerkomen en de tekst wellicht ook
kan verbeteren. Kan de heer Ver-
reycken ermee instemmen dat we dit
bij wijze van tekstcorrectie zouden
doen ?

De voorzitter : Collega’s, de heer
Schuermans vestigt de aandacht op
het feit dat de heer Verreycken in-
derdaad tekstverbeteringen aan-
brengt. Kunnen wij deze beschouwen
als een technisch amendement of een
technische verbetering van de tekst ?
Is iedereen het daarover eens ? (Ja)

Dan worden de consultants voor ma-
nagementsondersteunende advies-
verstrekking vervangen door be-
drijfsadviseurs en wordt consultancy
vervangen door bedrijfsadviezen.

Geen opmerkingen meer ? (Neen)

Dan is artikel 5 aangenomen.

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het voor-
stel van decreet van de heer Schuer-
mans C.S. betreffende een financiële
tegemoetkoming door het Vlaamse
Gewest ten behoeve van kleine on-
dernemingen die een beroep doen op
erkende externe consultants voor
managementsondersteunende ad-
viesverstrekking.

De heer Wymeersch heeft het woord.

De heer F. Wymeersch (op de tribu-
ne) : Mijnheer de voorzitter, colle-
ga’s, het Vlaams Blok zal tegen stem-
men.

Hier wordt voorbijgegaan aan de ei-
genheid van bedrijven en sectoren
die onmogelijk allemaal kunnen ge-
kend zijn door de verschillende exter-
ne consulenten. Bovendien zijn er op
dit ogenblik reeds een overvloed aan
consultatiemogelijkheden onder an-
dere bij de VDBH, de GOM en het
VISO.  Deze instellingen zijn meestal
onbekend bij starters en KMO’s in
het algemeen.

De budgettaire impact zou volgens
sommigen te verwaarlozen zijn. De
cijfers zijn evenwel niet meteen dui-
delijk, men heeft het over een bedrag
van 60 tot 200 miljoen frank. Volgens
ons zou men beter een bedrijfvrien-
delijk  klimaat scheppen in plaats van
nogmaals een druppel op de hete
plaat te gooien.

Er zijn twee mogelijkheden. Omdat
het weinig of geen impact heeft en
niet te duur is kan men het goedkeu-
ren onder het mom van baat het niet,
dan schaadt het niet. Of juist omdat
het toch geen zoden aan de dijk
brengt, kan men het gewoon afkeu-
ren. Dit laatste zullen wij dan ook
doen.

De voorzitter :
ming .

Begin van de stem-

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

146 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
101 leden hebben ja geantwoord ;

43 leden hebben neen geantwoord ;
2 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Aelvoet M.
Ansoms J.
Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
De Batselier N.
De Boeck A.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Keersmaeker P.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
De Roo J.
Derycke E.
De Seranno J.
Desmet P.
Detiège L.
Didden M.
Dielens F.
Dierickx L.
Dua V.
Dupré J.
Geysels J.
Ghesquière F.
Goossens W.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Landuyt R.
Lauwers H.
Lenssens J.
Leysen A.
Logist M.
Maertens M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moors C.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
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"Van 

nroeramma's 

Voorzitter

Pinoie E.
Pinxten K.
Sarens F.
Schellens A.
Schiltz H.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Tant P.
Tavernier J .
Taylor J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Ulburghs J.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vankeirsbilck E.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Parys T.
Van Peel M.
\Lan Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verleyen 1.
Vermassen G.
Vogels M.
Weyts J.

NEEN hebben geantwoord :

Annemans G.
Anthuenis G.
Beysen E.
Bosman R.
Bril L.
Buisseret X.
Chevalier P .
Cordeel M.
Cortois W.
Daems R.
De Croo H.
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De Groot E.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeulenaere J.
Denys A.
Deswaene R.
Dewinter F.
Dillen M.
Eeman J.
Gabriels J.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Kempinaire A.
Peeters W.
Pierco L.
Raes R.
Ramoudt D.
Spinnewyn J .
Taelman W.
Van Aperen A.
Van den Eynde F.
Van houtte M.
Van Mechelen D.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Vautmans V.
Vergote F.
Verhofstadt G.
Verlinden A.
Verreycken W.
Verwilghen M.
Wierinckx R.
Wymeersch F.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Platteau S.
Standaert L.

Dientengevolge neemt de Raad het
voorstel van decreet aan ; het zal aan
de Vlaamse regering worden overge-
zonden.

MOTIE VAN AANBEVELING van
de heren L. Van Nieuwenhuysen en
J. Van Hauthem tot besluit van de
op 4 maart 1993  door de heer L. Van
Nieuwenhuysen gehouden actuele in-
terpellatie tot de heer H. Weckx,
Vlaamse minister van Cultuur en
Brusselse Aangelegenheden, over de
verspreiding van Franstalige pro-
gramma’s langs de kabel
- 294 (1992-1993) - Nr. 1

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de

Managementsondersteunende adviesverstrekking
Franstalige txomamma’s  langs de kabel

hoofdelijke stemming over de motie
van aanbeveling van de heren Van
Nieuwenhuysen en Van Hauthem tot
besluit van de op 4 maart 1993 door
de heer Van Nieuwenhuysen gehou-
den actuele interpellatie tot de heer
Weckx, Vlaamse minister van Cul-
tuur en Brusselse Aangelegenhe-den,
over de verspreiding van Franstalige
programma’s langs de kabel.

De heer Van Nieuwenhuysen heeft
het woord.

De heer L. Van Nieuwenhuysen (op
de tribune) : Mijnheer de voorzitter,
dames en heren ministers, collega’s,
in vier van de zes Vlaamse randge-
meenten rond Brussel bestaan er
twee kabeldistributiemaatschappijen
die reeds enkele jaren ongestraft het
Vlaamse kabeldecreet aan hun laars
lappen. Het Vlaams Blok verheugt
zich dat Coditel, na de aanmaningen
in april 1992 en februari 1993, toege-
zegd heeft om een aantal Franstalige
zenders, waarvoor nooit toelating
werd gevraagd, in Wemmel en Dro-
genbos  van de kabel te nemen. Mijn
fractie betreurt echter dat Iverlec in
Kraainem en Wezembeek-Oppem
deze stap nog niet gezet heeft. Het
Vlaams Blok maakt over de meeste
Franstalige zenders niet zoveel be-
zwaar, mits men het principe van de
wederkerigheid hanteert. Een twee-
tal weken geleden heb ik tijdens mijn
interpellatie de problematiek aange-
kaart van de tienduizenden Vlamin-
gen die zich in Wallonië bevinden.
Onze fractie beperkt zich met haar
motie uitdrukkelijk tot Télé-Bruxel-
les, de gewestelijke zender voor de
Franstaligen te Brussel. Deze zender
slaat dezelfde toon aan als het blad
Carrefour. In Halle-Vilvoorde is
slechts plaats voor één regionale zen-
der,die Vlaams moet zijn zoals decre-
taal voorzien is. Deze motie wil aan
de Franstaligen duidelijk maken dat
hieraan niet kan getornd worden. Op
die manier versterken we de positie
van de minister van Cultuur bij zijn
onderhandelingen met de voorzitter
van de Franse Gemeenschapsraad.
Indien de Vlaamse Raad deze motie
goedkeurt, zal de minister aan de
heer Anselme kunnen voorhouden
dat er geen onderhandelingsruimte
voor Télé-Bruxelles overblijft. De
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Halle-Vilvoor- 

Anthuenis 

A.-M. 

Van Nieuwenhuyseu

zender moet uit alle gemeenten van
Vlaams-Brabant weg.

De voorzitter : De heer Van Rompuy
heeft het woord.

152 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

17 leden hebben ja geantwoord ;
116 leden hebben neen geantwoord ;
19 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

De Roo J.
Derycke E.
De Seranno J.
Desmet P.
Deswaene R.
Didden M.
Dielens F.

De heer E. Van Rompuy (op de tri-
bune) : Mijnheer de voorzitter, da-
mes en heren ministers, collega’s, het
decreet van 1991 op de regionale te-
levisie laat geen twijfel bestaan : de
zendgebieden zijn afgebakend en er
kan maar een zender per zendgebied
erkend worden. Voor Halle-Vilvoor-
de betekent dit concreet dat alleen
de zender die de vergunning zal krij-
gen ook zal mogen uitzenden. Het is
niet de taak van de Vlaamse Raad
om aan haar regering te vragen de
decreten toe te passen. De executie-
ve moet de decreten toepassen. De
minister heeft dat trouwens beves-
tigd. Télé-Bruxelles kan niet uitzen-
den op ons grondgebied. Mijn fractie
ziet het nut van een motie van aanbe-
veling niet in.

De voorzitter
het woord.

: Mevrouw Neyts heeft

Mevrouw A.-M. Neyts-Uyttebroeck
(op de tribune) : Mijnheer de voorzit-
ter, onze fractie is het er volkomen
mee eens dat er geen enkele reden is
waarom welkdanige televisiezender
zou menen zich aan decretale ver-
plichtingen te moeten onttrekken.
Dat is evident. Het is ook evident dat
wordt opgetreden wanneer zulks niet
het geval is.

Wij mogen echter niet voorbijgaan
aan het feit dat de beschikkingen van
artikel 59bis van de Grondwet van
die aard zijn dat decreten van de
Vlaamse Raad - en wij kunnen dit
misschien betreuren - niet toepasse-
lijk zijn op diensten waarvan de orga-
nisatie en de activiteiten zodanig zijn
dat ze niet kunnen worden be-
schouwd als uitsluitend behorend tot
de Vlaamse Gemeenschap.

Begin van de stem-De voorzitter :
ming .

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

Annemans G.
Bosman R.
Buisseret X.
De Man F.
Dewinter F.
Dillen M.
Goossens W.
Peeters W.
Raes R.
Spinnewyn J .
Van den Eynde F.
Van Hauthem J.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Walleghem R.
Verreycken W.
Wymeersch F.

NEEN hebben geantwoord :

Anciaux V.
Ansoms J.
Anthuenis  G.
Appekans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Beysen E.
Bourgois M.
Breyne P.
Bril L.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Chevalier P.
Cordeel M.
Cortois W.
Creyf S.
Daems R.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Croo H.
De Groot E.
De Keersmaeker P.
De Maght-Aelbrecht A.
Demeester-De Meyer W.
Demeulenaere J .
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
Denys A.

Dupré J.
Eeman J.
Flamant E.
Gabriels J.
Ghesquière F.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kempinaire A.
Landuyt R.
Lauwers H.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moors C.
Neyts-Uyttebroeck A.-M.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Ramoudt D.
Sarens F.
Schellens A.
Schiltz H.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Standaert L.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Taelman W.
Tant P.
Taylor J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Aperen A.
Vande Lanotte J.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B .
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hooland R.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 40
18 maart 1993 Franstalige programma’s langs de kabel 1535



Bus- 

M. 

Hau- 

si- 

Voorzitter

Vankeirsbilck E.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Mechelen D.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verhofstadt G.
Verleyen 1.
Verlinden A.
Vermassen G.
Verwilghen M.
Weyts J.
Wierinckx R.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Aelvoet M.
Barbé L.
De Batselier N.
De Boeck A.
Detiège L.
Dierickx L.
Dua V.
Geysels J.
Kelchtermans T.
Maertens M.
Platteau S.
Tavernier J.
Ulburghs J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Van Dienderen H.
Van houtte M.
Vogels M.
Weckx H.

Dientengevolge neemt de Raad de
motie niet aan.

MOTIE VAN AANBEVELING van
de heren F. Wymeersch, J. Van Hau-
them en L. Van Nieuwenhuysen tot
besluit van de op 4 maart 1993 door
de heer F. Wymeersch gehouden in-
terpellatie tot de heer L. Van den
Brande, minister-president van de
Vlaamse regering, Vlaamse minister

van Economie, KMO, Wetenschaps-
beleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over recente uitspraken van
nationale ministers aangaande de
rechttrekking van de transferten in
de sociale zekerheid
- 295 (19921993) - Nr. 1

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de motie
van aanbeveling van de heren Wy-
meersch,  Van Hauthem en Van
Nieuwenhuysen tot besluit van de op
4 maart 1993 door de heer Wy-
meersch gehouden interpellatie tot
de heer Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie
en Externe Betrekkingen, over re-
cente uitspraken van nationale minis-
ters aangaande de rechttrekking van
de transferten in de sociale zeker-
heid.

De heer Van Hauthem heeft het
woord.

De heer J. Van Hauthem (op de tri-
bune) : Mijnheer de voorzitter, leden
van de Vlaamse regering, collega’s,
14 dagen geleden werd in de Vlaamse
Raad een interpellatie gehouden
over de rechttrekking van de trans-
fers in de sociale zekerheid, de ultie-
me fopspeen om de Volksunie ervan
te overtuigen toch maar de Sint-Mi-
chielsakkoorden goed te keuren.
Over de wijze waarop dit alles moet
gebeuren, heerst de grootste verwar-
ring.

Een Volksunie-voorstel om de Hoge
Raad voor Financiën met deze op-
dracht te belasten werd afgewezen.

De Vlaamse regering heeft zelf een
werkgroep in het leven geroepen om
die niet verklaarbare transfers, zoals
dat heet, te onderzoeken . Op 30
maart aanstaande zou de Belgische
regering een soort Raad voor de ziek-
teverzekering in het leven roepen die
ook op zijn beurt deze niet-verklaar-
bare  transfers van noord naar zuid
binnen de sociale zekerheid zou on-
derzoeken. Dus, verwarring alom !

Wat onze partij betreft, wij hebben

geen vertrouwen in wat de Belgische
regering hiermee van plan is.

Niet alleen hier, maar ook in Kamer
en Senaat werd herhaaldelijk verwe-
zen naar het zinnetje van het natio-
naal regeerakkoord inzake de objec-
tieve toepassing van de normen en
verplichtingen binnen de sociale ze-
kerheid. Wij weten intussen wat er
soms met zinnetjes uit een regeerak-
koord gebeurt ! Inderdaad, tijdens de
vorige legislatuur stond er ook een
zinnetje in over amnestie !

In een vorige legislatuur hebben wij
ook ervaren dat door minister Bus-
quin, toenmalig minister van Sociale
Zaken - want dit departement is
blijkbaar altijd in veilige PS-handen
- de belofte werd gedaan iets te on-
dernemen inzake de overconsumptie
in het zuiden in de sector van de kli-
nische biologie. Daarvan is ook niets
in huis gekomen.

We kunnen trouwens moeilijk ver-
trouwen hebben in een werkgroep
die binnen het Riziv wordt opgericht
en waarin bijgevolg de vakbonden
zijn vertegenwoordigd. We weten al-
len welk standpunt de vakbonden in-
nemen over de splitsing van de socia-
le zekerheid. Bovendien staat de
werkgroep onder de auspiciën van de
minister van Sociale Zaken, een mi-
nister die zich ooit afvroeg of er wel
scheeftrekkingen bestonden.

Er heerst dus de grootste verwarring.
Wat zal er gebeuren indien bijvoor-
beeld het verslag van de werkgroep
die door de Vlaamse regering werd
opgericht, vroeger klaar is dan dat
van de werkgroep binnen het Riziv ?
Wat zal er gebeuren indien de resul-
taten van elkaar verschillen ? Nie-
mand weet wat er dan moet gebeu-
ren.

Trouwens, zowel minister Moureaux
als eerste minister Dehaene hebben
al duidelijk laten verstaan dat het re-
sultaat van de studie in opdracht van
de Vlaamse regering misschien wel
interessante lectuur is, maar niet bin-
dend is. Premier Dehaene heeft ver-
klaard dat de studie van de Vlaamse
regering zal worden gelezen, maar
geen bindende kracht zal hebben.
Men kan dit vergelijken met een si-
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Sint-Jut- 

Sint-Jut- 

temis. 

temis. 

G. 
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Van Hauthem

tuatie waarbij de VLD een studie ter
zake zou bestellen. Waarschijnlijk
zouden ook deze resultaten interes-
sant zijn, maar geen bindende kracht
hebben.

Wij willen met onze motie van aanbe-
veling duidelijkheid scheppen. Wij
hebben geen vertrouwen in de Bel-
gische regering en ook niet in haar
werkgroep die de transfers onder-
zoekt. Wij spreken uit ervaring. Des-
noods kan men wachten tot Sint-Jut-
temis.  Wij vragen met deze motie van
aanbeveling dat alleen de resultaten
van de studie die werd uitgevoerd in
opdracht van de Vlaamse regering
door de Vlaamse onderzoeksgroep
sociale zekerheid 2002 zouden wor-
den beschouwd als de enige basis tot
rechttrekking van de niet-objectief
verklaarbare transfers in de sociale
zekerheid. Indien deze motie niet
wordt goedgekeurd, zullen we op de
rechttrekkingen binnen de sociale ze-
kerheid mogen wachten tot Sint-Jut-
temis.  (Applaus bij het VB)

De voorzitter
het woord.

: De heer Denys heeft

De heer A. Denys : Mijnheer de
voorzitter, de arrogante wijze waarop
de heer Moureaux als federaal minis-
ter heeft gereageerd op het initiatief
dat ter zake door de Vlaamse rege-
ring werd genomen, noopt er ons toe
deze motie goed te keuren. Vanuit
de Vlaamse Raad moet er desbetref-
fend een signaal worden gegeven.

De voorzitter : Begin van de stem-
ming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

152 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
46 leden hebben ja geantwoord ;
98 leden hebben neen geantwoord ;
8 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Annemans G.
Anthuenis G.
Beysen E.
Bosman R.

Bril L.
Buisseret X.
Chevalier P.
Cordeel M.
Cortois W.
Daems R.
De Croo H.
De Groot E.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeulenaere J.
Denys A.
Deswaene R.
Dewinter F.
Dillen M.
Eeman J.
Gabriels J.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goossens W.
Kempinaire A .
Peeters W.
Pierco L.
Raes R.
Ramoudt D.
Spinnewyn J.
Taelman W.
Van Aperen A.
Van den Eynde F.
Van Hauthem J.
Van houtte M.
Van Mechelen D.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Walleghem R.
Vautmans V.
Vergote F.
Verhofstadt G.
Verlinden A.
Verreycken W.
Verwilghen M.
Wierinckx R.
Wymeersch F.

NEEN hebben geantwoord :

Aelvoet M.
Anciaux V.
Ansoms J.
Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Cauwenberghs F.

Creyf S.
De Boeck A.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Keersmaeker P.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
De Roo J.
Derycke E.
De Seranno J.
Desmet P.
Didden M.
Dielens F.
Dierickx L.
Dua V.
Dupré J.
Geysels J.
Ghesquière F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Landuyt R.
Lauwers H.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Maertens M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moors C.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Sarens F.
Schellens A.
Schiltz H.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Standaert L.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Tant P.
Tavernier J.
Taylor J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Ulburghs J.
Vande Lanotte J.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B .
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
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verwar- 

ma- 

mission 

(1992-1993) 

Voorzitter

Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hooland R.
Vankeirsbilck E.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verleyen 1.
Vermassen G.
Vogels M.
Weyts J.

Zich ONTHOUDEN hebben :

De Batselier N.
Detiège L.
Kelchtermans T.
Neyts-Uyttebroeck A.-M.
Platteau S.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Weckx H.

Dientengevolge neemt de Raad de
motie niet aan.

MOTIE VAN AANBEVELING van
de heer A. Denys tot besluit van de
op 4 maart 1993 door de heer A.
Denys gehouden interpellatie tot de
heer L. Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie
en Externe Betrekkingen, over de
verstaatsing van het Vlaamse be-
drijfsleven
- 296 (199211993)  - Nr. 1

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de motie
van aanbeveling van de heer Denys
tot besluit van de op 4 maart 1993

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 40
18 maart 1993

door de heer Denys gehouden inter-
pellatie tot de heer Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse
regering, Vlaamse minister van Eco-
nomie , KMO, Wetenschapsbeleid,
Energie en Externe Betrekkingen,
over de verstaatsing van het Vlaamse
bedrijfsleven.

De heer Denys heeft het woord.

De heer A. Denys (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
minister-president, collega’s, deze in-
terpellatie werd gehouden naar aan-
leiding van de verklaringen van de
heer Van den Brande met betrekking
tot de oprichting van een overheids-
holding om een soort Vlaamse veran-
kering te verzekeren. Deze interpel-
latie viel nogal laat op de middag,
maar het is toch een vrij interessant
debat geworden. We kregen toen te
maken met de maatschappelijke te-
genstelling in het economisch beleid
tussen aan de ene kant de verstaat-
singsvisie van de minister-president
en aan de andere kant onze visie van
de vrije markt. De heer Van den
Brande heeft duidelijk gezegd dat hij
belastingsgelden wil draineren door
het oprichten van een overheidshol-
ding die moet dienen als instrument
om het probleem van het gebrek aan
risicodragend kapitaal in Vlaanderen
op te lossen. Onze aanpak is anders.
Wij willen met bepaalde maatregelen
een economisch klimaat creëren dat
het investeren in risicodragende pro-
jecten aanmoedigt. Ik moet vaststel-
len dat wij hierin niet alleen staan.
In een hoofdartikel in het weekblad
Trends heeft de heer Paul Maertens
van Cepess net hetzelfde gezegd.
Ook de heer Peeters, hoofd van de
NCMV-studiedienst is dezelfde me-
ning toegedaan. Hij vindt dat er geen
overheidsholding moet komen en dat
de zaken moeten worden geregeld
via het creëren van een gezond kli-
maat. Collega’s, de stemming over
deze motie zal aantonen welke weg
wij willen inslaan. We kunnen kiezen
voor de weg van de stille verstaatsing
die heer Van den Brande voorstelt.
Wij zijn daar tegen. U hebt ook kun-
nen vaststellen dat de GIMV en de
KS-holding terzake geen enkele op-
lossing hebben opgeleverd. Wij zijn
voor een klimaat waarin bedrijven

Transfers in de sociale zekerheid
Verstaatsing van het Vlaamse bedrijfsleven

die risico’s nemen beter kunnen ge-
dijen. Wij zullen deze motie uiter-
aard goedkeuren.

De voorzitter : De heer
heeft het woord.

Candries

De heer H. Candries (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de
minister-president, collega’s, onze
collega Denys heeft weer een verwar-
ringscheppend nummertje opge-
voerd. De dubbelzinnigheid in de
woordkeuze in verband met de be-
grippen verankering en verstaatsing
duurt naar mijn mening reeds te lang.
Ik vind het veel erger dat men pleit
tegen verstaatsing maar via omwegen
onze privatiseringsdrang misbruikt
om onze eigen bedrijven in de armen
van andere staten te drijven. Wij zien
hoe via allerhande financiële ma-
noeuvers, overheidsbedrijven in han-
den van privébedrijven kunnen val-
len. wij zouden dit kunnen toejui-
chen, maar wanneer men ziet wie er
achter die privébedrijven schuilgaat,
stelt men vast dat men zo onze over-
heidsbedrijven in de armen van bij-
voorbeeld de Franse staat drijft. Ook
dat is verstaatsing. Ik vind dat de
dubbelzinnigheid daaromtrent al lang
genoeg duurt.

De voorzitter : De
heeft het woord.

heer Van Rompuy

De heer E. Van Rompuy (op de tri-
bune) : Mijnheer de voorzitter, da-
mes en heren ministers, collega’s, wij
zullen de motie van aanbeveling van
de heer Denys niet goedkeuren om-
dat het debat veel te vroeg is geko-
men. Ik herinner eraan dat de com-
missie voor Economie zich momen-
teel buigt aan de opstelling van een
mission statement van de GIMV,
waarin meteen een antwoord wordt
geboden op de vraag welke rol de
overheid in het industriebeleid kan
spelen.

Mijnheer Denys, als u spreekt over
etatisering, dan wil dit zeggen dat de
staat meerderheidsaandelen zou ne-
men om zo meer greep te krijgen op
de investeringen en derhalve de eco-
nomie te verstaatsen. Ik heb de inter-
pellatie en het antwoord van de mi-
nister-president gehoord. Welnu,
nooit heeft deze laatste verklaard dat
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meerderheidspartici- 

Van Rompuy

het in de bedoeling van de Vlaamse
overheid ligt om bedrijven over te
nemen en ze via meerderheidspartici-
paties te verankeren.

Wèl is men van plan om kleine en
middelgrote ondernemingen in
Vlaanderen die op de Europese en
internationale markt wensen te
werken, maar niet in staat zijn om
daartoe voldoende privé-kapitaal te
mobiliseren, via de GIMV - een an-
der instrument is de fiscaliteit maar
ter zake is de nationale overheid be-
voegd - te helpen. Het is geenszins
de bedoeling geld vrij te maken om
bepaalde overnames te beletten.

Dat is dus absoluut geen verstaatsing
noch de verankering waarover u het
hebt. Het gaat hier om een middel
dat de Vlaamse economie de kans
moet bieden te groeien in Europees
verband. Uw motie van aanbeveling
formuleert precies het tegenoverge-
stelde, mijnheer Denys. Wij zullen ze
dan ook wegstemmen. (Applaus)

De voorzitter : Begin van de stem-
ming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

Gijsbrechts-Horckmans A.
Goossens W.
Kempinaire A.
Pierco L.
Ramoudt D.
Standaert L.
Taelman W.
Van Aperen A.
Van houtte M.
Van Mechelen D.
Vautmans V.
Vergote F.
Verhofstadt G.
Verlinden A.
Verwilghen M.
Wierinckx R.

NEEN hebben geantwoord :

Ansoms J.
Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Keersmaeker P.
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
De Roo J.
Derycke E.
De Seranno J.
Desmet P.
Didden M.
Dielens F.
Dupré J.
Ghesquière F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Landuyt R.
Lauwers H.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moors C.
Olaerts H.

146 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
32 leden hebben ja geantwoord ;
83 leden hebben neen geantwoord ;
31 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Anthuenis G.
Beysen E.
Bril L.
Chevalier P .
Cordeel M.
Cortois W.
Daems R.
De Croo H.
De Groot E.
De Maght-Aelbrecht A.
Demeulenaere J.
Denys A.
Deswaene R.
Eeman J.
Flamant E.
Gabriels J.

Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Sarens F.
Schellens A.
Schiltz H.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Tant P.
Taylor J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Vande Lanotte J.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hooland R.
Vankeirsbilck E.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verleyen 1.
Vermassen G.
Weyts J.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Annemans G.
Barbé L.
Bosman R.
Buisseret X.
De Batselier N.
De Boeck A.
De Man F.
Demeester-De Meyer W.
Detiège L.
Dewinter F.
Dierickx L.
Dillen M.
Dua V.
Geysels J.
Kelchtermans T.
Maertens M.
Peeters W.
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Platteau S.
Raes R.
Spinnewyn J.
Tavernier J.
Ulburghs J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Van den Eynde F.
Van Dienderen H.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Verreycken W.
Vogels M.
Wymeersch F.

Dientengevolge neemt de Raad de
motie niet aan.

Reden voor onthouding ?

De heer Dewinter heeft het woord.

De heer F. Dewinter : Mijnheer de
voorzitter, mijn fractie heeft zich ont-
houden omdat wij het debat over
enerzijds de verstaatsing anderzijds
de Vlaamse verankering te belangrijk
achten en wij menen dat wij het debat
niet kunnen voeren op basis van een
dergelijke simplistische motie van
aanbeveling. Wij zullen in de loop
van de volgende weken uiteraard een
veel betere mogelijkheid hebben om
ter zake de discussie te houden. Wij
zullen inderdaad beter naar aanlei-
ding van het tewerkstellingsdebat een
standpunt over voornoemd onder-
werp kunnen formuleren.

ACTUELE INTERPELLATIE en
TOEGEVOEGDE ACTUELE
VRAAG (regl. art. 75,4,c)

Actuele interpellatie van mevrouw
M. Vogels tot mevrouw W. Demees-
ter-De Meyer, Vlaamse minister van
Financiën en Begroting, Gezond-
heidsinstellingen, Welzijn en Gezin,
over de acties van opvoeders en per-
soneel uit de sectoren gehandicapten-
zorg, bijzondere jeugdzorg en kin-
deropvang

Toegevoegde actuele vraag van me-
vrouw T. Merckx-Van Goey tot me-

vrouw W. Demeester-De Meyer,
Vlaamse minister van Financiën en
Begroting, Gezondheidsinstellingen,
Welzijn en Gezin, over het perso-
neelsbeleid in de bijzondere jeugd-
zorg en gehandicaptensector

De voorzitter : Aan de orde zijn de
actuele interpellatie van mevrouw
Vogels over de acties van opvoeders
en personeel uit de sectoren gehandi-
captenzorg, bijzondere jeugdzorg en
kinderopvang en de toegevoegde ac-
tuele vraag van mevrouw Merckx-
Van Goey over het personeelsbeleid
in de bijzondere jeugdzorg en gehan-
dicaptensector tot mevrouw Demees-
ter-De Meyer, Vlaamse minister van
Financiën en Begroting, Gezond-
heidsinstellingen, Welzijn en Gezin.

Mevrouw Vogels heeft het woord.

Mevrouw M. Vogels (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, mevrouw de
minister, collega’s, ik heb de indruk
gekregen - verontschuldig mij voor
mijn beeldspraak - dat de minister
de jongste weken als een olifant door
de porseleinen winkel van de sociale
sector loopt en daarbij serieuze brok-
ken maakt, waardoor de broze vrede
die na de acties van 1989 in de zachte
sector werd afgekondigd, nu twee
jaar later grondig wordt verstoord.

Politiek blijkt dikwijls een korte ter-
mijnbedoening. Dikwijls handelt men
niet alleen op korte termijn zonder
rekening te houden met de toekomst,
maar schrapt men bovendien in de
recente geschiedenis.

Ik kan niet uit ervaring spreken,
maar men heeft me verteld dat minis-
ters vooraleer hun kabinet te verlaten
een snippermachine inhuren om alle
documenten te laten verdwijnen voor
hun opvolger.

Mevrouw de minister, misschien is bij
de overdracht van de bevoegdheid
van collega Lenssens de snipperma-
chine wat te overvloedig gebruikt en
zijn een aantal wetenswaardigheden
van de acties uit 1989 verdwenen ?
Dat is spijtig want met een beetje
meer respect voor de recente geschie-
denis had men de huidige acties kun-
nen voorkomen.

De heer E. Van Rompuy : Mevrouw

Vogels, tegen de akkoorden van 1989
was u ook gekant, nee ?

Mevrouw Vogels : Dat klopt, mijn-
heer Van Rompuy. (Onderbreking
door de heer Van Rompuy)

Mag ik alsjeblieft uitspreken, mijn-
heer Van Rompuy.

Mijnheer Van Rompuy, windt u zich
toch zo niet op ! Ik zal u onmiddellijk
uitleggen waarom ik het in 1989 bij
het rechte eind had toen ik dat ak-
koord een onvoldoende gaf.

Waar draaide het om in 1989 ?

De argwaan bij de werkers van de
zachte sector was zeer groot. De sec-
tor was wakker geworden en had ge-
durende een zeer lange tijd acties ge-
voerd vooraleer een akkoord tot
stand kwam. Pas na het aanwenden
van heel wat overtuigingskracht van
vakbondszijde, en nadat de voorgan-
ger van de huidige minister de streef-
baremas’s als uitgangspunt had aan-
vaard en in de programmatie als prin-
cipe had vastgelegd, werd de aktie
opgeheven.

Mijnheer Van Rompuy, waarom wa-
ren de mensen uit deze sector en ook
ik zelf zo argwanend ? Omdat dit
deel van het akkoord nooit op papier
werd gezet. Destijds waren er noch-
tans redenen te over.

De heer J. De Roo : Mevrouw Vo-
gels, er is heel wat op papier gezet,
en achteraf ook uitgevoerd. Maar
daarover spreekt u niet.

Mevrouw M. Vogels : Mijnheer De
Roo, de laatste alinea van het ak-
koord, die uiteindelijk in 1989 de op-
voeders tot het staken van hun acties
hebben doen besluiten, hield in dat
dat de streefbarema’s die in de on-
derwijssector worden gehanteerd als
principe werden aanvaard en verder
dat deze barema’s via een program-
matie uiteindelijk voor de volle 100
percent zouden worden toegepast.
Dat was de sleutelparagraaf waarmee
een meerderheid van de werkers over
de streep werd gehaald.

De heer J. De Roo : Mevrouw Vo-
gels, ik begrijp uw argument, maar
in dit debat wordt nooit herhaald wat
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Mevrouw Vogels : Maar dat heeft
ook geen belang, mijnheer De Roo.

De heer J. De Roo : Dat heeft wel
belang, mevrouw Vogels.

Mevrouw M. Vogels : Dit conflict
draait om de paragraaf die nooit is
uitgevoerd en ook nooit letterlijk in
het akkoord werd opgenomen. Daar-
uit precies vloeide de argwaan van de
werkers voort.

Verklaren dat de programmatie er
zal komen na 1990-1991 zonder het
op papier te zetten, moest leiden tot
loze beloften. Pas na veel overtui-
gingskracht van de vakbonden heb-
ben de mensen dat aanvaard, hoewel
zij vreesden dat het ging om loze be-
loften. Nu krijgen de mensen echter
gelijk, want die laatste paragraaf is
er inderdaad nooit gekomen.

Nu verklaart de minister dat ze van
niets afweet en geeft de werkers en
mijzelf gelijk. Onze argwaan was te-
recht.

Mevrouw de minister, collega Lens-
sens heeft daarover hier in de Raad
herhaaldelijk toezeggingen gedaan.
Die zijn zeker in de verslagen terug
te vinden.

Ik heb een brief teruggevonden die
minister Lenssens op 13 april 1989
aan het ACW te Lier heeft geschre-
ven. Hij schrijft daarin duidelijk, ik
citeer : Tegen eind 1991 stel ik voor
een gesprek te hebben over de subsi-
diëring van de loonkost in de betrok-
ken sectoren na 1 januari 1991. Einde
citaat. Als wij daarop terugkwamen,
herhaalde de minister telkens dat hij
dat niet op papier kon verklaren, om-
dat hij niet bij machte was een vol-
gende regering te binden.

Het hele politieke bedrijf bestaat uit
niets anders dan verbintenissen die
de ene regering op de volgende rege-
ring afschuift. U zal mij allicht eens
te meer van demagogie beschuldigen
als ik een vergelijking maak met een
dossier als dat van de SST ; toch is
het de realiteit.

Als een bepaalde regering haar ak-
koord geeft in het kader van een in-
vesteringsdossier, waarbij engage-
menten worden aangegaan, dan be-
last ze de volgende regeringen.

Als het daarentegen gaat over inves-
teringen in personen, dan kan dit zo-
gezegd niet bij voorbaat worden vast-
gelegd of dan mag een volgende rege-
ring daardoor niet gebonden zijn.
(Onderbreking door de heer Van
Rompv)

Mijnheer Van Rompuy, er zijn een
reeks andere projecten die 20 jaar ge-
leden werden afgesloten en waarvoor
wij nu afbetalen.

Investeerders zijn slim genoeg om in
de contracten clausules in te bouwen,
waarvoor ingeval van contractbreuk
zeer zware boetes worden bepaald.

Waarom kan dat nooit wanneer het
gaat over investeringen in mensen ?
Blijkbaar kan dit alleen maar wan-
neer het gaat om investeringen in
projecten.

Minister W. Demeester-De Meyer :
Mevrouw Vogels, ik zal zeer gede-
tailleerd op uw vele vragen antwoor-
den. Wanneer u spreekt over investe-
ringen waar vastleggingen aan ver-
bonden zijn, meen ik dat u - ik hoop
dat het onbewust is - twee zaken
vergeet. Vanzefsprekend is dat iets
anders. Inderdaad, dan wordt er in
het budget een bedrag vastgelegd,
gekoppeld aan een schriftelijk con-
tract.

Wat u de investeringen in mensen
noemt, ook de engagementen die in
1989 zijn aangegaan, deze zijn volle-
dig uitgevoerd. Tot en met dit jaar is
er nog een bijkomend percentage van
2 percent, wat sindsdien gemiddeld
27 percent loonsverhogingen bete-
kent. Mijns inziens is er geen enkele
sector die, weliswaar - en ik onder-
streep dat steeds - rekening hou-
dend met een enorme achterstand,
deze gemiddelde verhogingen heeft
gekregen. Het zou een onjuiste bena-
dering zijn te beweren dat er engage-
menten werden aangegaan die niet
werden gehonoreerd. Alle aangega-
ne engagementen zijn inderdaad ge-
honoreerd.

Mevrouw M. Vogels : Mevrouw de
minister, ik heb dit nooit betwist ; ik
heb enkel gezegd dat de argwaan in
1989 vooral bestond ten aanzien van
de engagementen voor de toekomst,
de programmatie, de streefbarema’s.
Het feit dat er mondelinge engage-
menten werden aangegaan tussen uw
voorganger en de werkers van die
sector, wordt bewezen door de tech-
nische werkgroep die meer dan twee
jaar aan de uitwerking van program-
matie, van streefbarema’s, heeft ge-
sleuteld. De betrokken personen me-
nen nu logischerwijze dat zij in de
kou blijven staan.

Minister W. Demeester-Demeyer :
Mevrouw Vogels, vorige week dins-
dag, om zes uur s’ochtends staan de
betrokkenen aan mijn deur en vragen
zij hoe het gesteld is met de streefba-
rema’s. Ik heb toen gezegd dat ik niet
graag zou hebben dat, indien mijn
opvolger bijvoorbeeld mevrouw Vo-
gels, een lid van de VLD of van het
Vlaans  Blok zou zijn, ik bloemen zou
krijgen en u dan ‘s morgens om zes
uur geconfronteerd zou worden met
de vragen. Ik heb toen duidelijk ge-
zegd dat ik ook geen mondelinge en-
gagementen zou aangaan waarvan ik
weet dat niemand ze in deze periode
kan realiseren. Het is misschien een
recente evolutie in de politieke cul-
tuur, namelijk dat wij enkel een en-
gagement aangaan dat mogelijk is,
zodat wij het dan schriftelijk kunnen
bevestigen en het ook zullen uitvoe-
ren. Ik zal u straks uitleggen hoe dat
zal gebeuren. Met wat ik meen niet
te kunnen realiseren wegens de in-
zichten die ik ter zake heb, wil ik
mijn opvolger niet belasten.

Mevrouw M. Vogels : Ik hoop dat u
dat, als minister van Financiën, deze
optie ook doortrekt naar investe-
ringsdossiers.

Mevrouw W. Demeester-De Meyer :
Dat doe ik, mevrouw Vogels !

Ik herhaal het : ik ga geen engage-
menten aan, ik geef geen princieps-
akkoorden waarvan ik op budgettair
vlak weet dat ik ze niet kan honore-
ren.

Mevrouw M. Vogels : Mevrouw de
minister, dat is een kwestie van poli-
tieke prioriteiten !
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Minister W. Demeester-De Meyer :
Mevrouw Vogels, ik ga geen engage-
menten aan die ik niet kan honore-
ren. Politieke prioriteiten leg ik ook !

Mevrouw M. Vogels : Het gaat hier
precies over politieke prioriteiten !

Minister W. Demeester-De Meyer :
De engagementen inzake investe-
ringsdossiers betreffen ook de gehan-
dicaptenzorg, de gezondheidssector,
de bejaardenflats, de rustoorden.
Ook ter zake is, wat mij betreft al-
thans, een nieuwe politieke cultuur
ontwikkeld. Inderdaad en ik herhaal
het eens te meer - ik ga geen enga-
gementen aan wanneer er daarvoor
geen budgetten gepland zijn. Er wer-
den duidelijke keuzen gemaakt. De
budgetten die aan investeringen in
mensen, aan welzijn, werden be-
steed, zijn veel ruimer dan wat wij
aan gebouwen in die sector investe-
ren.

Mevrouw M. Vogels : Mijnheer de
voorzitter, dit is een kwestie van po-
litieke prioriteiten. In vergelijking
met de prioriteiten tijdens de vorige
regeerperiode is een duidelijke ver-
schuiving merkbaar.

Ik ben het met de minister eens dat
het inderdaad niet leuk is ‘s morgens
om zes uur te worden wakker ge-
maakt. Dit kan evenwel ook gebeu-
ren bij iemand die geen minister is.
Het heeft alles te maken met actiebe-
reidheid en mentaliteit.

De minister heeft bepaalde engage-
menten van de vorige executieve zo-
maar van de tafel geveegd. Dit ge-
tuigt van weinig inzicht of fijngevoe-
ligheid. In bepaalde interviews krijg
ik zelfs de indruk dat zij de opvoeders
voorstelt als een stelletje onverant-
woordelijken die in deze barre tijden
nog opslag durven vragen. Dit bete-
kent alleen maar olie op het vuur.

De minister zegt dat nu moet worden
gekozen tussen loonsverhoging en te-
werkstelling -wat in dit dossier een
valse keuze is- en dat zij heeft geko-
zen voor tewerkstelling. Ondertussen
is er voor de nieuwe voorzieningen
een voorstel voor 350 extra plaatsen
uitgewerkt. De behoeften voor de
opvang van volwassen mentaal ge-

handicapten zijn groot. Dit blijkt ook
uit een studie van het HIVA volgens
dewelke  er vanaf nu tot in het jaar
2000, 4.000 extra plaatsen zullen no-
dig zijn. Het is dan ook terecht op
die nood in te spelen.

Ook zijn er 350 extra plaatsen ge-
pland in het kader van de program-
matie van de bestaande instellingen.
Hierbij wordt echter een verband ge-
legd tussen de programmatie van de
noden in de welzijnssector en de te-
werkstellingsconferentie die gisteren
op het Vlaamse niveau is afgerond.

Mijnheer de voorzitter, sta mij toe
hierover een aantal vragen te stellen.

De bedoeling van de tewerkstellings-
conferentie is een oplossing te vinden
voor de jeugdwerkloosheid en de
langdurige werkloosheid. Via de pers
verneem ik dat een tijdelijk tewerk-
stellingscontract met langdurig werk-
lozen het eindpunt in de Weer-werk-
actie zal zijn. Het gaat om jobs voor
één jaar, waardoor men opnieuw
leert werken en waarna een aantal
van deze arbeidskrachten naar de
welzijnssector zullen overgaan.

Hoe zal de minister in 2000, het ma-
gische jaar, tot een kwalitatief hoog-
staande welzijnssector komen ? Aan
de ene kant is het tewerkstellen van
langdurig en jonge werklozen het
doel, maar aan de andere kant moet
de kwaliteit in de welzijnssector wor-
den verhoogd. Misschien is een com-
binatie van beide doelen mogelijk,
maar dan wel op basis van een inhou-
delijke discussie en niet omdat een
aantal beleidsdoelstellingen toevallig
samenlopen.

Een van de grote gevaren is dat op
sluipende wijze de inhoud en de prio-
riteiten in de zorgenverstrekking zou-
den worden gewijzigd. Er wordt zeer
veel geschreven over de integrale
kwaliteitszorg in de welzijnssector.
Men gaat ervan uit dat de opvoeder
of de welzijnswerker een globale taak
heeft en dat die taak niet kan worden
versnipperd. In een ziekenhuis is het
bijvoorbeeld met het oog op het ver-
lenen van integrale kwaliteitszorg
ook niet aangewezen dat iemand met
lage kwalificatie de bedden opmaakt,
de patiënten wast terwijl de medische

taken door een echte verpleegkundi-
ge worden uitgeoefend.

Ook in de gehandicaptensector is het
niet aangewezen iemand het meer fy-
sische werk te laten doen en een an-
dere het psychische werk. Dat is de
idee integrale kwaliteitszorg onder-
graven. Er kan wel worden gediscus-
sieerd of men die benadering moet
aanhouden of niet, maar een veran-
dering mag niet op een sluipende wij-
ze worden geïnstalleerd, op basis van
toevallige prioriteiten.

Ik zal u uitleggen waarom mij dit
bang maakt. Regeringen zijn nogal
onderhevig aan modetrends. Men
vindt altijd wel geld om in het kader
van bepaalde modetrends iets te
doen. De vorige regering had geld
voor het Vlaams Fonds voor Integra-
tie van Kansarmen. Al wat te maken
had met kansarmoede was op dat
ogenblik in en kon geld krijgen. Be-
paalde decreten die projecten in de
richting van kansarmoede wettelijk
ondersteunden, krijgen al jaren niet
de nodige budgettaire middelen. Via
kansarmoedeprojecten dwong men
de sector om de normale werking aan
te vullen. Ik vrees nu dat er, parallel
met deze werkwijze allerlei projecten
voor langdurige werklozen zullen
worden opgestart. Zij zullen de in de
programmatie geplande personeels-
normen moeten opvullen. Ik  heb
daarover nogal wat vragen en ik hoop
daar een antwoord op te krijgen.

Een derde punt is dat u blijkbaar ver-
anderingen en reorganisaties wil in-
voeren op meerdere terreinen. Ik
wijs dit niet per definitie af. Niemand
in de sector zal veranderingen afwij-
zen, integendeel zelfs. In het verle-
den kwamen de nieuwe initiatieven
niet van de overheid, maar vanuit de
sector zelf. Het echte vrije initiatief,
buiten caritas zeg maar, is begonnen
met nieuwe opvangvormen zoals be-
geleid wonen, dagcentra, nieuwe vi-
zies op gezinsbegeleiding, enzovoort.
De dynamische gehandicaptensector
is altijd zelf de motor geweest van de
veranderingen.

Mevrouw de minister, ik vond het
dan nogal ongelukkig dat u het nodig
vond om in een interview in De Stan-
daard van 17 februari  1993 te
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zeggen dat de vakbonden bang zijn
voor veranderingen. Ik citeer u : De
vakbonden zijn daarentegen ouder-
wets. Zij houden vast aan wat be-
staat. Ze zijn bang voor veranderin-
gen. Dat vind ik jammer. Ik ben he-
lemaal niet pessimistisch over het
werk van de opvoeders. Zij doen dat
op een schitterende manier. Ik heb
daar veel respect voor. Het zijn zor-
gende mensen. Laat duidelijk zijn dat
ik geen enkele opvoeder bedreig in
zijn job. Ik vraag alleen wat soepel-
heid om in te pikken op de noden die
er zijn. Ik ervaar in gesprekken met
de opvoeders dat zij aangezet worden
om mee te doen met vakbondsacties
in naam van solidariteit met de ande-
ren. Maar er is geen acuut ongenoe-
gen. Het personeel wil een verbete-
ring, maar er is een algemene tevre-
denheid. De vakbondsleiders staan
volgens mij niet voor wat er leeft in
de sector. Einde citaat.

Ik denk dat dit perfect illustreert dat
u de recente geschiedenis bij de op-
voeders onvoldoende hebt ingeschat.
De acties van 1989 waren er niet al-
leen voor meer loon, maar ook tegen
de betutteling. De sector was de be-
tutteling meer dan zat. Ik verwijs ten
overvloede naar wat de heer De Rid-
der daarover zei, namelijk, ik citeer :
In de welzijnssector wordt de helft
van het loon uitgekeerd hier en nu
en de andere helft in het hierna-
maals. Einde citaat. De acties van
1989, die voor een groot deel werden
gedragen door de vakbonden, heb-
ben het syndicaal bewustzijn in de
sector enorm vergroot. Het is niet zo
dat er een aantal uit de bol geslagen
vakbondsmilitanten zijn en een aan-
tal opvoeders die het helemaal an-
ders bekijken. Die twee zitten bij el-
kaar. Natuurlijk zijn er ook in de vak-
bonden discussies over de herorienta-
tie in de sector en is er een breuklijn
tussen grootschalig en kleinschalig.
Er wordt echter over gepraat in de
vakbond zelf en het systeem van ver-
deel en heers dat u installeert, is he-
lemaal niet van aard om in de sector
de gemoederen te kalmeren. Men
steekt er integendeel het vuur maar
mee aan de lont. Met de acties van
1989 eiste men meer inspraak van het

personeel, niet alleen voor loonbare-
ma’s, maar ook voor de inhoudelijke
evolutie van de sector.

Mevrouw de minister, met wat u hier
komt te zeggen, bewijst u met die
visie geen rekening te houden en de
gevolgen onvoldoende te hebben in-
geschat. Uw voorstel voor een wijzi-
ging van het besluit inzake bijzondere
jeugdzorg - het zoveelste - is daar
een mooi bewijs van. Ook uw laatste
voorstel, wordt allesbehalve gunstig
onthaalt, niet alleen door de sociale
werkers en de opvoeders maar ook
door het verbond van instellingen,
door Caritas zelf dus, zo las ik op de
Belgatelex van gisteren.

Ik denk dat het dringend nodig is om
het geweer van schouder te verande-
ren. Het beleid moet voortbouwen
op de mentaliteit die er in 1989 is
gekomen. Het wordt tijd dat u de
welzijnssector als een volwaardige
sector ziet, dat u op een volwassen
manier met de mensen uit die sector
praten.

Ik wil besluiten met een aantal con-
crete vragen.

Ten eerste, hoe moet het nu verder ?
Hoe kan de rust, die dringend nodig
is, zo vlug mogelijk terugkeren ?

Ten tweede, erkent de minister de
streefbarema’s, uitgewerkt door de
technische werkgroep, en het princi-
pe van de programmatie ? Is het tus-
senvoorstel dat u eergisteren formu-
leerde nu het definitieve voorstel ?
Zo ja, hoe moet het dan verder met
de overlegdemocratie waar de minis-
ter bij mijn weten in gelooft ? Hoe
moeten de doelstellingen van de te-
werkstellingsconferentie enerzijds en
de bijkomende noden en kwaliteits-
behoeften van de gehandicaptenzorg
en de bijzondere jeugdzorg ander-
zijds, worden verzoend ? Wat zal er
gebeuren met de op stapel staande
hervormingen in de sector bijzondere
jeugdzorg nu ook blijkt dat de aange-
paste versies door alle partijen in de
sector worden verworpen. Dank u.
(APPlad

De voorzitter : Mevrouw Merckx-
Van Goey heeft het woord om haar
actuele vraag te stellen.

Mevrouw T. Merckx-Van Goey (op
de tribune) : Mijnheer de voorzitter,
mevrouw de minister, dames en he-
ren, sedert vorige week maandag
wordt er in de bijzondere jeugdzorg
en in de gehandicaptensector ge-
staakt. Naast personeelsuitbreiding
eisen de actievoerders meer loon. Nu
de staking scherpere vormen begint
aan te nemen, wordt het moeilijker
de minimumbezetting te garanderen.
In een sector waar 24 uur permanen-
ties verzekerd moeten worden, rijst
het probleem van aanwezigheden en
toegang tot de instelling drie maal
per dag. Ik denk dat deze toestand
niet te lang mag aanslepen, willen ge-
handicapten en jongeren uit de bij-
zondere jeugdzorg daar niet het
slachtoffer van worden.

Uiteraard kunnen wij ons in dit debat
slechts tot één van de drie partners
richten, namelijk tot de minister, ver-
tegenwoordiger van de subsidiërende
overheid. Om een eerlijk debat te
krijgen, zouden we ook andere part-
ners, namelijk de vakbonden en de
werkgevers erbij moeten betrekken.
Dit debat met slechts één aanwezige
partij, kan dus maar een half debat
worden genoemd.

Via de pers vernemen wij dat wat de
opvoeders van Kind en Gezin be-
treft, een belangrijk initiatief door de
minister werd genomen. Voor het
overige lijkt de situatie muurvast te
zitten. In het kader van een monde-
linge vraag kan ik daar nu niet uitge-
breid op ingaan, gelukkig heeft me-
vrouw Vogels dat al gedaan. Toch wil
ik er even op wijzen dat in de media
te veel wordt veralgemeend. We
moeten een duidelijk onderscheid
moeten maken tussen de drie secto-
ren die momenteel bij het probleem
betrokken zijn, namelijk Kind en Ge-
zin, de bijzondere jeugdbijstand en
de gehandicaptenzorg. Velen hebben
een substantiële loonsverhoging ge-
kregen, een terechte inhaalbeweging
waarmee wij het zeker eens zijn.

Dit heeft voor gevolg gehad dat de
afstand tussen heel wat beroepscate-
gorieën is verkleind, maar de verge-
lijking met gelij kaardige beroeps-
groepen wordt echter nog steeds ge-
maakt en de streefbarema’s zij niet
vergeten,
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In de gehandicaptensector wordt de
onrust nog aangescherpt door het feit
dat het Vlaamse Fonds zijn kinder-
ziekten nog niet is ontgroeid. Er be-
staat nog altijd een onduidelijke grij-
ze zone. De onzekerheid omtrent de
inschrijvingsprocedure voor gehandi-
capten wakkert het wantrouwen aan
en er bestaat nog veel onzekerheid
over tewerkstelling. Voor de gehan-
dicaptenzorg ziet de toekomst er nog
altijd niet rooskleurig uit. Werkne-
mers en werkgevers voelen er zich
nog onzeker. De minister verklaarde
bij haar aantreden dat de achterstal-
len zouden worden weggewerkt. Het
wegwerken van de achterstallen was
aan voorwaarden gebonden, ik meen
dat die voorwaarden in vele instellin-
gen zijn nagekomen, maar de sector
weet op het ogenblik nog niet of deze
achterstallen inderdaad zullen wor-
den uitbetaald.

De personeelsstop afkondigd in 1983
lijkt mij moeilijk houdbaar voor vele
sectoren, ook voor de gehandicap-
tensector. Een zekere nuancering
lijkt mij hier op zijn minst gewenst.

De onrust wordt ook nog in stand
gehouden door het feit dat een ver-
schuiving van de gehandicaptenzorg
naar de psychiatrie in het vooruit-
zicht wordt gesteld waardoor verwor-
venheden in het gedrang komen.

Los van de onderhandelingen rond
loonsverhoging en nieuwe aanwer-
vingen, heerst ook onrust in de bij-
zondere jeugdzorg omwille van uw
ontwerpbesluit inzake een nieuwe
wijziging in deze sector. Sommigen
vrezen ook hier - misschien ten on-
rechte - een verlies van banen. Ik
zal hier nu niet verder op ingaan om-
dat de precieze overlegprocedure nog
niet vastligt. Dit overleg moet plaats-
vinden met alle betrokkenen. Me-
vrouw de minister, dit overleg is niet
alleen uw verantwoordelijkheid. Het
is evenzeer de verantwoordelijkheid
van de erkenningscommissie en van
haar deelnemers.

Het is niet mijn bedoeling om alle
elementen aan te halen die bijdragen
tot deze sfeer van onrust. U heeft in
de Vlaamse Raad reeds duidelijke

standpunten ingenomen. Zo heeft u
onder meer gezegd dat de grijze zone
voorbij is.

Nu moet u inspanningen doen om
onrust in de sector weg te nemen

de

Ondertussen heeft de werkgelegen-
heidsconferentie plaatsgevonden. In
dit kader wil ik nog enkele bijkomen-
de vragen stellen.

Hoe verlopen de besprekingen met
de betrokken partijen ? Via de pers
vernemen wij dat de standpunten
zich lijken te verstrakken. Graag zou
ik het antwoord rechtstreeks van de
minister vernemen.

Wat houden uw voorstellen in ?

Welke voorstellen werden op de
werkgelegenheidsconferentie voor-
gelegd en welke voorstellen werden
weerhouden ?

Op welke wijze wordt beantwoord
aan de correct verwoorde noden in
de welzijnssector ?

Op welke wijze wordt rekening ge-
houden met de talrijke nepstatuten
die in deze sector nog altijd bestaan
en die het tekort aan personeel ten
gevolge van de personeelsstop een
tijd hebben verdoezeld.

In het kader van de tewerkstellings-
conferentie kan een omzetting van
deze nepstatuten in vaste contracten
een grotere zekerheid bieden.

De voorzitter : De heer Van Vaeren-
bergh heeft het woord.

De heer E. Van Vaerenbergh (up de
tribune) : Mijnheer de voorzitter,
mevrouw de minister, mijnheer de
minister-president, collega’s, ik zal
niets toevoegen aan wat de vorige
sprekers hebben gezegd over de ver-
houding tussen de subsidiërende
overheid en de personeelsleden.

Samen met mevrouw Merckx wil ik
de aandacht vestigen op enkele ele-
menten die het debat kunnen verrui-
men. Bij de eerste stakingsgolf werd
een halt toegeroepen aan de uitbrei-
dingsdrift van de sector. Er vond een
heroriëntering plaats door een betere
subsidiëring van het personeel, wat
beperkingen tot gevolg had inzake
nieuwe erkenningen.

Ik wijs op het probleem van de kost-
prijs, dat eveneens door mevrouw
Merckx en door de heer Van Rom-
puy werd aangehaald.

Een tweede belangrijk probleem ligt
bij het personeel en dan meer speci-
fiek bij de kwalificaties ervan. Op
een zeker ogenblik moeten wij vast-
leggen welke kwalificaties voor welke
jobs in deze sector worden vereist.
Daarbij rijst de vraag of bepaalde
jobs niet door lager gekwalificeerd
personeel kunnen worden uitge-
voerd.

Een derde probleem stelt zich in ver-
band met de loonmassa en de kosten
die een gehandicapte met zich
brengt. Hier vestigen wij ook de aan-
dacht op het probleem van de laattij-
dige betalingen.

Uiteindelijk beland ik dan bij het on-
derwerp dat ook de twee vorige spre-
kers aanhaalden, namelijk het grote
aandeel van particuliere initiatieven
in deze sector. Velen merkten de
problemen op en stichtten V.Z.W.?
om de nood te lenigen. Dit vereist
een enorme hoeveelheid vrijwilligers-
werk. Plots zien die mensen dan dat
zij vechten tegen de bierkaai. Daar
gaat het hem nu net om. Naast de
problemen van de werknemers, moe-
ten wij ook het probleem van de in-
richtende machten erkennen, van al
de vrijwilligers die zich hebben inge-
zet. Zij vragen zich op het einde van
het jaar af hoe zij de eindjes aan el-
kaar kunnen knopen. Zij dienen dan
allerlei initiatieven, zoals tombola’s,
op het getouw te zetten, wat na een
tijdje toch op de zenuwen werkt.
Daarom vraag ik om aandacht voor
die inrichtende machten, om er voor
te zorgen dat het particuliere initia-
tief en de inzet van die vrijwilligers
kan blijven bestaan en opdat mensen
zouden durven toetreden tot de ra-
den van beheer. Daar kunnen zij dan
in de toekomst verantwoordelijkhe-
den dragen en er voor zorgen dat de
mensen aan het werk kunnen blijven.
In de eerste plaats echter zien zij er
dan op toe dat de gehandicapten kun-
nen worden geholpen. (Appkms)

De voorzitter : De minister heeft het
woord.
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Minister W. Demeester - De Meyer
(op de tribune) : Mijnheer de voorzit-
ter, mijnheer de minister-president,
geachte collega’s, in tegenstelling tot
wat sommigen beweren, wil ik eerst
even zeggen dat ik een bijzondere
waardering voel voor zeker 98 per-
cent van de mensen die in de opvoe-
derssector en in de tehuizen werk-
zaam zijn. Mijnheer Van Vaeren-
bergh, ik behoor tot die groep vrijwil-
ligers die 25 jaar geleden dit soort
instellingen in het leven hebben ge-
roepen. Wanneer ik het over deze
sector heb, is dat dus nog altijd met
diezelfde bekommernis en waarde-
ring. Sommigen beweren dat dit niet
het geval is. Iedereen heeft het recht
voor zijn eisen en wensen op te ko-
men. Ik vind het echter bijzonder
jammer dat tijdens betogingen ook
agitatoren aanwezig zijn, die naar
mijn weten niet in de sector thuisho-
ren. Vandaag nog hebben zij de deu-
ren van het gebouw waar mijn kabi-
net is gevestigd met grote balken in-
gebeukt. De sector verdient dit soort
slechte publiciteit niet. Na ondervra-
ging van de rijkswacht bleek dat er
wel degelijk zekere infiltraties waren.
Ik betreur dit ten zeerste. Opvoeders
zouden hun eisen nooit op deze ma-
nier afdwingen.

Ik wil even de aandacht vestigen op
een aantal veranderingen die in de
loop van de jaren in deze sector heb-
ben plaatsgegrepen . Gedurende de
laatste 25 jaar is de begeleiding van
kinderen in tehuizen geëvolueerd
naar een begeleiding van volwasse-
nen. Kinderen kunnen vandaag ge-
lukkig in het gezin worden begeleid.
Zij hoeven minder en minder, tenzij
de draagkracht van het gezin niet
groot genoeg is, in internaten of in
medisch -pedagogische instituten te
worden opgevoed omdat ook het on-
derwijs een zeer grote dienst bewijst.

Mevrouw Merckx heeft eigenlijk ver-
wezen, maar dan in omgekeerde zin,
naar het feit dat er heel wat minder
psychiatrische patiënten zijn dan
vroeger omdat de mentaal gehandi-
capten nu in tehuizen worden onder-
gebracht. Haar vrees dat wij terug in
omgekeerde zin zullen evolueren,
mocht er niet genoeg ruimte zijn, is
terecht. Dat kan natuurlijk niet.
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De actuele interpellatie van mevrouw M. Vogels (AGA LE V) en de toegevoegde
actuele vraag van mevrouw T. Merckx-Van Goey (CVP) tot minister W. Demees-
ter-De Meyer (CVP), in gesprek met haar fractiegenoten L. Goutry en T. Merckx-
Van Goey, groeiden uit tot een debat over de aanhoudende acties van de opvoeders
in de welzijnssector

Een derde belangrijke verschuiving
in de sector van de gehandicapten is
dat er een evolutie is van volwassen
gehandicapten naar bejaarde gehan-
dicapten. De gehandicapten worden
ingevolge het feit dat zij langer thuis
blijven , dat zij goed worden begeleid
en dat zij een goede verzorging krij-
gen ouder. Een nieuwe uitdaging
voor de overheid is dat men zal moe-
ten evolueren van tehuizen voor vol-
wassen gehandicapten naar tehuizen
voor bejaarde gehandicapten. Er
moeten kleine tehuizen worden op-
gericht waar 6 tot 8 bejaarde gehan-
dicapten kunnen samenleven. 25 jaar
geleden waren er in België geen mon-
golen van 65 jaar of ouder. In Zwe-
den en in Denemarken waren die er
al wel omdat hun verzorging daar al
een heel stuk verder stond. Nu zijn
er in België ook. Zij voelen zich
goed. Door een betere medische en
ook pedagogische begeleiding wor-
den zij ouder. Dat doet nieuwe uitda-
gingen rijzen.

Een vierde belangrijk element is dat
men van een institutionalisering te-
rug is geëvolueerd naar een desinsti-
tutionalisering. Met andere woorden,

Acties van opvoeders

dat het begeleiden in instellingen is
overgeheveld naar het begeleiden in
tehuizen en thuis. Er zijn allerlei
nieuwe vormen van begeleiding ont-
staan.

Een laatste belangrijk element is de
verandering van de kwalificatie van
het personeel. Vroeger had 70 per-
cent van de personeelsleden die de
gehandicapten begeleidden een ni-
veau 3, terwijl nu 70 percent een ni-
veau 1 heeft. Dit is niet alleen te dan-
ken aan de opleiding in de scholen
maar ook aan de opleiding in de
VLOD , de Vormingsleergangen voor
Opvoeders in Dienstverband. Men-
sen van niveau 3 kunnen daar naar
een niveau 1 evolueren mits een op-
leiding tijdens de werkuren. Dat zijn
enorme veranderingen die met zich
hebben meegebracht dat de zorg ook
duurder is geworden.

Deze veranderingen hebben enorm
veel invloed gehad op de kwaliteit
van de zorg ten aanzien van de ge-
handicapten binnen de instellingen.
Zij die 25 jaar geleden als vrijwilliger
dergelijke instellingen hebben opge-
richt en zich daarvoor hebben inge-
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zet, weten dat de subsidiëring toen
ongeveer 70 tot 80 percent van de
kosten dekte. Met een goed manage-
ment is vandaag 100 percent van de
kosten gedekt, met inbegrip van af-
schrijvingen, huur en volledige subsi-
diring. Er is dus een enorme evolutie.
Als er hier en daar nog acties gebeu-
ren dan is dat omdat men nog een
meerwaarde aan die instellingen wil
geven.

Er stelde zich nog een probleem en
daarmee pik ik in op de vraag die
mevrouw Merckx-Van Goey heeft
gesteld. De uitbetalingen gebeurden
immers niet snel genoeg en de afre-
kening van de dagprijzen kwam met
een enorme vertraging tot stand. De
sector heeft kunnen vaststellen dat
daar het laatste jaar veel verbetering
is ontstaan. Wij trachten de voor-
schotten op te trekken en de uitbeta-
ling sneller te laten geschieden. De
eerste gelden voor de achterstallen
van de vorige jaren zijn vrijgemaakt
en worden op dit ogenblik uitbetaald.
Dit alles wordt gekoppeld aan maat-
regelen die een efficiëntie van de sec-
tor mogelijk moeten maken. Voor
het jaar 1991 is men volop bezig de
uitbetalingen te verrichten van de 2
miljard frank achterstallen. De op-
dracht is in elk geval gegeven, na een
beslissing van de regering vorige
week, om daarvoor 350 miljoen frank
vrij te maken. Voor de tweede schijf
die noodzakelijk is, zullen nog een
aantal maatregelen moeten worden
geformuleerd.

Vandaag hebben we een aantal acties
gezien van het personeel. Wij hebben
een voorstel geformuleerd nadat de
vakbonden een aantal eisen op pa-
pier hebben gezet. Dit voorstel be-
staat uit vier punten. Ten eerste, de
creatie van 350 nieuwe banen in de
gehandicaptensector in het kader van
het tewerkstellingsplan. Ik ben mij
ervan bewust dat dit niet enorm veel
is, maar het is een belangrijke stap.
Deze 350 banen moeten in eerste in-
stantie ook een uitbreiding van het
aantal plaatsen mogelijk maken, en
in tweede instantie ook de kwaliteit
van de zorg verbeteren. Deze banen,
die deel uitmaken van een plan van
700 banen in de welzijnssector, zijn

het enige recurrente onderdeel van
heel het tewerkstellingsplan. Met an-
dere woorden, deze 700 miljoen
frank leveren vandaag 700 banen op
en in het jaar 1996 zal dit ook nog
het geval zijn. Voor alle andere on-
derdelen van het tewerkstellingsplan
is dit niet het geval.

Mevrouw Vogels heeft de vraag ge-
steld hoe dit nu gaat gebeuren en of
dit de kwaliteit niet zal benadelen ?
U weet dat mevrouw Detiège heeft
gepland dat laaggeschoolde jongeren
een kans moeten krijgen.

Deze sector biedt daartoe de moge-
lijkheden. Het mag u niet onbekend
zijn dat in deze sector heel veel men-
sen, dankzij de cursussen die zij heb-
ben kunnen volgen, van klasse III
naar klasse 1 geëvolueerd zijn. Wij
worden op dit ogenblik met een enor-
me jeugdwerkloosheid geconfron-
teerd. Is het niet goed dat er een
instroom van jongeren gepland
wordt, die in 1996 zal resulteren in
700 effectieve banen die kwaliteitsvol
en recurrent in deze sector gegaran-
deerd kunnen worden ? Ik zie werke-
lijk niet in wat er aan deze maatregel
verkeerd is en ik zie evenmin in waar-
om de kwaliteit van deze sector hier-
door zou afnemen. Ik ben ervan
overtuigd dat men vandaag onvol-
doende opvoeders kan vinden die
over de vereiste kwalificaties be-
schikken om in klasse 1 tewerkgesteld
te worden.

Een tweede onderdeel van mijn voor-
stel aan de vakbonden heeft tot doel
alle IBF-statuten, in de gehandicap-
tensector goed voor 700 ambten, in
de mate van het mogelijke en in over-
leg met de federale overheid, om te
zetten in reguliere banen. Dit bete-
kent dat de wervingsstop voor een
deel wordt opgeheven.

Een derde maatregel wil de achter-
stand in de barema’s van hen die te-
werkgesteld zijn in instellingen van
Kind en Gezin, geleidelijk wegwer-
ken. Deze instellingen werken nog
steeds volgens een forfaitair systeem.
Dit systeem bestond 25 jaar geleden
in de bijzondere jeugdzorg en in de
gehandicaptenzorg. De achterstand
van de barema’s zal stapsgewijze
moeten ingelopen worden omdat de-

ze sector ook moet onderworpen
worden aan een aantal reglementen
die noodzakelijk zijn om de volledige
betaling van de lonen te kunnen uit-
voeren. Een verhoging van de midde-
len zal aanleiding geven tot een ver-
hoging van de lonen in die sector.

Het vierde en laatste element uit het
voorstel wil, naar aanleiding van de
jaarlijkse bepaling van de enveloppes
die de Vlaamse regering aan de wel-
zijnssector kan toekennen, ook de
programmatie 1994-1995 invullen.

De vakbonden gaan niet akkoord
met de voorstellen maar erkennen
niettemin een aantal positieve pun-
ten. Zij verklaarden tevens dat de
voorstellen nog een paar onduidelijk-
heden inhouden. Ik kan hiermee ak-
koord gaan vermits de enveloppe
voor 1994 en 1995 nog moet ingevuld
worden. Zodra de Vlaamse regering
hiertoe in staat is, moet het mogelijk
zijn om gesprekken te voeren met de
vakbonden om uit maken welke hun
keuzes voor hun eigen barema’s zijn.

Ik kom nu tot het punt dat mevrouw
Vogels heeft aangehaald. Men ver-
trekt natuurlijk van het streefbarema
- en ik heb nooit iets anders be-
weerd - waarover een technische
commissie zich heeft gebogen, waar-
over gesprekken werden gevoerd,
maar waaromtrent bij de afronding -
en collega Lenssens heeft dat ook
duidelijk bevestigd - nooit een ak-
koord werd gesloten. Daarover be-
staat geen enkel meningsverschil. U
heeft daarstraks gesproken over een
mondeling, als het ware een moreel
engagement. U heeft ook niet ge-
sproken over een effectief engage-
ment. Mijns inziens is het een juiste
benadering de enveloppes voor 1994
en voor 1995 vast te leggen en daarna
te bekijken over welke elementen
moet worden genegotieerd.

Het is iedereen bekend dat binnen
de sector de verscheidenheid van de
barema’s groot is, te beginnen bij het
onderhoudspersoneel, over de op-
voeders tot en met de licentiaten en
de directies ; zij zijn niet te vergelij-
ken en door te trekken naar andere
sectoren.

Wanneer er sprake is van het streef-
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barema, spreekt men altijd van die
ene opvoeder klasse 1 die men linkt.
Ik heb trouwens gelezen dat één van
de vakbondsdelegués heeft verklaard
binnen de sector een eigen barema
te willen ontwikkelen. Wij hebben dit
een vorm van welzijnsbarema ge-
noemd, een eigen barema dat niet
aan een of andere sector moet zijn
gelinkt. Ik meen dat zulks een rede-
lijk voorstel is waarover kan worden
onderhandeld. Ik voeg er wel aan toe
dat de budgettaire beperkingen zeer
groot zijn. Men moet geen beloften
doen die ik of iemand anders niet
kunnen waarmaken.

Mevrouw Vogels, in deze sector wor-
den effectief investeringen gedaan.
Principiële akkoorden voor een be-
drag van 3,5 miljard frank liggen ter
tafel. Men moet ook willen toegeven
dat sommige mensen kost wat kost
initiatieven willen nemen, of het
noodzakelijk is of niet. Ik kan deze
principiële akkoorden niet invullen
omdat daarvoor een budget bestaat
ten bedrage van 320 miljoen frank
per jaar.

Om zoveel mogelijk aan de eisen te-
gemoet te komen, heb ik tijdens de
tewerkstellingsconferentie gevochten
om 650 miljoen frank extra te beko-
men om zowel in 1994 als in 1995 een
impuls te kunnen geven om aan be-
paalde noden te kunnen tegemoetko-
men. Ik denk - maar ik durf het
bijna niet meer zeggen - dat ik on-
geveer weet wat er leeft. Ik weet ook
dat de 4.000 zogenaamde tekorten
aan arbeidsplaatsen tegen het jaar
2000, vooropgesteld door het HIVA,
zijn gebaseerd op vragen die door
alle sectoren zijn gesteld. Alleen in
de provincie Antwerpen bestaat een
centrale commissie die dergelijke
vragen registreert.

U weet ook zeer goed dat ouders die
ongerust zijn over de toekomst van
hun kind, het soms op vijf plaatsen
tegelijk laten inschrijven. Een be-
hoefte van 4.000 arbeidsplaatsen, zo-
als hierboven vermeld, is niet meet-
baar. Dat er misschien meer nodig
zijn dan 200 of 500, daarmee ben ik
het eens. Wetenschappelijke studies
moeten echter permanent aan de rea-

liteit worden getoetst. Uit ervaring
weet ik bijvoorbeeld, naar aanleiding
van het uitvoeren van een paar steek-
proeven, dat wanneer bijvoorbeeld
ten gevolge van een overlijden in een
instelling een plaats vrij komt, men
aan zeven, acht of nog meer betrok-
kenen de vraag mag stellen om in de
instelling te worden opgenomen, en
dat de keuze door de ouders nog niet
wordt gemaakt of intussen reeds voor
een andere instelling werd gemaakt.

De wachtlijsten zijn geen voorbeeld.
Het aantal van 4.000 geeft geen cor-
rect beeld van de realiteit, zeker niet
als men rekening houdt met de ten-
dens dat jonge gehandicapten tussen
de 25 en 40 jaar langer in het eigen
thuismilieu willen worden begeleid
zodat ze daar een eigen ontwikkeling
kennen.

Er moeten in samenspraak met de
sector politieke prioriteiten worden
vastgelegd. Uit deze prioriteiten zal
er een keuze moeten worden ge-
maakt, niet alleen in vergelijking met
andere sectoren, maar ook binnenin
de sector.

In verband met de tewerkstellings-
conferentie en de voorstellen die ik
heb geformuleerd, heb ik reeds een
groot aantal vragen beantwoord. Ik
wil er nog aan toevoegen dat mana-
gement in de sector een belangrijke
factor is. In een artikel verklaarde
een vakbondsafgevaardigde dat ik
gelijk had wanneer ik zei dat de onte-
vredenheid in het ene tehuis anders
is dan in het andere tehuis. De onte-
vredenheid heeft veel te maken met
het management in de sector. Ook in
het verleden zijn er fouten gemaakt
omdat het management in de sector
in handen was van mensen die daar
niet de nodige opleiding voor hadden
gekregen. Veel organisatorische ma-
teries, keuzen voor de juiste arbeids-
reglementering, voor de wijze waar-
op een instelling wordt opgebouwd,
bepalen sterk de tevredenheid die
nog bij veel opvoeders aanwezig is.
Het is niet omdat 2.000 tot 3.000 op-
voeders in Brussel betogen dat deze
mensen niet effectief vreugde aan
hun werk beleven. Ik wil benadruk-
ken dat de opvoeders inderdaad niet
werken om in het hiernamaals te
worden betaald. Ze moeten vandaag

worden betaald. De jongste vier jaar
werd er door een verhoging van 25
percent tegemoetgekomen aan de te-
korten en de noden in de sector.

Mevrouw Merckx, de Vlaamse Raad
heeft het decreet op het Vlaams
Fonds gestemd. Het Vlaamse parle-
ment heeft gekozen voor een para-re-
gionale instelling. Ik zal u niet verhe-
len dat ik persoonlijk liever had ge-
had dat deze dienst in handen bleef
van de administratie. Eens een keuze
gemaakt, aanvaard ik deze ook.
Daarom werk ik zeer actief mee om
dit Vlaams Fonds, dat nog een aantal
kinderziekten vertoont, volwassen te
laten worden. Er moeten nog enkele
problemen worden opgelost. De op-
voeders noch de gasten mogen het
slachtoffer worden van deze proble-
men. Ik wens geen resultaatverbinte-
nis aan te gaan - ik zou u immers
moeten vragen of u het huidige de-
creet wenst te wijzigen - maar in-
dien u meent dat op dit ogenblik de
beoordeling van wie wel of niet ge-
handicapt is niet behoorlijk functio-
neert, dan weet u dat het initiatief bij
de Raad ligt.

Mevrouw T. Merckx-Van Goey : In-
dien noodzakelijk, moet het decreet
worden gewijzigd !

Minister W. Demeester-De Meyer :
Er werd me zopas meegedeeld dat de
beroepscommissie de stelling van een
aantal provinciale evaluatiecommis-
sies op basis van het decreet bevestigt
en dat de stelling van een aantal aan-
vragen om ingeschreven te worden in
het Vlaams Fonds, volgens de be-
roepscommissie op basis van het de-
creet blijft gehandhaafd. Of dit voor
de gehandicapten een correcte keuze
is of niet, kan ik vandaag niet beoor-
delen. Ik heb ter zake een onderzoek
ingesteld. De resultaten ervan zullen,
getoetst aan datgene wat in de sector
en in de instellingen leeft, eind juni
1993 bekend zijn.

Ik denk dat het de taak van het par-
lement is om de keuze te maken of
het decreet al dan niet moet worden
aangepast. Om geen misverstanden
te laten bestaan, wil ik eraan toevoe-
gen dat noch de gehandicapten noch
het personeel tot en met eind augus-
tus van dit jaar hiervan hinder zullen
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ondervinden. Wij zijn van oordeel
dat iemand die in een school is inge-
schreven voor het einde van het
schooljaar niet kan worden gedwon-
gen om een andere school te kiezen.
Als dit schooljaar voorbij is, zal het
parlement deze keuze moeten ma-
ken, uiteraard in overleg met de
Vlaamse regering.

Met betrekking tot de bijzondere
jeugdzorg spreekt mevrouw Vogels
over voortdurende wijzigingen in de
voorstellen. Dit is de geëigende pro-
cedure van een erkenningscommis-
sie. Er wordt een ontwerp voorbereid
door de administratie dat wordt voor-
gelegd aan de minister die het aan de
erkenningscommissie bezorgt. In de
erkenningscommissie zijn alle delen
van de sector vertegenwoordigd, zo-
wel werknemers als werkgevers en
adviseurs. Iedereen kan dan zijn
beoordeling geven. Het is normaal
dat er intussen op basis van een eer-
ste verslag van de erkenningscommis-
sie wijzigingen aan de tekst worden
aangebracht. Er worden immers al-
tijd vragen geformuleerd waarmee
we rekening moeten houden. Ik kan
mij best voorstellen dat zoals u zegt
zelfs een werkgeversorganisatie het
niet helemaal eens is met het ontwerp
dat nu aan de orde is. De dag dat er
keuzes moeten worden gemaakt en
dat er limieten aan de budgetten wor-
den gesteld, zal ook de werkgevers-
sector het beste uit het ontwerp moe-
ten kiezen. Wat de bijzondere jeugd-
zorg betreft, weet ik waar de proble-
men liggen en ik zal dat aan de hand
van cijfers illustreren. Het ontwerp
dat nu voorligt en dat volgende week
bij het bespreken van de beleidsnota
aan de orde zal komen, vormt een
evenwicht tussen wat belangrijk is
voor het kind, voor het personeel en
voor de werkgever.

Mijnheer de voorzitter, om af te ron-
den wil ik erop wijzen dat dit een
bijzonder delicate sector is. Er wor-
den immers kinderen begeleid en vol-
wassenen die altijd een kinderlijk ele-
ment blijven behouden. Er is heel
veel emotie mee gemoeid omdat elke
ouder, zus of broer steeds emotioneel
betrokken blijft bij de persoon zelf,
hoe oud die ook wordt. Het is funda-

menteel dat het parlement de verant-
woordelijkheid neemt om ten over-
staan van 2.000 opvoeders te durven
opkomen voor het belang van het
kind. Mevrouw Vogels, mijnheer
Landuyt, het volstaat niet om een
aantal demagogische uitspraken te
doen.

‘De voorzitter : Mevrouw Vogels
heeft het woord.

Mevrouw M. Vogels : Mijnheer de
voorzitter, het laatste wat de minister
zei, begrijp ik niet goed. Ik zal dus
misschien best niet spreken over de
demagogie rond 2002.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Ik hoef van u geen lessen te krij-
gen.

Mevrouw M. Vogels : Nee, maar ik
hoef van u ook geen lessen te krijgen.
De waarheid kwetst natuurlijk.

Ik zou nog snel op twee punten willen
reageren. De minister heeft het ge-
had over de arbeidsvreugde van de
opvoeder. Dat is natuurlijk nog
moeilijker meetbaar dan het aantal
plaatsen. Maar uit mijn persoonlijke
ervaring in contacten met de sector
blijkt dat de arbeidsvreugde nauw sa-
menhangt met de schaal van de in-
stelling waarin de mensen werken. Ik
heb de indruk dat de arbeidsvreugde
groter is in kleinschalige instellingen.
Dan komen we bij het moeilijke hu-
welijk tussen de efficiëntie van het
management en de schaal van de in-
stelling. Daarover gaat het hele debat
binnen de welzijnssector. Ik hoop dat
we daar later nog eens grondig op
terug kunnen komen, want dit is voor
mij niet zo evident. Ik het de indruk
dat uw beleid reeds ingesteld is op
een schaalvergroting voor verschil-
lende instellingen, wat positief kan
zijn als men de autonomie kan be-
houden.

Mevrouw de minister, die schaalver-
groting - daarmee kom ik tot mijn
tweede opmerking - is een absolute
voorwaarde opdat uw scenario waar-
bij mensen uit de Weer-werkprojec-
ten doorstromen naar deze sector zou
lukken, precies omdat zij in grote in-
stellingen kunnen rekenen op een
uitgebreide opvang.

Mevrouw de minister, u hebt mij niet
helemaal overtuigd. Ik ken een
beetje de Weer-werkpopulatie en
weet dat langdurige en ook jongere
werklozen in dat kader een jaar in
sociale werkplaatsen tewerkgesteld
worden waar zij arbeidsattitudes aan-
leren en ondermeer meewerken aan
recyclageprojecten, wat ook tijdens
de rondetafelconferentie  duidelijk
werd vooruitgeschoven. Ik zie de
personen die bijvoorbeeld in de
Kringloopwinkel in Antwerpen ar-
beidsattitudes worden aangeleerd,
niet doorstromen naar de welzijns-
sector. Hoewel binnen de welzijns-
sector werknemers van niveaus Al,
A2 en A3 - ik ken er velen die de
VLOD hebben gevolgd - aan het
werk kunnen, moet men toch ten-
minste vrede met zichzelf hebben om
met mensen te werken. De proble-
matiek van heel veel Weer-werkklan-
ten is zo complex dat het bijna onmo-
gelijk is om hen te laten doorstromen
naar sectoren als de bijzondere
jeugd- en gehandicaptenzorg waar zij
mensen moeten begeleiden.

Minister W. Demeester-De Meyer :
Mevrouw Vogels, het plan is niet zo-
zeer bedoeld voor de langdurige
werklozen uit de Weer-werkactie zo-
als u ze beschrijft. Het is eerder een
jongerenbanenplan bestemd voor
jongeren die voor het eerst in de
werkloosheid terechtkomen en die
wij vooral in de welzijnssector zullen
laten starten. Ik herinner eraan dat
de recurrente 700 miljoen frank be-
doeld zijn om vanaf 1996 700 banen
te bekostigen. Nochtans zullen er
ook financiële middelen ten belope
van 500 miljoen frank vanaf het eer-
ste jaar, dus vanaf 1994, worden vrij-
gemaakt om een klein aantal jonge-
ren een kans - die zij niet krijgen
op de arbeidsmarkt - te geven om
in de zachte sector te werken.

Het gaat hier om een verzoenbaar
gegeven. Het is uiteraard mogelijk
om een bepaling dat de kleine instel-
lingen waar men niet de gelegenheid
heeft om de betrokkenen effectief te
begeleiden, geen gebruik kunnen
maken van deze groep, maar wel van
de groep die een regulier ambt zal
vervullen, in het plan in te lassen.
Het moet echter wel kunnen in grote-

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 40
18 maart 1993 Acties van opvoeders 1548



u 

Philips-Hasselt 

net- 

Phi- 

gehandi- 

achter- 

Demeester-De Meyer

re instellingen die wel een opleiding
kunnen geven. Die instellingen kun-
nen zich daartoe overigens engage-
ren.

Mevrouw Vogels, u ziet een verschil
in de tevredenheid van personeelsle-
den van kleinere ten opzichte van die
van grote instellingen. Wanneer ik
spreek over schaalvergroting, dan
heb ik het niet over grootschalig
werken, maar over een iets of wat
efficiënter en rationeler organisato-
risch functioneren. Met andere woor-
den, het administratieve werk kan
voor meer dan 1 kleinschalige project
centraal worden verricht, wat ik net-
werkvorming noem. Dat is een idee
waarvan de administratie reeds lang
voorstander was en waarvoor ik
steeds heb gepleit. Die samenwer-
kingsverbanden hebben niets te ma-
ken met het kleinschalig werken,
maar wel met efficiëntie en rationali-
satie van de sector.

Mevrouw M. Vogels : Ik hoop dan
wel dat het niets te maken heeft met
verzuiling in plaats van ontzuiling,
maar dat is weer een heel ander de-
bat.

Ten slotte bedank ik de minister voor
haar uitgebreid antwoord. Ik heb be-
grepen dat ook van haar kant de deur
niet dicht is en dat er verder gesprek-
ken zullen worden gevoerd. Ik hoop
dat die in de beste omstandigheden
kunnen verlopen zodat het probleem
zo vlug mogelijk wordt opgelost.

De voorzitter : Mevrouw Merckx-
Van Goey heeft het woord.

Mevrouw T. Merckx-Van Goey :
Mijnheer de voorzitter, dank zij het
uitgebreide antwoord van de minister
en de discussie die wij hier konden
voeren, moet het mogelijk zijn om
bepaalde wrevels in de sector weg te
nemen. Uiteraard moet het debat in
de bevoegde commissie worden
voortgezet omdat de vele facetten
van het welzijnbeleid, inzonderheid
wat de bijzondere jeugd- en gehandi-
captenzorg betreft, nog moeten wor-
den uitgediept.

Ik neem er nota van dat recent de
opdracht werd gegeven om de achter-
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stallen te betalen en verder ook dat
er blijvende jobs bijkomen. Mevrouw
de minister, omwille van de verstaan-
baarheid verkies ik de term blijvend
boven de term recurrent. Wanneer u
een inspanning doet om lager ge-
schoolden in de sector een definitieve
job aan te bieden, zal u ook in een
begeleiding door hoger geschoolden
moeten voorzien. Dat is een aanvul-
lende, maar noodzakelijke maatregel
voor het verstrekken van kwaliteits-
zorgen.

Door de omzetting van IBF-contrac-
ten in vaste banen wordt een aanvang
gemaakt met de opheffing van de
personeelsstop. Onze fractie juicht
dat toe.

Mevrouw de minister, u hebt gezegd
dat bij de toekenning van de jaarlijk-
se enveloppe ook de programmatie
zou worden ingevuld. Kan u reeds
zeggen welke de omvang van deze
enveloppe zal zijn ?

Tenslotte neem ik akte van de op-
dracht die voor de commissie is weg-
gelegd bij de evaluatie van het de-
creet op het Vlaams Fonds van zodra
de resultaten van de door u bestelde
studie bekend zijn.

Ik hoop alleszins dat wanneer een de-
finitieve regeling voor het verlonings-
probleem is gevonden, de verzor-
gingssector ons minder zorgen zal ba-
ren. Deze regeling moet verder strek-
ken dan de termijn van één jaar.

De voorzitter : Minister Demeester-
De Meyer heeft het woord.

Minister W. Demeester-De Meyer :
Mevrouw Merckx, het spreekt voor
zich dat wanneer ik een rapport krijg
dat antwoorden bevat op vragen die
u heeft gesteld, dat onmiddellijk aan
de leden van de commissie en, zo
nodig, aan het hele Vlaamse parle-
ment wordt bezorgd.

De omvang van de enveloppe is nog
niet gekend. De Vlaamse regering
moet het bedrag nog bepalen, reke-
ning houdend met de beperkte bud-
gettaire middelen waarover we be-
schikken.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Acties van opvoeders
Overheidssteun aan Philips-Hasselt

Actuele interpellatie van de heer E.
Schuermans tot de heer L. Van den
Brande, minister-president van de
Vlaamse regering, Vlaams minister
van Economie, KMO, Wetenschaps-
beleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over de afvloeiingsplannen
bij Philips in Hasselt

Toegevoegde actuele vraag van de
heer J. Geysels tot de heer L.Van
den Brande, minister-president van
de Vlaamse regering, Vlaams minis-
ter van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over de Vlaamse over-
heidssteun aan Philip+Hasselt

De voorzitter : Aan de orde zijn de
actuele interpellatie van de heer
Schuermans tot de heer Van den
Brande, minister-president van de
Vlaamse regering, Vlaams minister
van Economie, KMO, Wetenschaps-
beleid, Energie en Externe Betrek-
kingen,  over de afvloeiingsplannen
bij Philips in Hasselt en de daaraan
toegevoegde actuele vraag van de
heer Geysels tot de heer Van den
Brande, minister-president van de
Vlaamse regering, Vlaams minister
van Economie, KMO, Wetenschaps-
beleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over de Vlaamse overheids-
steun aan Philips Hasselt.

De  heer  Schuermans  heef t  he t
woord.

De heer E. Schuermans (op de tribu-
ne) : Mijnheer de voorzitter, mijn-
heer de minister-president, mevrouw
de minister, collega’s, bij voorbaat
mijn verontschuldigingen voor de
bondigheid van mijn betoog. Ik neem
aan dat u dat niet als een gebrek aan
belangstelling voor de thematiek zal
interpreteren. Het kan om andere re-
denen ook zinvol zijn om mijn uiteen-
zetting kort te houden.

Mijnheer de minister-president, de
drastische afvloeïingsplannen bij Phi-
lips treffen ook Vlaanderen. Zo
wordt aangekondigd dat bij Philips-
Hasselt binnen circa twee jaar 800
banen zullen worden geschrapt. Dit
betekent dat van de oorspronkelijk
5.000 werknemers van de jaren ze-
ventig er amper 1.200 zullen overblij-
ven.

Dit komt vanzelfsprekend hard aan
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in een provincie waar hoe dan ook
moet worden geknokt om een be-
langrijk werkloosheidsoverschot weg
te werken. In afwachting dat de on-
derhandelingen op ondernemings-
vlak, die wellicht vandaag plaatsvin-
den, nieuwe elementen opleveren,
kijken wij uit naar de houding van de
Vlaamse regering ter zake.

Zo is door minister Detiège, bij de
bekendmaking van de afvloeiings-
plannen van Philips, gewag gemaakt
van een onderzoek inzake de even-
tuele al dan niet vermeende tewerk-
stellingsengagementen vanwege Phi-
lips, naar aanleiding van renteloze
voorschotten voor bepaalde onder-
zoeksprogramma’s.

Met deze interpellatie wens ik niet in
te gaan op de vraag of het zinvol is
om aan bedrijven tewerkstellingsver-
plichtingen  op te leggen in ruil voor
overheidssteun. Dat is mijns inziens
een ander debat. Toch heb ik enig
onderzoek gedaan naar aanleiding
van de uitspraken van minister Detiè-
ge, voornamelijk inzake het geviseer-
de dossier van het ter beschikking
stellen van ruim 198 miljoen frank als
renteloos voorschot in 1991, wat toch
vrij recent is.

In de voorliggende documenten is er
inderdaad sprake van tewerkstel-

. lingsengagementen en niet enkel van
het behoud van de huidige tewerk-
stelling - wat slaat op 1991 - maar
zelfs tot einde 1993. Het gaat om het
verder uitbouwen van de tewerkstel-
ling bij Philips-Hasselt.

Dit blijkt uit alle documenten van
werkgeverszijde, alsook uit deze die
in dit verband circuleren - en dit is
toch belangrijk - op ondernemings-
vlak als zijnde documenten van de
Vlaamse regering.

Het is dan ook verrassend te moeten
vaststellen dat in de uiteindelijke be-
slissing, in de vorm van een contract
tussen uw voorganger op het econo-
mische departement en Philips, met
geen woord meer gerept wordt over
dit tewerkstellingsengagement. Het
is verrassend omdat in alle vooraf-
gaande documenten in een andere
zin wordt gesproken.

Hoe kan dit worden verklaard ? Wel-
ke denkpiste werd ter zake gevolgd ?
Hoe komt het dat, in tegenstelling tot
heel  wat Vlaamse bedrijven en
KMO’s, die wel degelijk hun engage-
ment op het vlak van méér tewerk-
stelling moeten nakomen en ook de-
gelijk nakomen wanneer het bij voor-
beeld gaat om rentetoelagen en kapi-
taalpremies, het in dit concreet dos-
sier met een multinational niet is ge-
beurd.

Deze interpellatie heeft niet tot doel
een zondebok te zoeken voor het
Philipsdossier. Toch meen ik dat na
de resolute maar jammer genoeg niet
echt waar te maken aankondigingen
van minister Detiège, dit moet wor-
den uitgeklaard.

Uiteraard blijven wij vragende partij
- en dat is de grond van de zaak -
voor de evolutie van het dossier als
zodanig. Wij kijken nu bijna twee we-
ken uit naar de dramatische aankon-
digingen op het vlak van de tewerk-
stelling, naar de mogelijkheden van
de Vlaamse overheid en ook concreet
van u, als minister-president. Welke
zal uw mogelijke aanpak zijn ? Zijn
er pogingen om de ontwikkeling van
zeer geavanceerde technieken en
consumentenprodukten, die bij Phi-
lips-Hasselt tot nu toe plaatsvindt,
alsook de produktie van technolo-
gisch hoogstaande apparaten, in de
toekomst veilig te stellen ? Uiteraard
zijn wij bekommerd om wat er van-
daag op korte termijn gebeurt, als-
ook voor het aantal banen dat ermee
betrokken is. Wij moeten echter ook
verder naar de toekomst kijken en al
peilen naar de mogelijkheden van
een gedeeltelijke Vlaamse veranke-
ring op het vlak van ontwikkeling en
onderzoek van deze hoogtechnologi-
sche materies.

Mijnheer de minister-president, dit
zijn enkele bedenkingen over de hui-
dige stand van het dossier.

De voorzitter : De heer Geysels heeft
het woord voor het stellen van zijn
actuele vraag.

De heer J. Geysels (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, sta mij toe
het dossier van de expansiewetgeving
te situeren en vervolgens een aantal
vragen te stellen aan de minister.

De aanleiding van de discussie over
Philips-Hasselt heeft ook te maken
met het algemene dossier en de pro-
blematiek rond de toepassing van de
verschillende expansiewetten. Ik zal
mij vandaag beperken tot de wetten
van 1959 en 1970, de wet van 1978
inzake de KMO’s laat ik buiten be-
schouwing.

Tussen 1962 en 1978 werd aan grote
bedrijven voor 70 miljard frank steun
verleend. Minister De Batselier dien-
de bij de Vlaamse Raad een docu-
ment in, waarin stond dat hij soms
twijfelde aan de effectieve resultaten
van deze steunverlening. Ook in ver-
schillende boeken van het Rekenhof
staan opmerkingen in verband met
de modaliteiten en problemen met
betrekking tot de uitgekeerde bedra-
gen. Bijvoorbeeld in het kader van
de gewestwaarborg die vooral aan
bedrijven in moeilijkheden wordt uit-
gekeerd, ging er volgens het Reken-
hof 1,4  miljard frank verloren. In een
interpellatie tot minister De Batselier
op 8 maart 1990, heb ik aangetoond
dat een aantal grote bedrijven wel
zeer creatief te werk gingen. Zij be-
hoorden tot groep met een coördina-
tiecentrum en konden gebruik maken
van gunstmaatregelen inzake fiscali-
teit. De kost hiervan aan de schatkist
is bekend. Toch slaagden deze bedrij-
ven erin deze fiscale voordelen de cu-
muleren met maatregelen, rentetoe-
lagen of kapitaalpremies in het kader
van de wetten van 1959 en 1970. Mi-
nister De Batselier stelde toen dat
deze cumulatie onmogelijk moest
worden gemaakt en dat nauwlettend
moest worden toegekeken op de
voorwaarden en de resultaten die
met deze rentetoelagen te maken
hadden.

De actualiteit bewijst hoe gering deze
resultaten soms zijn. Zo ontving De-
lacre in 1982 en 1989 rentetoelagen.
Wij weten allen wat er met Delaize
ondertussen is gebeurd. Ik zou ook
het dossier van DAF hierbij kunnen
betrekken. Nu is er het concrete ge-
val van Philips dat dramatisch is voor
Limburg. Via de pers verneem ik dat
de meningen hierover verschillen. In
de Financieel Economische Tijd lees
ik dat een medewerker van de minis-
ter verklaart dat er geen terugbeta-
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ling zal worden gevraagd, maar in
een andere krant lees ik dan weer dat
een lid van de regering verklaart dat
zij een onderzoek zal instellen.

Zijn er voorwaarden gestipuleerd, en
zo ja, welke, met betrekking tot de
tewerkstelling en andere modalitei-
ten ? In de Financieel Economische
Tijd verklaart één van uw medewer-
kers namelijk, ik citeer : Wij beschik-
ken niet over spijkerharde garanties.
Einde citaat.

Kunt u daarover duidelijkheid ge-
ven ? Als Philips, het betrokken be-
drijf, niet beantwoordt aan deze
voorwaarden - in de veronderstel-
ling dat ze zijn gesteld - is er dan
geen mogelijkheid om het bedrag te-
rug te vorderen ? De wetten van 1959
en 1970 zijn daarover toch zeer con-
creet. Zij bepalen zelfs de modalitei-
ten van deze terugvordering.

De voorzitter : De heer De Mol heeft
het woord.

De heer J. De Mol (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, ik sluit mij
aan bij de interpellaties van de heren
Schuermans en Geysels voor wat be-
treft de vestiging Philips-Dender-
monde, waar zich gelijkaardige pro-
blemen voordoen. Wij hebben een
voorstel van resolutie ingediend en
waren van plan daarvoor de hoog-
dringendheid te vragen, maar een
aantal collega’s die mee hadden on-
dertekend, gaven er de voorkeur aan
daaraan een grondige discussie te be-
steden. Dit belet natuurlijk niet dat
het probleem nu aan bod komt, om-
dat niet alleen de sluiting van Philips
belangrijk is in Dendermonde. De to-
tale economische toestand in Den-
dermonde begint immers te verslech-
teren. In 1990 hadden wij 5.380 uit-
keringsgerechtigden. In 1992 zijn er
dat 6.042. In januari 1992, dat is toch
nog heel recent, is de werkloosheid
in de streek van Dendermonde geste-
gen met 28 percent voor de mannen
en 18 percent voor de vrouwen. In
januari 1993 waren er reeds 6.982
mensen volledig werkloos ; dat is
voor de regio Dendermonde een ab-
soluut dieptepunt. Men kan natuur-
lijk zeggen dat in andere regio’s ge-
lijkaardige cijfers naar voren komen,
maar de sluiting van Philips volgt ei-
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genlijk  op een hele reeks andere slui-
tingen en/of herstructureringen in de
streek zoals Ola Baasrode, Trefil-Ar-
bed, Firma De Pauw, Le Lis Ham-
me, Coulier Hamme, spinnerijen van
Eecken Zele, Technochrom Wette-
ren, enzovoort. De tewerkstelling
daalde in de periode 1988 tot 1992
van f 1.100 naar f: 700 jobs. De nu
voorgestelde herstructurering heeft
betrekking op nogmaals 197 jobs.
Zowel in Philips-Dendermonde als in
Hasselt vraagt men zich af waar dit
naartoe gaat. Zij vragen zich af of het
hier enkel gaat om een voorbode van
volgende afdankingen of dat men de
volledige vestiging, met uitzondering
van een aantal hoogtechnologische
delen, gaat sluiten. Men zal bijvoor-
beeld het laboratorium in Dender-
monde, dat met concrete investe-
ringssteun is opgericht, behouden om
de technologie die daar wordt ont-
wikkeld uit te voeren naar andere
landen.

Mijnheer de minister-president, wan-
neer u, namens de Vlaamse regering,
een onderhoud zal hebben met de
directie van Philips moet dit punt
worden uitgeklaard. De onzekerheid
voor de werknemers is van aard om
garanties te vragen voor de toekomst
en vooral om te weten in welke mate
nieuwe activiteiten in de toekomst in
Dendermonde kunnen ontplooid
worden.

Een tweede punt handelt over het
impulsgebied Dendermonde-sint-
Niklaas.  Er werden daarvoor een
dertigtal projecten ingediend. U hebt
de tekst van de resolutie gekregen.
Vijftien gunstige geadviseerde pro-
jecten liggen al een jaar bij u.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Mijnheer De Mol, ik heb uitvoe-
rig geantwoord op het probleem van
de impulsgebieden. Het Vesoc heeft,
op mijn vraag, de zaken geëvalueerd.
Ik heb willen voortzetten wat collega
De Batselier was begonnen. Ik zal dit
eventueel corrigeren, samen met de
Vlaamse regering, omdat wij een
duurzame werkgelegenheid moeten
creëren. Wat kan in de impulsgebie-
den moet worden gerechtvaardigd
voor andere streken die het ook niet
gemakkelijk hebben en die dit niet
kunnen. Ik ben het met u niet eens
als u zegt dat er een jaar overheen is
gegaan. Dit hangt samen met de
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nieuwe procedure en de streekvizie
die moet worden ontwikkeld. Op ba-
sis daarvan moeten de verschillende
projecten worden getoetst. Ik heb en-
kele weken terug kunnen antwoor-
den dat al de ingediende dossiers een
beslissing hebben gekregen en dat de
laatste dossiers voorliggen om een
beslissing te krijgen.

De heer J. De Mol : Mijnheer de mi-
nister, ik ben er vast van overtuigd-
dat deze projecten kaderen  in de
streekvisie. Ik pleit niet zomaar voor
deze 15 projecten. Er zijn er vermoe-
delijk een paar bij die niet door de
beugel kunnen, maar dat is een ander
verhaal. Ik wil alleen vragen dat men
sneller beslist en dat men een project
goed- of afkeurt. Ik zou ook nog wil-
len vragen de reeds geleverde inspan-
ningen in het kader van het impulsge-
bied voort te zetten. In diezelfde op-
tiek zouden de noodzakelijke subre-
gionale tewerkstellingscommissie
vanuit de regering voldoende steun
moeten krijgen. Men zou de verschil-
lende bevoegde diensten moeten
aanzetten om er op een actieve ma-
nier aan deel te nemen. Dat is niet
altijd een zo voor de hand liggende
kwestie. Ik hoop met dit betoog, en
dat was ook de bedoeling van deze
resolutie, voor de werknemers duide-
lijkheid te krijgen over de toekomst-
plannen van Philips. Wij vragen u
dan ook, mijnheer de minister-presi-
dent, in uw onderhandelingen met
Philips al deze problemen aan te snij-
den. De werknemers willen nu
éénmaal duidelijkheid.

De voorzitter : De heer Olaerts heeft
het woord.

De heer H. Olaerts (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de
minister-president, dames en heren,
de uitzonderlijk slechte toestand in
verband met de werkgelegenheid in
Limburg alsook de problematiek
rond Philips-Hasselt nopen mij ertoe
uw aandacht te vragen. Ik zou bijna
durven stellen dat de werkloosheid in
Limburg werkt. Bovenop het vroege-
re werkloosheidsoverschot groeit na-
melij k nieuwe werkloosheid. Zoals
de n.v. Sylvania in Tienen 100 werk-
nemers laat afvloeien, zo schijnt Phi-
lips-Hasselt 800 nieuwe werklozen te
willen toevoegen aan de al ellenlange
lijst. De wereldwijde Philipsgroep,
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met groot geconsolideerd verlies, ge-
confronteerd met de problemen van
stagnerende exportmarkten, indus-
triële overcapaciteit, prijserosie, aan-
slepende laagconjunctuur en een
loonkostenhandicap die het grootst is
in België, kiest bedrijfsstrategisch
voor de uitbesteding van de laagtech-
nologische massaproduktie aan de la-
ge-loonlanden. Alleen de hoogtech-
nologische produktie-eenheden als-
ook de afdelingen voor onderzoek en
ontwikkeling blijven behouden in de
kernlanden, dit vanwege het kapi-
taalintensieve gegeven. De bedrijfs-
strategie van een multinational is in
feite moeilijk te beïnvloeden. Het be-
slissingscentrum van Philips is in
Eindhoven gevestigd, zodat er van
een zogenaamd Vlaams anker eigen-
lijk geen sprake is.

De Vlaamse regering is geen brand-
weerman en blussen zou overigens
niet veel helpen. Wat nodig is, is we-
deropbouw.

Aansluitend bij de vorige sprekers
zou ik willen vernemen of Philips zich
correct houdt aan de afspraken en
verbintenissen inzake expansiesteun
en tewerkstelling. Volgt Philips-Has-
selt de geplogenheden inzake be-
drijfscultuur ? Aan Philips zou ook
kunnen worden gevraagd specifieke
beleidsmaatregelen te treffen voor de
collectieve ontslagen zoals dat voor
de Antwerpse expeditiesector is ge-
beurd. Groeps-outplacement voor
arbeiders, bedienden en kaderleden
zoals dat gebeurd is bij Philips-Leu-
ven, is ook in Hasselt aangewezen.
Minister-president Van den Brande,
tevens bevoegd voor Economie, zal
op 25 maart aanstaande, als mijn in-
formatie juist is, een onderhoud heb-
ben met de Nederlandse minister-
president, de heer Lubbers. Wellicht
is dit een gelegenheid om het Philips-
dossier ter sprake te brengen, zodat
aan de werknemers van Philips-Has-
selt op hun concrete vragen een con-
creet antwoord kan worden gegeven.

Mijnheer de minister-president, mag
ik u vragen samen met de Vlaamse
regering de talrijke mistgordijnen
versneld op te trekken en niet alleen
die rond Philips, maar ook die rond
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het Toekomstcontract Limburg, rond
de KS in al zijn gedaanten, rond de
tewerkstelling en de diversificatie,
ten einde accuraat en positief mee te
helpen aan de omzetting van oude
beloftes in daden. Ook in de Vlaamse
Raad en al zijn commissies - dat
moet me van het hart- moet een ein-
de komen aan de onterechte beschul-
digingen en de valse verdachtmakin-
gen.

Daarom zeg ik op zijn Limburgs :
Limburg aan de Limburgers ! Lim-
burg ten bate !

De voorzitter : De heer
heeft het woord.

Vermassen

De heer G. Vermassen (op de tribu-
ne) : Mijnheer de voorzitter, mijn-
heer de minister-president, collega’s,
ik sluit mij aan bij de interpellanten
en situeer mijn uiteenzetting in het
breder kader van de globale econo-
mische context van de provincie Lim-
burg.

De werkloosheid in Limburg is
schrikbarend hoog. Eind 1991 wer-
den er ruim 30.000 werklozen geteld,
eind 1992 bedroeg het aantal werklo-
zen 35.000, wat een toename van
meer dan 4.000 werklozen betekent.
Eind 1992 waren 9 percent van de
mannen en 28 percent van de vrou-
wen werkloos. Bij de mannen consta-
teerden wij een stijging van 1 percent
en bij de vrouwen een stijging van 4
percent in een periode van een jaar.

Rekening houdend met het feit dat
Limburg een reconversiegebied is,
dat de sluiting van KS nog lang niet
heeft verteerd, weten we dat iedere
arbeidsplaats zijn gewicht in goud
waard is.

Bovendien bedroeg het werkloos-
heidssurplus van de provincie Lim-
burg eind 1992 nog altijd ll.349 per-
sonen, enkele honderden eenheden
meer dan eind 1991.

Daarom kan Limburg de afdanking
van 800 personen bij Philips-Hasselt
missen als kiespijn. Ook door de af-
dankingen bij DAF werden honder-
den Limburgers getroffen. De toe-
stand kan dus enkel nog verergeren.

Mijnheer de minister, ik pleit er dan
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ook voor dat u de nodige impulsen
geeft en onverdroten uw inspannin-
gen verderzet om de reconversie in
Limburg tot een goed einde te bren-
gen.

Wat Philips-Hasselt betreft, vragen
wij dat de Vlaamse regering de nodi-
ge initiatieven zou nemen ten einde
de tewerkstelling maximaal te vrijwa-
ren.

In het kader van de tewerkstellings-
conferentie zou de Vlaamse regering
steun kunnen verlenen aan de werk-
nemers die ertoe bereid zijn deeltijds
te werken.

Graag had ik vernomen in welke ma-
te de steun, die meer dan 100 miljoen
frank bedraagt, is gebruikt voor zijn
oorspronkelijke doelstellingen. Kan
de Vlaamse regering sanctionerend
optreden ingeval deze steun oneigen-
lijk werd gebruikt ? Kan deze steun
eventueel worden teruggevorderd ?

Naar aanleiding van dit korte debat
over de afslanking bij Philips-Hasselt ,
stel ik voor dat er een motie van aan-
beveling wordt ingediend.

De voorzitter : Minister-president
Van den Brande heeft het woord.

Minister-president L. Van den Bran-
de (op de tribune) : Mijnheer de
voorzitter, geachte collega’s, ik dank
collega Schuermans voor zijn inter-
pellatie en ook de anderen die heb-
ben gesproken. U hebt allemaal de
zorg geuit in verband met, en hier
moet ik mijn woorden wegen, de dra-
matische beslissing waarmee weer
honderden werkplaatsen verloren
gaan.

De werkgelegenheidsconferentie die
wij gisteren hebben afgesloten, kwam
duidelijk net op tijd als ik de vragen
van de heren Geysels, De Mol,
Olaerts en Vermassen hoor. Wij heb-
ben evenwel nooit beweerd dat alles
nu is opgelost. Het echte werk begint
nu pas. Wij moeten selectief, via een
aantal maatregelen die wij propage-
ren, en met de middelen die daarvoor
ter beschikking worden gesteld, na-
melijk 8,5 miljard frank gespreid over
drie jaar, een toekomstperspectief
proberen te bieden aan de nieuwe
werklozen en hun gezinnen.
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Collega Geysels, de punten die u
aanhaalde in verband met het expan-
siedecreet, zullen nog uitvoerig aan
bod kunnen komen tijdens de bespre-
kingen rond het nieuwe ontwerp van
decreet.

Collega De Mol, u had het over het
probleem van de impulsgebieden.
Dit werd al uitvoerig besproken bij
een vorige interpellatie. Vanzelfspre-
kend zal in de toekomst de streekont-
wikkeling op de eerste plaats komen.
Bovendien worden de dossiers bin-
nenkort goedgekeurd, maar wij lie-
ten er een zekere periode over heen
gaan om, meer dan in het verleden
het geval was, er zeker van te zijn
dat het om zinvolle projecten gaat.

Collega Olaerts, u hebt terecht de
zorg laten blijken rond het algemene
probleem waar Limburg mee kampt.
U haalde terloops ook het probleem
aan van de KS dat daar deel van uit-
maakt. U pleit in dit geval voor dui-
delijkheid en ik hoop dat die er uit-
eindelijk zal komen.

Collega Vermassen, u stelde dit in
een ruimere context. Wij zijn vol-
doende op de hoogte van de hoge
werkloosheidscijfers, vooral dan van
ongeschoolden en vrouwen. Zoals
wij evenwel tijdens de werkgelegen-
heidsconferentie hebben gezegd,
moeten wij de bijzondere middelen
voor Limburg zo adequaat mogelijk
aanwenden.

Mijnheer Schuermans, alvorens in te
gaan op uw vragen wil ik even nadere
gegevens verstrekken over de ver-
schillende vormen van overheids-
steun waarvan de vestigingen van
Philips in het verleden konden genie-
ten. Deze steun was tweeërlei. Ex-
pansiesteun en steun voor onderzoek
en ontwikkeling. De dossiers voor
expansiesteun betreffen acht beslis-
singen van de periode 1985-1986 voor
kapitaalpremies aan de NV Philips
Lighting en Philips Industrial Activi-
ties. De laatste schijf van deze steun
werd in juli 1990 betaald.

In 1988 verleende de Vlaamse rege-
ring een renteloos voorschot van 152
miljoen frank. Dat is in overeenstem-

ming met de contractuele bepalingen
nagenoeg volledig terugbetaald. In
1991 werd een renteloos voorschot
van 198,175 miljoen frank verleend
voor onderzoek en ontwikkeling van
de interactieve cd. De laatste schijf
hiervan werd uitbetaald in januari
1993

De terugbetaling is sowieso gepland,
meer bepaald vijf schijven van 31 de-
cember 1995 tot 31 december 1999,
bij effectieve omzet van het ontwik-
keld produkt.

In verband met de concrete vragen
wil ik het volgende antwoorden. Van
de beslissing tot afvloeiing werd ik
nagenoeg op het ogenblik van de in-
formatieverlening aan de werkne-
mers in kennis gesteld. Mijn kabinet
heeft onmiddellijk contacten gezocht
met verantwoordelijken van de Phi-
lipsgroep in België. Het bleek dat de
beslissing om bij Philips-Hasselt het
equivalent van 800 voltijdse jobs te
schrappen, als onherroepelijk moest
worden beschouwd. De verantwoor-
delijken van de groep in België stel-
den dat op hun aandringen het aantal
te schrappen arbeidsplaatsen reeds
gevoelig werd teruggebracht in ver-
gelij king met het oorspronkelijk reor-
ganisatieplan dat door Philips-Eind-
hoven was opgesteld. Dat is natuur-
lijk een magere troost. Vanuit ver-
schillende hoeken werd mij bevestigd
dat oorspronkelijk nog meer banen
zouden zijn gesneuveld. Het is niet
de overheid die bepaalt of er wordt
aangeworven of wordt ontslagen.

Wat de expansiedossiers betreft,
dient een onderscheid te worden ge-
maakt tussen dossiers die werden in-
gediend voor en na de oprichting van
het coördinatiecentrum door de
groep Philips medio 1986. In de dos-
siers van voor medio 1986 werden
geen specifieke tewerkstellingscrite-
ria opgelegd. In die periode evo-
lueerde de werkgelegenheid bij Phi-
lips-Hasselt trouwens vrij gunstig. Na
de oprichting van het coördinatiecen-
trum konden de Philips-vestigingen
enkel nog beroep doen op een vrij-
stelling van onroerende voorheffing,
in functie van het percentage van de
investering die met eigen middelen
werd gefinancierd.

De toenmalige richtlijnen voor ex-
pansiesteun bevatten in zo’n geval
geen tewerkstellingsvereisten. Vanaf
1 mei 1990 werd het toekenningscri-
terium van de vrijstelling van onroe-
rende voorheffing gewijzigd. De vrij-
stelling werd gekoppeld aan de eis tot
een procentuele aangroei van de
werkgelegenheid met minimaal 10
percent. Gelet op de negatieve evolu-
tie van de tewerkstelling diende Phi-
lips-Hasselt echter sindsdien geen
aanvragen voor expansiesteun meer
in. Er werden dus destijds, in over-
eenstemming met de op dat ogenblik
geldende richtlijnen, geen voorwaar-
den naar tewerkstelling gesteld in de
acht genoemde dossiers.

Er werden evenmin door de Vlaamse
regering nauwkeurige, kwantitatieve
tewerkstellingsvoorwaarden gesteld
aan de onderzoekssteun die in 1991
is verleend. In het contract dat mijn
voorganger heeft ondertekend, is en-
kel bepaald dat de industriële en
commerciële valorisatie van de on-
derzoeksresultaten in het Vlaamse
Gewest moet gebeuren, en dat het
onderzoek en de ontwikkeling van de
cdi volledig in Hasselt gelokaliseerd
moeten zijn. Het bedrijf heeft naar
aanleiding daarvan - maar niet be-
grepen in dit contract - bij de be-
voegde minister ongeveer 720 jobs in
het cdi-project in het vooruitzicht ge-
steld voor eind 1993.

Op dit punt moet ik gewoon de din-
gen zakelijk en klaar zeggen, zonder
enige beschouwing over hoe deze
voorwaarden zijn bepaald. Volgens
mij kunnen we beter open en klaar
zeggen wat de mogelijkheden tot zo-
genaamde mogelijke terugvordering
zijn. Deze mogelijkheden zouden
moeten zijn ingebed in de voorwaar-
den. Het is echter vanzelfsprekend
dat wij niet kunnen refereren naar de
dwangmatige verplichting desbetref-
fend.

Mijnheer de voorzitter, collega’s, uit
de toespraken die vandaag werden
gehouden, blijkt dat de onzekerheid
over het behoud van jobs, een essen-
tieel punt wordt. Ik meen dan ook
dat wij ons vanuit de overheid niet in
de plaats kunnen stellen van het be-
drijfsleven. Niet enkel de maatrege-
len vanuit de werkgelegenheidscon-
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ferentie maar ook alles wat te maken
heeft met de economische infrastruc-
tuur en met het beleid in samen-
spraak met het bedrijfsleven, moeten
erop gericht zijn om een aantal din-
gen in stand te houden en de grootst
mogelijke zekerheid te bieden. Daar-
om hecht ik dermate groot belang -
dit blijkt ook uit de begrotingscijfers
- aan het beleid inzake onderzoek
en ontwikkeling. Het is mijn zorg
dat, langs een verankering van wat
er in Vlaanderen op technologisch
vlak en onderzoeksgebied plaats
vindt, wij in staat zouden zijn om
duurzame werkgelegenheid in stand
te houden.

Op het gebied van de toegevoegde
waarde, de ontwikkeling en het on-
derzoek moeten wij de nodige kansen
benutten door een aantal instrumen-
ten op te zetten en nieuwe middelen
hiervoor uit te trekken. U weet dat
de begroting tussen 1992 en 1993 aan-
zienlijk gestegen is. De zorg voor de
toekomst, in casu de tewerkstelling
en het onderzoek naar en de produk-
tie van geavanceerde consumenten-
produkten, blijft bijzonder belang-
rijk. De Vlaamse regering zal niet na-
laten alle mogelijkheden te onder-
zoeken om deze zekerheden voor de
toekomst in te bouwen. Wij hebben
het initiatief genomen de heer Tim-
mer bij ons te ontbieden om de nodi-
ge toelichting te geven over de ver-
dere evolutie. Dit contact zal waar-
schijnlijk begin volgende week plaats
hebben. Ik wil aan diegenen die de
eerste verantwoordelijkheid dragen
in het moederbedrijf, niet alleen de
zorg van de Vlaamse regering over-
maken maar ook duidelijk aantonen
dat wij zekerheid vragen. Niettegen-
staande ik in dit dossier een bemidde-
lende en begeleidende rol wil spelen,
kan de overheid geen beslissingen ne-
men die uitdrukkelijk behoren tot de
verantwoordelijkheid van de onder-
nemingswereld.

De voorzitter : De
heeft het woord.

heer Schuermans

De heer E. Schuermans : Ik dank de
minister-president voor zijn openhar-
tig antwoord. Het perspectief voor de
werknemers en hun bedrijf is nog niet

duidelijk. Ik betreur dat er in het ver-
leden een aantal onnauwkeurigheden
gebeurd zijn en weinig garanties wer-
den ingebouwd. Wij blijven hoopvol
uitzien naar de contacten van volgen-
de week en de hieraan verbonden
toekomst van het bedrijf.

De voorzitter : De heer Geysels heeft
het woord.

De heer J. Geysels : Ook ik wens de
minister-president te bedanken voor
zijn duidelijk antwoord op twee vra-
gen, ten eerste of er voorwaarden be-
paald zijn en ten tweede, over welke
mogelijkheden men beschikt om tot
terugvordering over te gaan bij niet-
naleving. De minister-president heeft
de moeilijkheden verduidelijkt om de
procedure van de terugvordering zo-
als bepaald in de expansiewet, stricto
sensu op dit dossier toe te passen,

Mijnheer de voorzitter, ik begrijp nu
waarom een collega van de minister-
president een onderzoek vraagt.

Ik wil verwijzen naar het antwoord
van minister De Batselier toen ik de
cumulatie van de voordelen van
coördinatiecentra en de voordelen
van expansiesteun heb aangehaald.
Ik heb toen duidelijk negen bedrijven
geciteerd. Eén van die negen was
Philips. Inderdaad, ook Philips heeft
na 1982 - want dan werd het ko-
ninklijk besluit uitgevaardigd waarbij
de coördinatiecentra werden opge-
richt - nog gebruik gemaakt van een
cumulatie, dit in tegenstelling tot de
richtlijnen van de voorzitter van de
executieve, de heer Geens. Hij zei
dat deze cumulatie niet mogelijk was.
Ondanks de richtlijnen van de voor-
zitter werden aan Philips toch cumu-
latieve voordelen toegekend, groten-
deels zonder beperkende clausule.

Wat het dossier van 1991 betreft zijn
er verschillende uitspraken van de
vorige minister die zegt dat er geen
cumulatie meer mogelijk is. Hij liet
enkel een uitzondering toe wanneer
nieuwe tewerkstelling werd ge-
creëerd.

Mijnheer de minister-president, uw
antwoord wat de terugvordering be-
treft, illustreert de noodzaak voor

verder onderzoek van dit dossier. Ik
ben gesterkt in mijn overtuiging dat
tijdens de vorige regering en de rege-
ring daarvoor, er in dit dossier onei-
genlijke zaken zijn gebeurd.

De voorzitter : Minister-president
Van den Brande heeft het woord.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Mijnheer de voorzitter, het is lo-
gisch wat mevrouw Detiège heeft ge-
zegd in verband met een onderzoek
in dit dossier. Zij zegt dat de adminis-
tratie en de minister van Economie
dit dossier moeten behandelen.

Ik heb getracht in alle openheid een
antwoord te geven. Het verleden is
natuurlijk belangrijk, maar ik meen
dat wij ons op de toekomst moeten
richten en hiervoor de grootst moge-
lijke zekerheid inbouwen. Dit punt
wil ik in constructieve zin bekijken.

Motie van aanbeveling

De voorzitter : Door de heer Ver-
massen werd tot besluit van deze in-
terpellatie een met redenen omklede
motie van aanbeveling aangekon-
digd. Ze moet uiterlijk 24 uur na de
sluiting van de vergadering zijn inge-
diend.

Ze zal worden gedrukt en rondge-
deeld.

De Raad zal zich daarover tijdens
een volgende openbare vergadering
moeten uitspreken.

Het incident is gesloten.

REGELING VAN DE WERK-
ZAAMHEDEN

De voorzitter : Hiermede zijn wij aan
het einde gekomen van onze werk-
zaamheden.

Ik stel voor het bepalen van datum,
uur en agenda voor de volgende
openbare vergadering aan het bureau
en uw voorzitter over te laten.

Geen bezwaar ? (Instemming)
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Voorzitter

De vergadering is gesloten.

- De vergadering wordt gesloten
om 18.39 uur.
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VRAAG OM UITLEG (Regl. art. 20)

Commissie voor Cultuur

Vergadering van dinsdag 16 maart 1993

Vaste verslaggever : de heer H. Lauwers, secretaris van de commissie

- Vraag om uitleg van de heer H. Van Dienderen tot de heer H. Weckx, Vlaamse minister van Cultuur en Brusselse
Aangelegenheden, over het Bloso Sportcentmm “Peerdsbos” in Brasschaat

1. Uiteenzetting door de vraagsteller

Op 18 september 1992 verschijnt in de Gazet van Antwerpen een bericht over de sluiting van het Bloso-sportcentrum
Peerdsbos in Brasschaat. “De raad van bestuur besliste alle activiteiten in het Peerdsbos, vlakbij de Bredabaan, stop te
zetten vanaf 1 januari 1993.”

Niemand van de betrokkenen : de sportclubs, individuele gebruikers, personeelsleden
de sportdiensten van Brasschaat werden hiervan op de hoogte gebracht.

van Bloso, de cafetaria-uitbater en

Op 19 september 1992 stelt de uitbater van het cafetaria schriftelijk vragen aan het bestuur van Bloso over zijn lopend
contract tot 30 juni 1993.

Tot op vandaag, 11 februari 1993, kreeg hij geen schriftelijk antwoord. Wel vernam hij later telefonisch dat het centrum
zou geopend blijven tot 30 juni 1993 (de einddatum van zijn contract). De minister heeft de datum van 1 januari 1993
verschoven naar 30 juni 1993.

Op 6 december 1992 ontvangt het schepencollege van Brasschaat een schrijven van het actiecomité “Behoud Bloso-centrum
Peerdsbos” waarin 13 clubs met 1409 handtekeningen en 772 individuele gebruikers (467 uit Brasschaat) erop aandringen
het centrum te behouden.

Vorig jaar was er een volledige bezetting :

- De sporthal wordt gebruikt door :
- een karate-club met f 200 leden,
- Taekwondo, een Koreaanse gevechtssport met + 60 leden
- Jazz-dans
- Fitness-gym
- Ronaco  R. De Witte voor Ballet

- 6 voetbalclubs maken gebruik van de zeer goede accomodaties voor voetbal :
- FC Twinsfood
- KWB Deuzeld Schoten
- VTB-VAB-werknemers
- FC Amali -FC nieuw Merksem (4 à 5 jeugdploegen)
- FC Breugel Schoten.

- Er zijn 7 tennisvelden waarvan 3 kunststofvelden met verlichting die nog maar 4 seizoenen zijn bespeeld. Individuele
spelers presteren 8000 speeluren per jaar en de verenigingen 3000 speeluren per jaar. Vijf jaar geleden werden tennisvelden
voor de prijs van 5 miljoen frank aangelegd.

- Joggers maken gebruik van de douches.

- Er wordt door 20 scholen een schoolsportdag ingericht en 800 tot 1000 kinderen volgen in het groot verlof een Bloso-sport-
kamp. Het centrum combineert watersport (Bloso ElO-plas) en omnisport.

- De VVW, de Vlaamse Vereniging voor Watersporten geeft er nationale opleidingscursussen.

- Op 10 februari 1993 kwamen 500 boeken (brochures) “Bloso Sportkampen 1993” aan op het Bloso Sportcentrum van
Brasschaat, deze waren alle 500 nog dezelfde dag de deur uit. Daar Brasschaat hierin niet meer is opgenomen reageerden
veel mensen verontwaardigd.

1. Is de beschreven handelwijze tegenover de uitbater en andere betrokkenen correct ?

2. Bloso spreekt van gebrek aan rendabiliteit als reden voor de sluiting. Welk zijn de criteria om dat te bepalen ?
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3. Het centrum zou een te exclusief lokale uitstraling hebben. Uit het voorgaande blijkt dat die er zeker is, maar ze is niet
exclusief. Wat zijn de criteria van uitstraling ?

4. Worden de Bloso-criteria overal op dezelfde manier toegepast ?

5. Hoeveel heeft de gemeenschap jaarlijks geïnvesteerd in het centrum sinds de aankoop in 1978 ? Voor hoeveel wordt het
centrum verkocht ? Aan wie ? Hoe ver staat de procedure ?

6. Hoe verlopen de contacten tussen Bloso en de Provincie Antwerpen over een eventuele overname ?

2. Antwoord van de heer Hugo Weckx, Vlaams minister van Cultuur en Brusselse Aangelegenheden

1. De Raad van Bestuur van het Bloso besliste op 9 september 1992 de exploitatie van onder meer “Peerdsbos” Brasschaat
per 1 januari 1993 stop te zetten.

In mijn brief dd. 15 december 1992 verzocht ik het Bloso de nodige bewarende maatregelen te treffen inzake het ter
beschikking stellen van onder meer voormeld sportcentrum aan de huidige gebruikers, en het noodzakelijke onderhoud te
verzekeren.

De bedoeling was de exploitatie verder te zetten
geen sportkampen en sportlessen te organiseren.

tot het einde van de lopende gebruiksovereenkomst (eind juni 1993) doch

De gebruikers (clubs) werden door mevrouw R. Beyens, beheerder, hiervan schriftelijk op de hoogte gesteld.

Op het schrijven van de heer Van Gestel, uitbater van het cafetaria, van 19 september 1992 werd door het Bloso niet
schriftelijk gereageerd vermits nog geen beslissing werd genomen in verband met de overname van het centrum. Dit werd
echter wel aan de uitbater telefonisch meegedeeld.

2. In zijn globaliteit heeft het BSC Brasschaat een beperkte bezetting. Nochtans is het permanent geopend gedurende 7
dagen op 7 en tot ongeveer 23 uur.

- Deelnemers aan eigen Bloso-organisaties 1991 :

* blijf-fit verblijven : 0
* sportdagen (scholen) : 0
* sportkampen : 671
* sportlessen : 356
* sportklassen : 0

- De huidige bezetting (clubs) : binnenaccommodaties

dag sportzaal

maandag
dinsdag

woensdag

donderdag
vrijdag

zaterdag

karate :
karate :
taekwon :
dansgym :
karate :
dansgym :
taekwon :
SUYSgym  :
karate :
karate :

18.45 - 21.00
19.00 - 20.00
20.30 - 22.00
14.00 - 16.00
17.00 - 18.00
19.00 - 22.00
20.30 - 22.30
9.15 - 11.15
18.45 - 21.15
10.00 - 12.00
(nationale ploeg)

leslokaal

vvw : 19.00 - 22.00
vvw : 19.00 - 22.00

vvw : 19.00 - 22.00

Omnipl. : 9.00 - 13.00
vvw : 13.30 - 17.30

Theoriecursussen kustvaart
- vanaf maandagavond 1.1.93
- vanaf woensdagavond 6.1.93

Theoriecursussen 1993 zeevaart
- vanaf zaterdag 9.1.93

Theoriecursussen 1993 astronavigatie
- vanaf dinsdag 5.1.93

Examens zeevaart en kustvaart op 17 april en 15 mei 1993
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- De huidige bezetting (clubs) : voetbalaccommodatie

januari

zondag
zaterdag

zondag
woensdag
zaterdag

zondag

woensdag
zaterdag

zondag
woensdag
zaterdag

zondag

februari
zaterdag

zondag
woensdag
zaterdag

zondag

woensdag
zondag

woensdag
zaterdag
zondag

maart
woensdag
zaterdag

zondag
woensdag
zaterdag

zondag

zaterdag

zondag

woensdag

april
zondag
zondag
vrijdag
zaterdag
zaterdag

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 40
18 maart 1993

3 : FC Amalie
9 : Nieuw Merksem

FC Breughel
10 : FC Twins
13 : NSVO
10 : Nieuw Merksem

VTB-VAB
17 : Amalie

Nieuw Merksem
20 : FFGO
23 : FC Deuzeld

FC Breughel
24 : FC Twins
27 : NSVO
30 : Nieuw Merksem

VTB-VAB
31 : FC Amalie

Nieuw Merksem

6 : Nieuw Merksem
VTB-VAB

7 : Nieuw Merksem
10 : FFGO
13 : Nieuw Merksem

FC Breughel
14 : FC Amalie

FC Twins
17 : NSVO
21 : FC Amalie

Nieuw Merksem
24 : FFGO
27 : FC Deuzeld
28 : FC Amalie

3 : NSVO
6 : FC Deuzeld

VTB-VAB
7 : Nieuw Merksem

10 : FFGO
13 : Nieuw Merksem

FC Breughel
14 : FC Amalie

FC Twins
20 : FC Deuzeld

VTB-VAB
21 : FC Amalie

FC Twins
24 : FFGO

4 : FC Amalie
11 : FC Amalie
16 : FC Amalie
17 : FC Deuzeld
24 : FC Deuzeld

10.00 - 12.00
9.30 - 13.00
15.00 - 17.00
11.30 - 13.30
13.30 - 15.30
9.30 - 13.00
15.30 - 17.30
10.00 - 12.00
12.30 - 16.30
14.00 - 16.00
13.00 - 15.00
15.30 - 17.30
11.30 - 13.30
13.30 - 15.30
9.30 - 13.00
15.30 - 17.30
10.00 - 12.00
13.00 - 17.00

9.30 - 13.00
15.30 - 17.30
13.00 - 17.00
14.00 - 16.00
9.30 - 13.00
15.30 - 17.30
9.30 - 11.30
11.30 - 13.30
13.30 - 15.30
10.00 - 12.00
12.30 - 17.00
14.00 - 16.00
13.00 - 15.00
10.00 - 12.00

13.30 - 15.30
13.00 - 15.00
15.30 - 17.30
13.00 - 17.00
14.00 - 16.00
9.30 - 13.00
15.30 - 17.30
9.30 - 11.30
11.30 - 13.30
13.00 - 15.00
15.30 - 17.30
9.30 - 11.30
11.30 - 13.30
14.00 - 16.00

10.00 - 12.00
10.00 - 12.00
19.00 - 21.00
13.00 - 15.00
13.00 - 15.00
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mei
zaterdag
zondag
zondag
zondag
zaterdag
zondag

juni
zondag

1 : Tornooi Nieuw 9.00 - 18.00
2 : Merksem 9.00 - 18.00
9 : FC Amalie 10.00 - 12.00

16 : FC Amalie 10.00 - 12.00
2 2 : FC Deuzeld 15.00 - 17.00
23 : Nieuw Merksem 11.00 - 13.00

6 : FC Breughel 15.00 - 17.00

- De huidige bezetting : tennisaccommodatie

De tennisvelden worden hoofdzakelijk gebruikt door individuelen, voor 1992 bedroeg dit aantal 1922.

In 1991 bedroegen de inkomsten : 4.289.739
en de uitgaven : 5.067.880

saldo : - 778.141

Het personeel en de investeringen zijn hierin niet inbegrepen. De relatief hoge inkomsten zijn vooral te danken aan het
relatief hoog bezettingscijfer voor het gebruik van de tennisvelden. Voor 1992 bedroegen de ontvangsten voor tennis 550.000
frank. Bij de evaluatie gelden de exploitatiecijfers slechts in beperkte mate als criterium. De rendabiliteit is dus geen reden
tot sluiting.

- E-10 plas Brasschaat

Ter informatie : De E-10 plas te Brasschaat werd met ingang van 1 juni 1977 gehuurd van het Ministerie van Financiën,
Kantoor der Domeinen. De pachttermijn is bepaald op 3 - 6 - 9 jaar. De huurprijs bedraagt 415.000 frank per jaar,
geïndexeerd, en is nog verschuldigd tot 1 juni 1994.

Het aantal gebruikers voor 1991 bedroeg :

* blijf-fit verblijven : 0
* sportdagen : 620
* sportkampen : 281
* sportlessen : 5 6
* sportklassen : 0

3. De opdracht van Bloso :

- sensibilisatie en
en sportlessen ;

initiatie onder de vorm van sportkampen (internaat, half-internaat en externaat), sportklassen in internaat

- training, kaderopleiding, stages van topatleten en beloftevolle jongeren ;

- regionale, landelijke, nationale en internationale sportevenementen ;

- de ABO-cursussen LCK zijn succesvol.

In zijn rol van promotor van de sport-voor-allen heeft het Bloso vooral een bovenlokale opdracht waarbij de organisatie
van sportkampen in internaat en sportklassen de belangrijkste activiteiten zijn. Het succes van deze organisatievormen is
afdoende bewezen. Het centrum Brasschaat is hiertoe absoluut niet geschikt tenzij de infrastructuur uitgebreid wordt (keuken,
refter, logiesgebouw). Dit laatste is noch ruimtelijk noch budgettair haalbaar. Bovendien bieden de sportaccommodaties
slechts beperkte mogelijkheden, zowel indoor als outdoor, dit geldt uiteraard voor landelijke, nationale of internationale
sportevenementen.

Vermits het centrum niet beschikt over een eigen internaat werden in de zomerperiode de gemeentelijke installaties van
Brasschaat ingehuurd. Anderzijds besliste de raad van bestuur op 09.09.1992 in principe geen centra meer in te huren.
Aldus werden de activiteiten in Wervik, Ieper, De Panne, Vleteren, Obertauern (Oostenrijk) en Menaggio (Italië) stopgezet.

Uit wat voorafgaat blijkt dat dit centrum de uitvoering van het totaal Bloso-programma niet in afdoende mate toelaat.

4. Rekening houdende met verouderde infrastructuur en onvoldoende investeringskredieten de laatste jaren dienden keuzes
te worden gemaakt.

De raad van bestuur besliste dat hiervoor volgende criteria bepalend zijn :
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- bovenlokale functie : centra met een eerder lokale functie of een slechte geografische spreiding zijn voor het Bloso
minder nuttig ;

- de opdracht van het centrum : welke centra komen in aanmerking voor topsport en/of sport voor allen ;

- stand van zaken van het patrimonium :
de moeite ?

hoe zien de centra er momenteel uit ? Zijn investeringen nodig ? Loont het nog

- economische criteria : exploitatiecijfers samen met de personeelsomkadering.

5. Het centrum Peerdsbos werd op 25.03.1976 aangekocht voor 32.500.000 fr. door de toenmalige minister Rika De Backer.
Het centrum was eigendom van de V.Z.W. Koninklijke Katholieke Sportfederatie van België, Provincie Antwerpen, afdeling
voetbal.

Op heden bedraagt de totale investeringwaarde 57.700.000 fr., werkingskosten niet meegerekend. Voor de ElO-plas bedraagt
dit 3.600.000 fr.

6. Op 16 februari jongstleden kwam op het kabinet van de Vlaamse minister van Cultuur en Brusselse Aangelegenheden
een ambtelijke werkgroep samen, bestaande uit ambtenaren van het Bloso en van de Administratie van de Vlaamse
Gemeenschap, teneinde de toekomstige bestemming voor te bereiden van een aantal sportcentra die niet langer door het
Bloso worden beheerd.

Bij deze gelegenheid werd ook het dossier van het sportcentrum “Peerdsbos” Brasschaat besproken. Voor dit centrum heeft
de Provincie Antwerpen mij medegedeeld geïnteresseerd te zijn in de overname.

Aanvankelijk was het de bedoeling om voor deze overname een erfpachtformule voor 30 jaar uit te werken.

Na een eerste onderzoek door de dienst
niet mogelijk om de volgende redenen :

Vermogensbeheer van de Administratie Financiën en Begroting lijkt dit evenwel

1. De gronden (2ha 12a 95ca) zijn eigendom van het OCMW te Antwerpen.

2. Het OCMW heeft die gronden in erfpacht gegeven aan de stad Antwerpen voor een periode van 99 jaar (einde : 30 juni
2034).

3. In het kader van die erfpacht heeft de stad vergunningen verleend aan de Koninklijke Katholieke Sportfederatie België,
Provincie Antwerpen, Afdeling voetbal, en aan de V.Z.W. Peerdsbosclub. Deze laatste V.Z.W. heeft krachtens die vergunning
een sportpaviljoen opgericht, alsook werken uitgevoerd (onder meer egalisering terreinen, aanplantingen, parking).

4. Bij akte verleden door het Aankoopcomité te Antwerpen op 25 maart 1976 werden bovenvermelde vergunningen
overgedragen en werden bovenvermelde gebouwen en werken verkocht aan de Belgische Staat, in naam en voor rekening
van het Ministerie van Nationale Opvoeding en Nederlandse cultuur tegen de prijs van 32.500.000 fr. (cfr. vraag 5).

5. Bij K.B. van 7 juni 1991 (B.S. 3 december 1991, 27034) werd de eigendom van de gebouwen, met inbegrip van de
roerende goederen die bestemd zijn voor het gebruik ervan, van de Staat naar de Vlaamse Gemeenschap (artikel 2, 3)
overgedragen). (cfr . organogram als bijlage)

Dit betekent dus concreet dat enkel de gebouwen eigendom zijn van de Vlaamse Gemeenschap. Dit eigendomsrecht is
bovendien tijdelijk, aangezien in de verkoopakte uitdrukkelijk verwezen wordt naar de bijzonder clausule in de erfpachtakte :

Deze akte voorziet uitdrukkelijk dat “bij het eindigen van de erfpacht of gebeurlijke verbreking ervan het OCMW terug in
het genot zal treden van hare eigendommen, in de staat waarin ze zich zullen bevinden, met inbegrip van de gebouwen,
zonder dat de stad Antwerpen hiervoor van het OCMW enige vergoeding zal kunnen eisen”.

Wat de vergunningen betreft kan op grond van artikel 61 van de financieringswet aangenomen worden dat ze aan de Vlaamse
Gemeenschap overgedragen zijn.

Aangezien een erfpachtovereenkomst dus uitgesloten lijkt, zal er nagegaan worden welke andere mogelijkheden er zijn voor
een eventuele overname van Peerdsbos door de provincie Antwerpen.

3. Replieken

De vraagsteller stelt vast dat er blijkbaar toch pogingen worden ondernomen om de installaties over te dragen. Hierdoor
zal het sportcentrum dus kunnen blijven voortbestaan. Hij pleit er voor dat het centrum in een nieuwe beheersstructuur
optimaal zou worden gebruikt.
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Hij vraagt zich echter wel af of het wel een goede politiek van Bloso is om kleinschalige centra af te bouwen. Deze zouden
toch een rol kunnen spelen in de campagne die er wordt gevoerd om de jeugd aan te zetten tot sportbeoefening. Ook
volwassenen moeten de mogelijkheid krijgen om dicht bij huis aan sport te kunnen doen.

Moet de oplossing niet eerder gezocht worden in een rendabilisering van de installaties in plaats van in het afbouwen ervan.
Dat het centrum onderbezet is kan wellicht worden opgelost door een rendabeler beheer.

Het is belangrijk dat de sportbeoefening wordt gedemocratiseerd. De overheid heeft daarbij een belangrijke rol te spelen.
Als het oprichten en uitbaten van sportinfrastructuur louter aan de privé-sector wordt overgelaten, dan komt dat de
democratisering niet ten goede. De privé-infrastructuur is meestal zeer duur, wat leidt naar een toename van de elitaire
sportbeoefening.

De minister herhaalt dat Bloso prioriteiten moet stellen binnen het budgettaire keurslijf waarin de parastatale moet werken.
De opdracht van Bloso is bovenlokaal en gericht op de gehele Vlaamse Gemeenschap. Publieke sportinfrastructuur van
plaatselijk of gemeenteoverschreidend belang moet onder de verantwoordelijkheid van gemeenten en provincies worden
gesitueerd. Daarom moet er gestreefd worden naar een synergie tussen de verschillende bestuursniveaus (overheid -
provincie - gemeente) voor wat de oprichting en de uitbating van infrastructuur betreft. Dit geldt volgens de minister
overigens voor de gehele culturele sector. Daarom moet er gestreefd worden naar goede samenwerking en onderlinge
afspraken over de taakverdeling. De minister stelt daarbij vast dat er bij de verschillende bestuursniveaus een grote vraag
naar zulke samenwerking is.

In dit kader is het overdragen van de infrastructuur van Brasschaat aan de provincie waarschijnlijk de beste oplossing.
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